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رئیس ستاد کل نیرو های مسلح :
اجرای صحیح برنامه ها راهگشای 

مشکلات کشور است
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح با اشاره به تهدید ها و تحریم های 
ظالمانه ی دشمن در چهار دهه گذشته گفت: می توانیم با اجرای 
صحیح طرح ها، برنامه ها و با راهبرد های اصولی و تبعیت از سیاست ها 
حرکت کنیم و مشکلات کشور را حل کنیم. سرلشکر محمد باقری 
با حضور در مجلس خبرگان رهبری در جمع اعضای مجمع؛ ضمن 
گرامیداشت هفته دفاع مقدس و پنجم مهرماه سالروز عملیات بزرگ 
ثامن الائمه که منجر به آزادسازی آبادان شد؛ افزود: اعتماد به قدرت  صفحه 2شنبه   7 مهر ماه 1403  24 ربیع الاول 1446 28 سپتامپر 2024  شماره 6042  سال بیست و هفتم  5000 تومان

آیت الله سعیدی درخطبه های نماز جمعه قم:

تا محو کامل اسرائیل 
سلاح خود را بر زمین 

نخواهیم گذاشت

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم خبرداد:

  جذب۵۷۶ میلیارد 
تومان پروژه 
تملک دارایی
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رئیس اداره فرهنگی و کتاب اداره کل ارشاد 
استان قم خبرداد:

صادرات 200 هزار جلد  
کتاب به خارج از کشور

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

طرح تفصیلی مدیریت 
پسماند شهر قم

 ارائه شود

صفحه 4

صفحه 8

ایمان از مواضع ضدصهیونیستی پزشکیان در سازمان ملل گزارش می دهد؛

پیام صلح، صدای مظلوم
صفحه 7

جشن بزرگ خانوادگی »ملیکه ایران« به مناسبت 
فرارسیدن سالروز ورود حضرت معصومه)س( به شهر 
مقدس قم با حضور هزاران نفری زائران و مجاوران حرم 

مطهر، برگزار شد.
به گزارش ایمان، در آستانه فرارسیدن سالروز ورود 
تاریخی و پربرکت حضرت فاطمه معصومه)س( به 
شهر مقدس قم، جشن بزرگ خانوادگی »ملیکه ایران« 
شب گذشته با مشارکت دستگاه های اجرایی استان و 
سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری قم در 
میدان آستانه و جوار مسجد امام حسن عسکری)ع( 

برگزار شد.
واعظ  محمد  سید  حجت الاسلام والمسلمین 

موسوی و حجت الاسلام و المسلمین شهاب مرادی و 
سعید عزیزی از کارشناسان حوزه روان شناسی و علوم 

تربیتی به سخنرانی در این مراسم پرداختند.
مهدی  سید  جشن،  این  ادامه  در  همچنین 
میرداماد، علی اکبر حائری، سجاد محمدی و محمد 
اسداللهی از مادحین اهل بیت)ع( به مولودی خوانی 

و مدیحه سرایی پرداختند.
»مجید تال« از شاعران آئینی کشور در این مراسم، 
از مدح و منقبت اهل بیت)ع( گفت و با موضوع ورود 
بابرکت بانوی کرامت به قم، شعرخوانی کرد.در ادامه 
جشن بزرگ ملیکه ایران که با حضور هزاران نفری 
مردم قم و زائران حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( همراه 

بود، »حامد شاکر نژاد« از قاریان برجسته و بین المللی 
کشور نیز برنامه های قرآنی جذابی را اجرا کرد.

پیمان طالبی و سید محمدرضا حسینیان اجرای 
این  در  حاضرین  و  داشتند  برعهده  را  برنامه  این 
جشن با همراهی سجاد محمدی و علی اکبر حائری، 
را  بیعت  و  ایران  دختر  نجف،  مست  سرودهای 

هم خوانی کردند.
حضرت  مطهر  حرم  آسمان  نورافشانی 
هنری  و  فرهنگی  غرفه های  برپایی  معصومه)س(، 
و برپایی ایستگاه های صلواتی و پذیرایی از زائران و 
مجاوران حرم بانوی کرامت، از دیگر برنامه هایی بود که 

در حاشیه این مراسم انجام شد.

با حضور هزاران نفری زائران و مجاوران حرم مطهر بانوی کرامت؛

جشن بزرگ ملیکه ایران برگزارشد

با حضور گسترده مردم  قم صورت گرفت؛
استقبال از کاروان نمادین ورود حضرت معصومه)س(

مراسم استقبال از کاروان نمادین ورود حضرت معصومه)س( به قم با حضور 
خادمان حرم کریمه اهل بیت)س( و اقشار مختلف مردم برگزار شد.

به گزارش ایمان، کاروان نمادین استقبال از حضرت معصومه )س( صبح جمعه 
از میدان معصومیه که محل ورود ایشان در سال ۱۷۳ قمری به قم است، با حضور 
اقشار مختلف مردم و خادمان حرم کریمه اهل بیت )ع( حرکت خود را آغاز کرد و 

پس از طی مسیر از خیابان های شهر وارد حرم مطهر حضرت معصومه )س( شد.
مردم قم در طول مسیر شاخه های گل در دست داشتند و ذکر صلوات و شعار »یا 

معصومه )س( به شهر ما خوش آمدی« سر دادند.

خادمان افتخاری حرم مطهر بانوی کرامت هم در حالی با ویلچر، سالمندان را 
حمل می کردند در این مراسم شرکت کردند.

برخی از حاضرین نیز پرچم های حزب الله لبنان و فلسطین را در دست داشتند 
و یاد شهدای مظلوم جبهه مقاومت را گرامی داشتند.

برخی بانوان قمی به رسم گذشته سبزه های مه در هفته های قبل کاشته و آماده 
کرده بودند با خود به این مراسم تاریخی آورده بودند و سالروز ورود اخت الرضا 

علیه السلام به شهر قم را گرامی داشتند.
عده ای از اهالی منطقه امامزاده ابراهیم قم نیز در طول مسیر کاروان با برپایی 

ایستگاه های صلواتی از زائران با شیرینی و شربت پذیرایی کردند.
مداحان اهل بیت علیهم السلام نیز در طول مسیر از بانوی بزرگ اسلام کریمه ال 

عبا علیهم السلام خواندند و جمعیت نیز با آنان همراهی می کردند.
پس از حضور کاروان در حرم مطهر، مداحان اهل بیت )ع( در صحن امام رضا )ع( 
مدیحه سرایی کردند و سپس ضریح مطهر حضرت معصومه )س( توسط زائران با 

شاخه های گل، گلباران شد.
حضرت فاطمه معصومه )س( که برای زیارت برادر خود حضرت امام رضا )ع( از 
مدینه عازم خراسان بود در ۲۳ ربیع الاول سال ۲۰۱ هجری قمری وارد شهر قم 
شدند که مورد استقبال گسترده مردم این شهر و علاقمندان به اهل بیت )ع( قرار 
گرفتند. کریمه اهل بیت )س( که بیمار شده بودند پس از ۱۷ روز اقامت در شهر 

قم دار فانی را وداع گفتند.

توجه جدی  شهرداری به سلامت عمومی 
معضلات  با  مقابله  راستای  در  قم  شهرداری 
قبل  هفته   شهر،  اجتماعی  و  زیست محیطی 
اقدام به شناسایی و ساماندهی مراکز غیرمجاز 
مراکز  این  نمود.  خشک  پسماند  جمع آوری 
فعالیت  کافی  نظارت  و  مجوز  بدون  غالباً  که 
می کردند تهدیدی جدی برای بهداشت عمومی 
با  می شدند.  محسوب  شهر  محیط زیست  و 
شناسایی بیش از ۴۰۰ مرکز در سطح شهر قم، 
آوری  برای کنترل و ساماندهی مراکز جمع  العاده مؤثری  شهرداری گام  فوق 

پسماندهای غیر مجاز برداشت.
این مراکز که به عنوان "گاراژهای ضایعاتی" شناخته می شوند عمدتاً در حاشیه  
قم و حتی بعضا در مناطق مرکزی شهر فعالیت دارند و فعالیت غیر بهداشتی و 
بدون رعایت اصول ایمنی آنها، منجر به بروز مشکلات متعددی برای شهر شده و 

پتانسیل ایجاد مسائل پیچیده ای را برای شهر نیز دارند.
ذخیره و مدیریت نامناسب پسماندها، باعث انتشار آلودگی های زیست محیطی و 
بوی نامطبوع در اطراف مراکز می شود. این آلودگی نه تنها کیفیت زندگی ساکنین 
اطراف را کاهش داده، بلکه تهدیدی برای منابع طبیعی و آب های زیرزمینی نیز به 
شمار می آید. ضمن اینکه برخی از همین گاراژها با ذخیره حجم بالایی از ضایعات 
خشک و قابل اشتعال، خطر وقوع آتش سوزی را افزایش می دهند که در ماه  

گذشته موردی از حریق گسترده در این مراکز در رسانه ها منتشر شد.
پسماندها به  عنوان "طلای کثیف"، منبع درآمدی سرشاری برای فعالیت های 
و  بزهکاری  افزایش  به  منجر  شهر،  حاشیه های  در  که  شده  غیرقانونی 
ناهنجاری های اجتماعی نیز شده است و بسیاری از معتادان متجاهر در این حرفه 

مشغول هستند.
گزارش های منتشر شده در رسانه ها حکایت از آن دارد که شهرداری قم با هدف 
رفع این معضلات، برنامه های مدونی برای ساماندهی این مراکز تدوین کرده 
است. بر اساس دستورالعمل ابلاغی شهرداری تمامی مراکز جمع آوری پسماند 
باید دارای شناسنامه و مجوز رسمی فعالیت باشند. این اقدامات، نه تنها نظارت 
دقیق تری بر فعالیت آن ها ایجاد می کند، بلکه از فعالیت مراکز غیرقانونی آنها نیز 

جلوگیری می نماید.
ضمن اینکه یکی از محورهای اصلی طرح ساماندهی، انتقال این مراکز به خارج 
از محدوده های مسکونی است و قرار است تعداد زیادی از مراکز به سایت بازیافت 
البرز منتقل شوند تا هم شرایط بهداشتی بهبود یابد و هم از مزاحمت های محیطی 

در مناطق مسکونی کاسته شود.
شهرداری برای تشویق به فعالیت قانونی، تعرفه های خدمات پسماند را نیز 

کاهش داده و تسهیلاتی برای مراکز مجاز فراهم کرده است
مراکز غیرمجاز جمع آوری پسماند، از جنبه های مختلف، تهدیدی جدی برای 
شهر قم محسوب می شوند. از یک سو، مدیریت نادرست این مراکز باعث افزایش 
آلودگی های محیطی و خطرات ایمنی می شود و از سوی دیگر، این وضعیت 
دهد.  کاهش  را  شهری  مدیریت  به  نسبت  عمومی  اعتماد  به تدریج  می تواند 
شهرداری قم با اقدام به ساماندهی این مراکز، نه تنها به بهبود شرایط محیطی 
شهر کمک کرده است، بلکه با کاهش ناهنجاری های اجتماعی و فعالیت های 
مطمئناً  است.  برداشته  شهری  نظم  ارتقاء  جهت  در  مهم  گامی  غیرقانونی، 
موفقیت این طرح ها نیازمند حمایت گسترده دستگاه های مختلف و مشارکت 
شهروندان است. اقدام شهرداری قم در شناسایی و ساماندهی مراکز غیرمجاز 
جمع آوری پسماند، نشان دهنده توجه جدی به سلامت عمومی، محیط زیست و 
رفع معضلات اجتماعی است. این حرکت به موقع، نه تنها به بهبود کیفیت زندگی 
شهروندان کمک می کند، بلکه از بروز مشکلات زیست محیطی و بروز خطرات و 
آسیب های احتمالی در آینده نیز جلوگیری می نماید. با این اقدامات، شهرداری 
قم ثابت کرده که توانایی مدیریت چالش های پیچیده شهری را دارد و با بهره گیری 
از رویکردهای مدبرانه، می تواند الگویی برای سایر سازمان ها باشد و شایسته است 

که از تلاش های بی وقفه شهرداری در این مسیر قدردانی شود.
 کارشناس رسانه و فعال محیط زیست

با حکم وزیر جهاد کشاورزی؛

»محمدرضا طلایی« سرپرست سازمان 
تعاون روستایی ایران شد

»محمدرضا  کشاورزی،  جهاد  وزیر  قزلجه  نوری  غلامرضا  سوی  از  حکمی  در 
طلایی« به سمت سرپرست سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران منصوب شد.

 براساس این گزارش ،در این حکم سرپرستی که روز  چهارشنبه ز در مراسم معارفه 
به طلایی اعطا شد آمده است: امید است با اتکال به خداوند متعال در تحقق منویات 
رهبر معظم انقلاب و منشور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم برای تحقق اهداف 

دولت در انجام وظایف و امور محوله موفق و موید باشید.
طلایی در کارنامه خود ریاست سازمان جهاد کشاورزی استان قم و معاونت وزیر 
جهاد کشاورزی و مدیرعاملی شرکت پشتیبانی امور دام کشور و عضو موظف هیئت 

مدیره صندوق بیمه کشاورزی ایران را دارد .

درخشش شرکت گاز استان قم در جشنواره شهید رجایی ؛

مهندس خوش لهجه تقدیر شد 

با تقدیر از مهندس خوش لهجه شرکت گاز استان قم در در نوزدهمین جشنواره 
شهید رجایی درخشید. به گزارش ایمان ،در نوزدهمین جشنواره شهید رجایی، 
شرکت گاز استان قم در دو شاخص  »تدوین نظام نامه چرخه مدیریت بهره وری« و 

»همکاری و تعامل با استانداری« شایسته تقدیر شناخته شد. 

عباس جعفری*

مردم انقلابی و متدین قم در ادامه راهپیمایی های "جمعه های خشم" پس از اقامه نماز 
جمعه در یک اجتماع باشکوه حمایت خود را از حزب الله لبنان و مردم مقاوم غزه اعلام 

کردند.
به گزارش خبرنگار ایرنا ،  در این راهپیمایی که از مصلای قدس تا چهارراه شهدای قم 
ادامه داشت نمازگزاران با سردادن شعارهای مرگ بر آمریکا و مرگ بر اسرائیل جنایات رژیم 

صهیونیستی در به خاک و خون کشیدن مردم مظلوم لبنان و فلسطین را محکوم نمودند.
"درود بر حزب الله"، "لبیک یا حسین)ع("،" الله اکبر خامنه ای رهبر"، "ای رهبر آزاده 
آماده ایم آماده" ، "خونی که در رگ ماست هدیه به رهبر ماست" ، ما ملت حسینیم هیهات 
من الذله"، "دشمن هر ستمگر سید حسن نصرالله" از دیگر شعارهایی بود که نمازگزاران 

قمی سر داده  بودند.
آنان در حالیکه پلاکاردهایی در محکومیت حملات وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه 
مردم لبنان و غزه و پرچم های سه رنگ جمهوری اسلامی ،  فلسطین و حزب الله در دست 

داشتند، از سکوت مجامع بین المللی و حقوق بشر درقبال این جنایات ابراز انزجار کردند.
راهپیمایان همچنین با در دست داشتن تمثال های مبارک رهبر معظم انقلاب و امام راحل 
خواستار اتحاد و یکپارچگی همه مسلمانان جهان برای آزادی قدس شریف و رهایی مردم 

مقاوم غزه از چنگال اسرائیل غاصب شدند.
لازم به ذکر است که شرکت کنندگان در این راهپیمایی در پایان مواضع خود را در قالب 

یک قطعنامه اعلام کردند .

در ادامه راهپیماییهای "جمعه های خشم" صورت گرفت؛
حمایت قمی ها  از مردم مظلوم لبنان و فلسطین

آگهی دعوت به همکاری 
به تعدادی نیروی کار در هتل نیازمندیم

۱-آشپز آقا با سابقه کاری)۱نفر(
2-پذیرشگر آقا با سابقه کاری)2نفر(

۳-سالن کار رستوران  با سابقه کاری)2نفر(
۴-نیروی لاندری باسابقه کاری)۱نفر(

۵-نیروی تشریفات آقا)۱نفر(
جهت پاسخگویی از شنبه تا چهارشنبه ساعت ۹صبح تا 

۱۵ با شماره ۰۹۱27۴۸۴۵۵۸ تماس حاصل فرمایید

نماینده آیت الله العظمی سیستانی در ایران  : 

قم می تواند الگوی 
شهرهای اسلامی باشد

در ادامه راهپیمایی های "جمعه های خشم" 
صورت گرفت؛

حمایت قمی ها  از مردم 
مظلوم لبنان و فلسطین

صفحه 1

صفحه 8

با حضور گسترده مردم  قم صورت گرفت؛
استقبال از کاروان نمادین ورود حضرت معصومه)س(

صفحه  1

حضرت  شیعه  عالی قدر  مرجعیت  نماینده 
آیت الله العظمی سیستانی در ایران گفت: شهر 
قم با پیشینه ای غنی در علوم دینی و مذهبی 
ظرفیت های زیادی برای تبدیل شدن به پایتخت 
فرهنگی جهان اسلام را دارد و می تواند الگویی 
برای سایر جوامع اسلامی باشد. حجت الاسلام 
صبح  شهرستانی  جواد  سید  والمسلمین 
نگرانی  قم  شهردار  با  دیدار  در  روزچهارشنبه  
عمیق خود را از وضعیت کنونی لبنان و حملات 
با  و  کرد  ابراز  کشور  این  به  صهیونیستی  رژیم 

رهبر معظم انقلاب:
یاد گرامی شهیدان، ضامن سلامت 

حرکت ملت ایران است
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چرا اکثر بچه ها در ایران مدرسه را 
دوست ندارند؟

احتمالا درخانواده و یا اطرافیان تان چند محصل 
دارید و این سوال کلیشه ای را از آنها پرسیده اید که 
"مدرسه ات را دوست داری؟" پاسخ قریب به اتفاق 

آنها چیست؟!
   این روزها چنانچه به تلویزیون نگاهی انداخته 
به  باشید، دانش آموزانی را می بینید که در پاسخ 
پرسش خبرنگار، همه آنها از اشتیاق خود به مدرسه 
می گویند، ولیکن به نظر می آید، آنچه در واقعیت 

می بینیم با شنیده ها همخوانی ندارد.
و  گیج کننده  تکالیف  ملال آور،  کلاس های  یادآور  ما  از  بسیاری  برای  مدرسه    
اضطراب امتحان است، جایی که با ترس و اشک وارد آن شده ایم و با شنیدن زنگ 
آخر شادی کنان از آنجا گریخته ایم. چرا مدرسه، با تمام فایده هایش، هنوز جایی 
خوشایند و لذت بخش نیست؟ چرا دانش آموزان دوست ندارند تن به کلاس و درس 

و مشق بدهند؟!
  علاقه به مدرسه به همین سادگی ها نیست. سازه ای است که ابعاد گوناگونی چون 
رفتاری، عاطفی، شناختی و اجتماعی را شامل می شود. علاقه رفتاری با مشارکت 

فعال در انجام فعالیت  های مربوط به مدرسه خود را نشان می دهد.
    بعد عاطفی در ارتباط با روند حضور در مدرسه است که از تعلق به مدرسه حمایت 
می کند. علاقه شناختی، راهبردهای شناختی و فراشناختی دانش آموزان در ارتباط 
با یادگیری را در بر می گیرد. از این رو عدم علاقه رفتاری و شناختی در دانش آموزان 
منجر به ترک عاطفی فعالیت های مربوط به مدرسه در آنها می گردد و علاقه ضعیف 
آنها به مدرسه باعث دور افتادن آنها از محیط مدرسه، افت تحصیلی، ترک تحصیل و 

ایجاد پیامدهای روانی و اجتماعی خواهد شد. 
 کارشناسان فرهنگی که گاهی در اظهارنظرهای غیر کارشناسی، دانش آموزان 
را هدف قرار داده و آنها را نسلی درس نخوان و راحت طلب می خوانند، آیا به نظام 

آموزشی سایر کشورهای موفق در این عرصه نگاهی انداخته اند؟!
  جالب آنکه تاریخچه آموزش و پرورش ایران که پشتوانه ای به بلندای  تمدن چندین 
هزارساله این سرزمین دارد، قابل قیاس با تمدن چند صد ساله برخی کشورهای 
توسعه یافته نیست.  تاریخ آموزش در ایران به سال5۴۷ قبل از میلاد مسیح و تاریخ 
آموزش رسمی و ثبت شده دریکی از همین کشور های پیشروبه اوایل قرن۳5 برمی 
گردد.  کجای کارمان می لنگد که" امروز خروجی کلی آموزش و پرورش فرهنگ و 
تربیت نیست، بلکه اداره ای است مانند سایر ادارات، آن هم از نوع ناکارآمد و سطح 
پایین". انحطاط و اوج گیری تمامی تمدن ها از گذشته تا کنون در گرو تعلیم و تربیت 
و نظام حاکم بر آن بوده است.   کشور ما امروزه با مشکلات سیاسی، اقتصادی و 
اجتماعی روبروست که مسائل زیست محیطی نظیر کمبود آب و ... نیز اضافه می 
شود. اما باید گفت تمام مشکلات قابل حل است، اگر به آموزش و پرورش توجه 
کنیم. به اینکه چه میزان به سند تحول بنیادین عمل می شود و چه زمینه هایی برای 
اجرای آن الزامی است.      استفاده از تجارب دیگر کشورها و استفاده از نقاط قوت 
آنان که مغایرتی با فرهنگ ما نداشته باشد، می تواند موجب پیشرفت نظام آموزشی ما 

شده و موجب رفع چالش های فرهنگی،اجتماعی و اقتصادی گردد.
  مهم ترین تفاوت نظام آموزشی هر کشوری فلسفه تعلیم و تربیت آنهاست.  هدف، 
تربیت انسان مولد و یا تنها تربیت انسان موحد. تکثرگرایی را ترویج دهد و یا یکپارچه 
و یکسان سازی را رواج دهد. رقابت پروری در اوج اجتماعی بودن با تاکید بر بازارهای 
جهانی و اقتصاد جهان را ترویج کند و یا به سمت قهرمان پروری رفته، به طوری که 
بیش از نیمی از امکانات آموزش پرورش در اختیار درصد محدودی از دانش آموزان 

قرار گیرد که در مدارس خاص تحصیل می کنند. 
   در یکی از کشورهایی که سرعت پیشرفت شان این سال ها ما را غافل گیر کرده 
است،. نمره، ابزاری برای کنترل نیست و معلم در معنای درست، پرورش دهنده 
است. کار گروهی مبنای آموزش است. آموزشِ مسئولیت پذیری با دادن مسئولیت 

های کوچک به کودکان انجام می شود.
  هزینه آموزش در تمام مدارس روستاها و شهرها یک سان است. در این گونه 
مدارس گروه های ویژه ی مثل شاگرد اول ها، با استعدادها، پیشتازان و فرزانگان وجود 
ندارد و همه می وانند در اردوها و برنامه های مختلف شرکت کنند. همه دانش آموزان با 
هر شکل و قیافه و وضعیت مالی و استعداد در هر جای کشور، پایتخت و شهر و روستا 

به طور یک سان آموزش می بینند و مدارس تیزهوشان یا مدارس ویژه وجود ندارد.
  استعداد ها شناسایی می شود و بعد از دوره راهنمایی تفکیک ها صورت می گیرد. 
به کسی به خاطر یک استعداد خاص نسبت به دیگران بهای خاصی داده نمی شود، 

چون هر کدام از دانش آموزان در زمینه خاصی استعداد دارند.
   شادی و سر و صدا و جنجال موج می زند و کسی با توپ و تشر مانع خوش حالی 
و جیغ و داد و تحرک بچه ها نمی شود. آنها از هزینه کردن برای تجهیز مدارس ابایی 
ندارند و بودجه های هنگفتی صرف تجهیز مدارس به کتابخانه، آزمایشگاه، زمین 
بازی، وسایل ورزشی، استخر شنا، سالن نمایش، وسائل سمعی و بصیری و حتی 

گلخانه می شود.
    چگونه این کشورها درکمترین زمان توانسته اند تبدیل به یک کشور صنعتی شوند 
و نبض اقتصاد جهان را دردست بگیرند ورشد اقتصادی وتولید ملی خود را افزایش 
دهند؟    چرا ایران که روزی مهد تمدن بوده ،اکنون تبدیل به یک کشور در حال 
توسعه شده که دارای چالش های زیادی در زمینه های مختلف فرهنگی ،اجتماعی 

،اقتصادی و صنعت شده است؟
  دراینجا این سوال مطرح است، چرا کاستی های موجود در بدنه آموزش و پرورش 

مورد رسیدگی ویژه قرار نمی گیرد؟!
   امید دارم پاسخ  پرسش های ذکر شده، این نباشد که " آموزش و پرورش اولویت 
نظام حاکمیتی نیست". در پایان باید گفت چشم انداز ۲۰ ساله، نقشه جامع علمی 
کشور و سند تحول بنیادین آموزش و پرورش بر این مفهوم اساسی تأکید دارند که 
با مدارس سنتی نمی توان دانش آموختگان را برای زندگی فردا آماده نمود و برای 
رسیدن به این که افراد دانا و توانا و متعهد در عرصه های داخلی و بین المللی داشته 
باشیم، نه تنها نیازمند تحول در تمامی عرصه های تعلیم و تربیت هستیم، بلکه مفهوم 

مدرسه نیز نیازمند باز تعریف و تحول اساسی است.
 *تحلیلگر مسائل اجتماعی

رهبر معظم انقلاب:

یاد گرامی شهیدان، ضامن سلامت حرکت 
ملت ایران است

 رهبرمعظم  انقلاب اسلامی در پیامی به  مناسبت هفته دفاع مقدس و روز مهمانی 
لاله ها تاکید کردند: یاد گرامی شهیدان ضامن سلامت حرکت ملت ایران و منحرف 

نشدن از جهت گیری های انقلاب است.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی به  مناسبت هفته 
دفاع مقدس و روز »مهمانی لاله ها«، گرامیداشت یاد شهیدان والا مقام را ضامن 

سلامت مسیر حرکت ملت ایران و منحرف نشدن از جهت گیری انقلاب دانستند.
متن این پیام که همزمان با مراسم غبار روبی، عطرافشانی و گلباران مزار شهیدان 
در سراسر کشور با عنوان »مهمانی لاله ها« از سوی حجت الاسلام موسوی مقدم 
نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران در گلزار شهدای بهشت زهرای تهران 

قرائت شد، به این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

»هفته ی دفاع مقدّس«، فرصت مغتنمی برای نورانی کردن فضای کشور با یاد 
شهیدان والامقام است. این یاد گرامی، ضامن سلامت مسیر حرکت ملّت ایران و 

منحرف نشدن از جهت گیری انقلاب است و باید قدر و ارزش آن را دانست. 
غفلت ها و سرگرمی های روزمرّه ی زندگی، همواره با ما هست؛ باید نگذاشت این 
عوارض طبیعی، ما را از آن منشأ نورانیّت و طهارت دور کند. با امید به کمک خداوند 

دانا و توانا.
سیّدعلی خامنه ای
پنجم مهرماه ۱۴۰۳

اخبار

معاون اول رئیس جمهور:

 بیانیه گام دوم انقلاب، میثاق ملی
 همه ماست

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با جمعی از فرزندان شاهد و خانواده معزز 
شهدا گفت: دشمن پرونده سرنگون کردن نظام اسلامی را برای همیشه بسته 
است و اکنون تنها به دنبال بهانه هایی مانند سلاح هسته ای می رود در حالی که 

خودشان هم می دانند ما هرگز دنبال سلاح هسته ای نبوده و نیستیم.
»محمدرضا عارف« در ششمین روز از هفته دفاع مقدس و در سالروز شکست 
حصر آبادان در عملیات ثامن الائمه )ع(، با جمعی از فرزندان شاهد و خانواده 

معزز شهدا دیدار کرد.
وی با بیان اینکه عنوان »فرزند شهید« پرافتخارترین عنوان ایران است، اظهار 

داشت: شما تکلیف دارید که از نام بلند و پرافتخار پدرانتان دفاع کنید.
معاون اول رئیس جمهور در شروع سخنان خود در این دیدار صمیمانه که 
در سالن شهید بهشتی نهاد ریاست جمهوری برگزار شد، با تبریک هفته دفاع 
مقدس و گرامیداشت یاد و خاطره شهدای گرانقدر انقلاب اسلامی گفت: شاید 
گفتن چنین سخنانی برای یک فرد سیاسی، خودنمایی محسوب شود اما این 
اعتقاد قلبی من است که همواره به حال شهدا و دانشجویان شهیدی که در 

دانشگاه با آنها آشنا شده بودم غبطه می خورم.
»فرزندِ شهید« پرافتخارترین عنوان کشور است

عارف در این جلسه، پس از شنیدن پیشنهادات و نظرات حاضران درباره 
مسائل مختلف کشور گفت: اینکه شما به مانند پدران بزرگوارتان هستید و هیچ 
خواسته شخصی ای را در چنین جلساتی مطرح نمی کنید، بسیار غرور آفرین 
است، عنوان »فرزند شهید و خانواده شهدا« پرافتخارترین عنوان در کشورماست.

وزیر امور خارجه ایران:

 نابودی مقاومت فلسطین و حماس 
چیزی جز یک توهم نبوده است

ایران در سخنانی در نشست کمیته  امور خارجه جمهوری اسلامی  وزیر   
فلسطین وزرای امور خارجه جنبش عدم تعهد، گفت: تحولات اخیر در فلسطین 
و مقاومت در غزه و کرانه باختری بار دیگر نشان می دهد که نابودی مقاومت 
فلسطین و حماس، به عنوان یک جنبش آزادی بخش که علیه اشغالگری شکل 

گرفته، چیزی جز یک توهم نبوده است.
سید عباس عراقچی عصر پنجشنبه )به وقت محلی( در آغاز سخنان خود در 
نشست کمیته فلسطین وزرای امور خارجه جنبش عدم تعهد در محل سازمان 
ملل متحد در نیویورک از جمهوری اوگاندا به خاطر برگزاری این نشست به 
موقع و تلاش های آن در طول دوره ریاست بر جنبش عدم تعهد برای حمایت 
از آرمان فلسطین تشکر کرد. عراقچی گفت: در طول سال گذشته، رژیم آپارتاید 
اسرائیل علاوه بر اشغال غیرقانونی طولانی مدت، سیاست ها و اقدامات نسل 
کشی، حملات و خشونت های وحشیانه علیه غیرنظامیان فلسطینی از جمله 
زنان و کودکان، جنایات متعددی را در نوار غزه و دیگر سرزمین های فلسطینی 
مرتکب شده است. وی افزود: این جنایات بی عدالتی مضاعف را علیه ملتی به 
همراه داشته که برای بیش از هفت دهه از حقوق غیرقابل انکار خود از جمله 
حق تعیین سرنوشت و کرامت انسانی محروم بوده و تحت اشغال غیرقانونی 
اسرائیل زندگی می کنند. وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران ادامه داد: 
تعداد قربانیان نسل کشی علیه ملت مظلوم فلسطین در سال گذشته به ۴۲ 
هزار نفر رسیده است. در همین حال، تقریباً ۷۰ درصد از قربانیان این جنایات 
غیرانسانی، کودکان و زنان بی گناه هستند که رکورد جهانی در وحشیگری و 
بربریت را ثبت کرده است؛ رکوردی که حتی خون ریزترین رژیم ها در تاریخ بشر 
نیز به آن نرسیده اند. وی افزود: این رژیم تروریستی، ترور اسماعیل هنیه رئیس 
سیاسی جنبش مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( در تهران را به عنوان یکی 

دیگر از اقدامات تجاوزکارانه و تروریسم سازمان یافته خود مرتکب شده است.
عراقچی تاکید کرد: در همین حال، تحولات اخیر در فلسطین و مقاومت 
در غزه و کرانه باختری بار دیگر نشان می دهد که نابودی مقاومت فلسطین و 
حماس، به عنوان یک جنبش آزادی بخش که علیه اشغالگری شکل گرفته، 

چیزی جز یک توهم نبوده است.

سرلشکر حسین سلامی:

ملت فلسطین به زودی پیروزی را 
در آغوش می کشد

سرلشکر پاسدار حسین سلامی در اجلاسیه ۱۱۰۰ شهید شهرستان فسا 
تاکید کرد ملت فلسطین به زودی پیروزی را در آغوش می کشد.

سرلشکر پاسدار حسین سلامی در اجلاسیه ۱۱۰۰ شهید شهرستان فسا با 
بیان اینکه خانه هر شهید دروازه ای به بهشت است، اظهار داشت: جهاد، بابی 
از ابواب بهشت و زره مستحکمی برای حفاظت از احکام و کتاب خداست، و این 
سرزمین، فصل مشترک بهشت و این دنیاست، چراکه هر کوچه از این سرزمین، 

منزلگاه شهیدی بوده است.
وی با بیان اینکه کسی که شهید است، شهید به دنیا می آید، شهید زندگی 
می کند و شهید از این دنیا می رود، تاکید کرد: قرآن سخن حق است و وقتی از 
زنده بودن شهید سخن می گوید یعنی این ناب ترین و جاری ترین حقیقت عالم 

است.
سرلشکر سلامی با اشاره به اینکه شهدا اهل عمل صالح و مومن به خدا بودند، 

افزود: این حجت های درخشان برای همیشه راه را به ما نشان دادند.
وی تصریح کرد: هر ملتی برای اینکه در تاریخ ماندگار باشد و در تاریخ نشکند 
ونابود نشود، نیازمند چنین حجت های قدرتمندی است و بدون اینها نمی توان 
هیچ راهی را پیمود. آنها شهدشیرین مقاومت و ایستادگی در مقابل دشمن، در 

غیبت قوا را به ما نشان دادند و در مقابل یک جهان قدرت ایستادند.
وی با اشاره به تلاش دشمن برای به میدان جنگ تبدیل کردن تمام وجوه 
زندگی ما و تلاش برای تردید و شبهه و شک در اذهان جوانان، و بیگانه کردن 
جوانان نسبت به ارزش های اسلام و انقلاب، و نجات گریزی و نماز گریزی را 
ترویج کند، ادامه داد:، اما جوانان و نوجوانان ما مثل نوجوانان آسمانی ما دست 
رد به سینه دشمن زدند، به اعتکاف روی آوردند و در اربعین یک نهر بی پایان از 
جمعیت مشتاق و دلداده بوجود آوردند و دشمن را در درون آرزو های شوم خود 

مدفون کردند.

یک عضو کمیسیون فرهنگی مجلس: 

شعار وفاق ملی تبدیل به گفتمان
 دولت چهاردهم شود

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی گفت: شعار وفاق ملی باید 
در دولت نهادینه شود و انتظار می رود وزرا نیز این رویه را ادامه دهند و این شعار را 

تبدیل به یک گفتمان کنند تا در کل تشکیلات قوه مجریه نهادینه شود.
حجت الاسلام حسنعلی اخلاقی امیری تاکید بر لزوم وفاق در کابینه دولت 
به همگرایی و هم  نیاز  امروز در شرایطی هستیم که  چهاردهم عنوان کرد: 
افزایی در نیروهای مختلف در اداره کشور داریم. آقای پزشکیان در ایام تبلیغات 
انتخاباتی، شعار وفاق ملی را شعار اصلی خود می دانست و بنای ایشان بر این بود 
تا از تمامی سلایق سیاسی و افراد توانمند و انقلابی در اداره امور کشور استفاده 
کند. در معرفی کابینه دولت چهاردهم این اتفاق افتاد و جای تقدیر و تشکر هم 

دارد.

رئیس جمهور با بیان اینکه سفر نیویورک، سفر پربرکتی بود گفت: درباره 
برجام گفتگوهایی انجام شد، دغدغه های خود را با کشورهای اروپایی مطرح 

کردیم و قرار شد وزرای امور خارجه این مساله را دنبال کنند.
دکتر مسعود پزشکیان در بدو ورود به تهران گفت: قرار شد در آینده جلساتی 
با کشورها اسلامی داشته باشیم و بیانیه و اعتراضات خود را اعلام کنیم و 

تصمیماتی نیز گرفته شود.
نمی شود نام انسان بر نتانیاهو گذاشت

وی ادامه داد: در این سفر، با رئیس شورای اروپا و سران کشورهای اروپایی 
صحبت کردیم، اما آنها می گفتند که ما جنایات اسرائیل را محکوم کرده ایم 
اما آمریکا هم باید مساله را حل کند و نتانیاهو، که نمی شود نام انسان را بر 

او گذاشت.
رئیس جمهور ادامه داد: این مسائل را در صحن سازمان ملل و در دیدارهایی 
که داشتیم بیان کردیم، همه اظهار همدری می کردند اما با همدردی مشکل 
حل نمی شود. وی گفت: در کشور ما و کشورهای دیگر از اتفاق ساده ای رخ 
دهد زمین و زمان را به هم می دوزند که حقوق بشر زیر پا گذاشته شده است 
اما همین ها در مقابل جنایات اسرائیل و کشتار صدها نفر سکوت می کنند و 
توجیه می کنند. رئیس جمهور به دیدارهای خود با سران کشورهای همسایه 
پرداخت و اظهار داشت: با روسای جمهور و نخست وزیران کشورهای همسایه 
دیدار داشتیم، قرار شد درباره اهداف خود در برنامه با آنها توافقاتی داشته 
باشیم. وی افزود: این سفر فرصت مناسبی بود که در دیدار با مقامات سایر 

کشورها، برنامه های برای دیدار در کشورهای همسایه و کشورهای اروپایی 
بگذاریم. پزشکیان به موضوع برجام نیز اشاره کرد و توضیح داد: درباره برجام 
گفتگوهایی انجام شد، دغدغه های خود را با کشورهای اروپایی مطرح کردیم 
و قرار شد وزرای امور خارجه این مساله را دنبال کنند. اعلام کردیم که ما برجام 
را پاره نکردیم و این ترامپ بود که این کار را کرد، آنها نیز پذیرفتند. تلاش بر این 
است که با گفتگو این روند و تحریم ها و روندی که در کشور ما ایجاد کرده اند 

را پیگیری کنیم.
وی افزود: قرار شد وزارت امور خارجه ما و کمسیون  های مشترک به صورت 
عملیاتی درمنطقه ارتباطات را از نظر اقتصادی و امنیتی و سیاسی و فرهنگی 

دنبال کنند.
 همکاری های مشترک با چین عملیاتی می شود

 رئیس جمهور گفت: کارگروه مشخصی با چین شکل گرفته و مصوباتی که 
در دولت شهید رئیسی انجام شده بود، پیگیری و عملیاتی شود.

تلاش می کنیم دغدغه های ایرانیان مقیم آمریکا  برطرف شود
دگتر پزشکیان به دیدار خود با ایرانیان مقیم آمریکا نیز اشاره کرد و توضیح 
داد: با ایرانیان مقیم آمریکا جلسه داشتیم، نشستی هم با نمایندگان ادیان 
و مذاهب مختلف برگزار کردیم، با نمایندگان مراکز علمی و نخبگان آمریکا 
جلسه گذاشیم که جلسه بسیار خوبی بود و دیدگاه ما را از نزدیک شنیدند. 
مردم آمریکا آنچه از رسانه یا صدای بیگانه می شنوند با آنچه با گفت وگو می 

تواند خود را ظاهر کند خیلی فرق داشت.
دکتر پزشکیان تأکید کرد: ایرانیان مقیم آمریکا دغدغه هایی داشتند که در 
داخل کشور تلاش می کنیم آنها را برطرف کنیم تا بتوانند راحت به کشور تردد 

کنند و جوی که در آنجا درست شده، ببینند که اینگونه نیست.
دستاوردهایی که در این سفر داشتیم، کار چند ماه ما را سبک کرد

وی اظهار داشت: دستاوردهایی که در این سفر داشتیم، کار چند ماه ما را 
سبک کرد چون باید با رؤسای کشورهای خارجی درباره مسائل مختلف گفت 
وگو می کردیم اما در این سفر فرصتی بود تا در این ۳ روز بیش از ۲۷ دیدار 

مختلف و دو سخنرانی رسمی در سازمان ملل داشتیم.
رئیس جمهور گفت: امیدواریم در ادامه با گفت وگوهایی که شکل گرفته، 
راه را ادامه دهیم و پیام صلح و صداقت و انسانیت را که آنها به دروغ می گویند 

معتقدیم، ما در عمل پیاده کنیم.

اینکه تمکین به  به  با اشاره  رییس قوه قضاییه 
قانون یک اصل اساسی است، گفت: دستگاه قضا 
اعتقاد دارد چنانچه در مواردی اختلاف برداشت 
از قانون پیش آمد، باید با گفت وگو با دولت به یک 
روال های  صورت،  این  غیر  در  و  رسید  واحد  نظر 
قانونی معینی از جمله رجوع به رای وحدت رویه و یا 
درخواست تفسیر قانون از مجلس شورای اسلامی، 

وجود دارد.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
نمایندگان  با  نشست  در  پنجشنبه  روز  اژه ای 
اداری و شوراهای حل اختلاف  قضات، کارکنان 
در سمنان افزود: مشکلات معیشتی موجود نباید 
به هیچ  وجه در انگیزه کارکنان و قضات دستگاه 
قضایی برای خدمت صادقانه و مخلصانه به مردم 
اگرچه  ایجاد کند. کارکنان در قوه قضاییه  خلل 

مراجعان  درصدی  رضایتمندی ۱۰۰  نمی توانند 
را برآورده کنند، اما با رفتار حسنه و تکریم ارباب 
را  نارضایتی ها  از  بسیاری  جلوی  می توان  رجوع 
گرفت. کارکنان و مسوولان قضایی باید تمرین و 
ممارست داشته باشند که در هر شرایطی با مردم و 
ارباب رجوع، به بهترین گونه مواجه و همواره آنان را 
تکریم کنند.وی بیان کرد: توصیه دیگر به قضات و 
کارکنان دستگاه قضایی آن است که در رسیدگی به 
کار مردم، به هر میزان که می توانند، تسریع داشته 
باشند و چنانچه مقدور است کار امروز مردم را به فردا 
واگذار نکنند. در رده ها و مناصب مختلف قضایی 
حضور داشتم و از حجم بالای کارها آگاه هستم، به 
طور کامل سختی های کار در بخش های مختلف 
عدلیه را می دانم و برخی از آنها را با پوست و گوشت 
خود لمس کرده ام اما با این همه، تاکید دارم که باید 

در پیشبرد امور قضایی مردم تسریع شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ادامه 
داد: بسیاری از مراجعان تاکید می کنند فارغ از 
نتیجه رای، آرای مرتبط با پرونده شان هرچه زودتر 

صادر شود.
قوه  اطلاعات  و  حفاظت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
از  تا دلسوزانه و خیرخواهانه  قضاییه بر آن است 
کند،  صیانت  قضایی  دستگاه  قضات  و  کارکنان 
این  با  را  نهایت همکاری  باید  تصریح کرد: همه 
بخش داشته باشند. وقتی یک قاضی به واسطه 
مواجه  صلاحیت  سلب  با  داشته  که  لغزشی 
می شود، دلم به درد می آید و این موضوع برای من 
بسیار اندوهناک است. پس تاکید دارم که باید تمام 
تمرکز و تلاش ها به صیانت از مجموعه و فرد، فرد 

کارکنان و قضات معطوف شود.

رییس قوه قضاییه:

 اختلاف برداشت ها از قانون با گفت وگو قابل حل است

رئیس جمهور: 

موضوع برجام در سطح وزرای امور خارجه دنبال می شود

خطیب جمعه تهران گفت: یک سال است که صهیونیست ها پیش چشم 
جهانیان نسل کشی می کنند و بیش از ۴۰ هزار نفر را کشته اند و سازمان های بین 
المللی حقوق بشر حتی یک بیانیه محکومیت صادر نکردند، بشریت به فکر یک 

سازمان حقوق بشر واقعی باشد.
حجت الاسلام و المسلمین سید احمد خاتمی در آغاز خطبه های نماز جمعه 
امروز تهران اظهار داشت: هفتم مهر روز بزرگداشت فرماندهان شهید دفاع مقدس 
است که مصداق »و السابقون السابقون« بودند، یادشان را گرامی می داریم و آرزوی 
پر رهرو بودن راهشان را داریم. ۹ مهر روز همبستگی با کودکان و نوجوانان مظلوم 

فلسطینی است و مناسب است به این مناسبت با این مظلومان همراهی شود.
وی افزود: هفته گذشته حادثه تلخ طبس را داشتیم و ریزش معدن که مصیبت 
بزرگی بود، رهبر انقلاب، مراجع عظام تسلیت گفتند و مسئولان هم پای کار آمدند 
که آمال مردم را کم کنند. از سوی نمازگزاران ابراز همدردی می کنیم و خود را در 
غم شما شریک می دانیم. 5۰ نفر به دیدار خدا رفتند و ۱5 نفر مجروح شدند. لازم 
است این قضایا دقیق بررسی شود و قصور و تقصیر احتمالی اشخاص حقیقی و 
حقوقی پیگیری شود. حجت الاسلام والمسلمین سید احمد خاتمی گفت: جان 
مردم برای ما ارزش دارد، به ویژه این بندگان خدا که برای معیشت خانواده به عمق 
چند صدمتری زمین می روند. باید این جانباختگان را تکریم کرد، باید بازماندگان 

را با احترام ویژه تکریم کرد. حجت الاسلام والمسلمین خاتمی با اشاره به توانایی 
رزمندگان یمنی که قلب تل آویو را در هم کوبیدند اظهار داشت: اگر این جهاد 
مقدس نباشد جنایتکاران صهیونیست اثری از دین باقی نخواهند گذاشت. جلوه 

دین مداری عملی، جهاد در راه خداست.
وی با اشاره به جنایات صهیونیست ها تاکید کرد: رژیم صهیونیستی غاصب 
است و ما دو حرف داریم که پای آن ایستاده ایم. نخست اینکه امام ما فرمودند 
رژیم اسرائیل باید از صحنه روزگار محو شود، یک سخن اثباتی هم داریم و آن اینکه 
ما برنامه داریم، تِز جمهوری اسلامی این است که همه فلسطینی ها در هر کجای 
دنیا که هستند یک رأی دارند، ما این رژیم را از اصل نا مشروع می دانیم. اینکه 
بگوییم آنها چنین کنند ما چنان می کنیم نیست، آنها غاصب و نامشروع هستند 
و باید بروند. خطیب جمعه تهران گفت: در جنایات رژیم صهیونیستی در غزه و 
لبنان، همه دست دارند. آمریکا، فرانسه، انگلیس و برخی از کشور های همسایه 
که هنوز رابطه خود را با این رژیم قطع نکرده اند. این رژیم جلاد، بویی از انسانیت 
نبرده است. یک سال است که در مقابل چشم جهانیان در حال نسل کشی 
هستند، اطفال را می کشند، بیش از ۴۰ هزار نفر انسان کشته اند. سازمان های 
بین المللی مُرده اند، بشریت باید به فکر یک سازمان واقعی حقوق بشر باشد. آنها 

سازمانِ دولت ها هستند؛ سازمان مردم نیستند.

خطیب جمعه تهران :

بشریت به فکر یک سازمان حقوق بشر واقعی باشد

مهدیه ملک شیخی*

امام جمعه قم با اشاره به تحولات اخیر در لبنان 
قرآن  صریح  پیام  اساس  بر  گفت:  فلسطین،  و 
کریم اعلام می کنیم که تا محو کامل رژیم غاصب 

صهیونیستی سلاح خود را بر زمین نمی گذاریم.
قم  جمعه  امام  سعیدی،  سیدمحمد  الله  آیت 
لبنان و غزه گفت:  به تحولات اخیر در  با اشاره 
رهبر معظم انقلاب اسلامی با اشاره به وضعیت 
منطقه، مجاهدت و ایستادگی نیرو های مقاومت و 
فلسطین را از جنس جهاد فی سبیل الله در دفاع 
مقدس توصیف کردند و گفتند که پیروز نهایی 
صحنه نبرد حاضر مجاهدان فی سبیل الله و حزب 

الله و فلسطین خواهد بود.
امام جمعه قم بیان کرد: از زمان اشغال فلسطین 
تاریخ  به  نگاهی  با  و  صهیونیستی  رژیم  توسط 
متوجه می شویم که روش مذاکره از سوی دشمنان 
ترفند و راهی بوده تا دشمنان بتوانند به زندگی و 

جنایات خود ادامه دهند. عضو مجلس خبرگان 
رهبری ادامه داد: امام خمینی )ره( با درک اصولی 
و دقیق از این قضیه و نقد اصول مذاکره بر این 
نکته تاکید داشتند که راه آزادی قدس و سرزمین 
اشغالی و نابودی اسرائیل فقط از طریق مبارزه و 

جنگ با رژیم صهیونسیتی است.
با  که  بودند  معتقد  )ره(  راحل  امام  افزود:  وی 
باید  را  به خدا رژیم صهیونیستی  و توکل  سلاح 
از فلسطین بیرون کرد و نظر ایشان این بود که 
مسلمان نباید تا نابودی این رژیم جنایتکار دست 

از مبارزه بردارند.
آیت الله سعیدی خاطرنشان کرد: پیام قرآن این 
است که  ای مردم با دشمنان بجنگید تا خداوند 
آنان  بر  آنان را به دست شما رسوا کند و شما را 
پیروزی دهد و ما نیز بر این اساس اعلام می کنیم 
که تا محو کامل رژیم صهیونیستی سلاح خود را بر 

زمین نخواهیم گذاشت.
قمی ها سرآمد مبارزه با 

رژیم صهیونیستی هستند 
امام جمعه قم در ادامه گفت: بر اساس روایات، 
انتخاب قم برای حضور بانوی کرامت بسیار دقیق 
بوده است که وقوع انقلاب اسلامی یکی از آثار و 

برکات این هجرت الهی بود.
وی افزود: از دیگر آثار و برکات این هجرت این 
است که قمی ها سرآمد مبارزه با رژیم صهیونیستی 

هستند که در آینده این اتفاق رخ خواهد افتاد.
مردم  افزود:  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
شریف قم باید برای این ماموریت مهم الهی آماده 
باشند، چون به طور قطع استکبار جهانی و رژیم 
صهیونیستی به جایگاه و ماموریت شما پی برده 
اند و کینه ها به دل دارند و می خواهند که در عرصه 

عفاف و ابتذال نظام را بر هم بزنند.

آیت الله سعیدی درخطبه های نماز جمعه قم:

تا محو کامل اسرائیل سلاح خود را بر زمین نخواهیم گذاشت

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح با اشاره به تهدید ها و تحریم های ظالمانه ی دشمن در 
چهار دهه گذشته گفت: می توانیم با اجرای صحیح طرح ها، برنامه ها و با راهبرد های 
اصولی و تبعیت از سیاست ها حرکت کنیم و مشکلات کشور را حل کنیم. سرلشکر محمد 
باقری با حضور در مجلس خبرگان رهبری در جمع اعضای مجمع؛ ضمن گرامیداشت 
هفته دفاع مقدس و پنجم مهرماه سالروز عملیات بزرگ ثامن الائمه که منجر به آزادسازی 
آبادان شد؛ افزود: اعتماد به قدرت درونی و ناامید نشدن، ابداع و ابتکار و حرکت در 

مسیر یک راهبرد جدید باعث شد حصر آبادان شکسته شود و امروز جمهوری اسلامی 
ایران با وجود همه تحریم ها، تهدیدها و فشارها می تواند از این راه حل که بارها در دفاع 
مقدس تجربه و تمرین شده است و قابل بازیابی و تکرار است برای برون رفت خود از همه 
مشکلات استفاده کند. سرلشکر باقری با تاکید بر اهمیت و جایگاه مجلس خبرگان، 
تصریح کرد:  از عمق جان معتقدیم که این مجمع مهمترین مسئولیت را در جمهوری 

اسلامی بر عهده دارد.

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح :

اجرای صحیح برنامه ها راهگشای مشکلات کشور است
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 تغذیه دانش آموزان؛ چه خوراکی برای مدرسه ببریم؟ یک متخصص بیماری های پوست و مو  مطرح کرد:
شپش موی سر؛ از علل ابتلا تا راهکارهای درمان

ماهی چه ویتامین ها و مواد معدنی دارد؟

ماهی، غذای سلامتی
رئیس گروه بهبود تغذیه مرکز بهداشت خوزستان ( اظهار کرد: گوشت ماهی 
با داشتن پروتئین با ارزش بالا، چربی های با هضم آسان و غنی از ویتامین های 
محلول در چربی و انواع مواد معدنی جایگاه بسیار مهمی در میان فرآورده های 

حیوانی مانند گوشت، تخم مرغ و شیر به خود اختصاص داده است.
مهنوش صاحبدل  افزود: ماهی با ارزش تغذیه ای بالا، مناسب برای هر نوع 

رژیم غذایی و در واقع غذای سلامتی است.
ارزش تغذیه ای ماهی

رئیس گروه بهبود تغذیه مرکز بهداشت خوزستان گفت: پروتئین ماهی 
حاوی اسیدهای آمینه ضروری با کیفیت برابر با پروتئین گوشت قرمز است 
و در مقایسه با گوشت قرمز دارای اسیدهای چرب غیراشباع فراوان و مفیدی 
پیوندی  بافت  از  آبزیان  دیگر،  با گوشت های  مقایسه  در  است. همچنین 
کمتری برخوردار هستند و می توان گفت که تقریبا تمامی ماهی مصرفی، 

توسط بدن جذب می شود. 
چربی ماهی 

وی بیان کرد: ماهی و آبزیان به علت دارا بودن اسیدهای چرب غیراشباع 
امگا ۳ در کاهش بیماری های مزمنی مانند قلبی و عروقی، سکته های قلبی 
و مغزی، انواع سرطان و دیابت نقش مهمی دارند. مقادیر این چربی ها از 
کمتر از یک درصد در ماهیان سفید تا بیش از ۳۰ درصد در گونه های مختلف 

ماهی های چرب است که مقدار آن در فصل های مختلف سال متغیر است.
صاحبدل ادامه داد: کلسترول ماهی های آب شیرین از ماهی های دریایی 
کمتر است که مصرف آن را برای سلامت انسان مطلوب تر می کند و مقدار آن 

وابسته به گونه ماهی است.
ماهی چه ویتامین ها و مواد معدنی دارد؟

رئیس گروه بهبود تغذیه مرکز بهداشت خوزستان گفت: گوشت ماهی و 
دیگر آبزیان دارای انواع ویتامین های A- B- D- E- K و مواد معدنی مانند 
فسفر، آهن، سلنیوم، منیزیم، فلوئور، گوگرد، ید، روی و دیگر مواد معدنی 
است که همگی اثر مهمی در سلامت انسان دارند. همچنین ماهی هایی که 
با استخوان مصرف می شوند مانند ماهی کلیکا و ساردین و امثال آن، منابع 
غنی کلسیم هستند که در رشد و سلامت و استحکام استخوان ها و دندان ها 
نقش مهمی دارند. از ویتامین های محلول در آب، میزان گروه B و ویتامین 
B۱۲ در غذاهای دریایی بیشتر است. وی افزود: سلنیوم ماده معدنی مهمی 
است که با خواص آنتی اکسیدانی می تواند مانع فعالیت رادیکال های آزاد 

سرطان زا شود و آبزیان از بهترین منابع غذایی سلنیوم هستند.
صاحبدل گفت: سرطان های پروستات، پستان، ریه و روده بزرگ، به طور 
تقریبی 5۰ درصد شیوع کل سرطان ها را شامل می شوند که با استفاده از 
رژیم های غذایی حاوی ماهی و آبزیان تا حدی قابل پیشگیری هستند. یکی 
از موارد توصیه شده در کاهش بروز انواع سرطان، جایگزینی مصرف ماهی 
و فرآورده های دریایی به جای گوشت قرمز است. وی بیان کرد: غذاهای 
دریایی، غنی از کوآنزیم Q۱۰ هستند؛ ماده ای محلول در چربی که حدود 
5۰ درصد آن با رژیم غذایی و بقیه آن در بدن تولید می شود. مطالعات کمی 
نشان داده است که این آنتی اکسیدان می تواند برای سلامت قلب و عروق 
مفید باشد.  رئیس گروه بهبود تغذیه مرکز بهداشت خوزستان گفت: »تورین« 
نیز ماده ای است که فراوان در غذاهای دریایی یافت می شود و برای رشد 
چشم ها و سیستم عصبی نوزادان مفید است و افزایش مصرف آن در کاهش 
بروز بیماری های قلبی و عروقی ثابت شده است. وی بیان کرد: با توجه به 
وجود مواد مغذی بالا، مصرف غذاهای دریایی می تواند نقش مهمی در رفع 
نیازهای غذایی انسان ها به مواد مغذی ضروری داشته باشد؛ فراوانی و تنوع 
مواد مغذی در ماهی در مقایسه با ارزش انرژی متعادل آن بدین معنی است 
که غذاهای دریایی به عنوان یک ماده مغذی کم انرژی، برای مدیریت وزن 
و سایر بیماری های مرتبط مناسب است بنابراین با توجه به این فواید توصیه 

می شود در هفته دوبار ماهی ترجیحا غیرسرخ کرده مصرف شود. 

توصیه های یک فیزیوتراپ برای کاهش درد؛

کارمندان چگونه دردهای استخوانی را از خود دور کنند؟

فیزیوتراپ تیم های ملی ایران به کارمندان توصیه می کند با برخی 
و  استخوانی  دردهای  از  را  خود  مستمر،  ورزش  و  اداره  در  حرکات 

عضلانی ناشی از پشت میز نشینی دور کنند.
  افشین رهبری دکتری تخصصی فیزیوتراپی از دانشگاه شهید بهشتی 
که سالهاست در سطح اول ورزش در خدمت تیم های ملی ایران بوده 
است، می گوید: حتی پیاده روی های طولانی نیز برای بدن مضر است و 
کسانی که پیاده روی می کنند باید نکاتی را رعایت کنند. گفت وگوبا این 

متخصص در پی می آید:
آسیب های  چه  میزنشینی  پشت  و  کارمندی  زندگی  سبک 

عضلانی و اسکلتی را متوجه بدن می کند؟
همانطور که متخصصان بارها و بارها هشدار داده اند، به طور کلی 
و  آثار سو  برای مدت طولانی می تواند  ثابت  ماندن در یک وضعیت 
عوارض منفی را بر بدن شخص به جای بگذارد. ما به دلایل شغلی 
مجبوریم برای ساعات مدید پشت رایانه بنشینیم یا در وضعیتی ثابت به 
کار ارباب رجوع رسیدگی کنیم. همین باعث می شود که از تحرک کافی 
محروم شویم. این وضعیت، خواسته یا ناخواسته در دراز مدت عوارضی 
از خود برجای می گذارد که معمولا خود را به شکل دردهای قابل تحمل 
نشان می دهد. یکی از ایرادهای بزرگ این دردها، قابل تحمل بودنشان 
است چرا که باعث می شود شخص به پزشک مراجعه نکند. تحمل 
درازمدت این دردهای کوچک سبب ماندگار شدن یا به تعبیری مزمن 
شدن آنها می شود که درمان آن را نیز سخت تر می کند. درمان دردهای 
مزمن هم همانطور که می دانیم گاهی اوقات بسیار طولانی، دشوار و 

پرهزینه است.
چه توصیه ای به کارمندان دارید؟

مهم ترین سفارش ما به به کارمندان و افرادی که شغلی دارند که برای 

ساعات طولانی در یک وضعیت نشسته یا ایستاده به شکل بی حرکت 
می مانند، این است که به طور مرتب سعی کنند از آن وضع ثابت خارج 
شوند. یعنی اگر نشسته اند هر نیم ساعت تا چهل دقیقه از جای خود 
بلند شوند، کمی قدم بزنند، یک تحرک نسبی داشته باشند و بعد از ۲ تا 

۳ دقیقه دوباره به پشت میز خود بازگردند.
آنهایی هم که مجبورند ایستاده کار کنند باید بعد از مدتی که گفته 
شد، برای چند دقیقه بنشینند تا خستگی آنها برطرف شود و دوباره کار 
خود را ادامه دهند. خود این خارج شدن ها از وضعیت ثابت می تواند اثر 

افزایشی فشارهایی که روی ساختارهای بدنی ما است را کاهش دهد.
این تغییر وضعیت ها کافی است؟

البته این کافی نیست و شاید به اقدامات دیگری که مهم ترین آنها 
ورزش کردن است نیاز باشد. ورزش باعث تقویت عضلات و افزایش 
انعطاف بافت ها می شود و می توان آن را با یک مشورت چند دقیقه ای با 

یک متخصص فیزیوتراپ یاد گرفت.
این ورزش ها اغلب خیلی ساده هستند و به هیچ وسیله خاصی نیاز 
ندارند و در خانه نیز قابل انجام هستند. انجام این ورزش ها می تواند 

تضمین کند که شما در درازمدت از سلامتی نسبی برخوردار باشید.
چند درصد شاغلان ادارات دچار این کم تحرکی هستند و آیا 
این تحرک کم، دچار آسیب های عضلانی-  اثر  بر  ممکن است 

اسکلتی شوند؟
این درصد بسته به زمانی که مجبورند بی حرکت بمانند، زیاد و کم 
می شود. کسانی که ساعات بیشتری ناچارند بی حرکت، پشت میز یا 
صندلی یا در وضعیت سرپا بمانند بیشتر در معرض آسیب هستند و 
شاید بتوان گفت در یک روند چند ساله، ۱۰۰ درصد آنها در خطر این 
عوارض قرار می گیرند. مگر کسانی که به شکل مستمر ورزش می کنند 

یعنی به باشگاه می روند و فعالیت های خارج از حد روزمره دارند.
شما چه ورزش هایی را به کارمندان توصیه می کنید؟

از آنجایی که ورزش کردن باید به شکل هدفدار باشد لازمه اش این 
به  به مختصات و مشکلاتی که دارد  با توجه  برای هر فرد  است که 
صورت جداگانه طراحی و به صورت چهره به چهره و حضوری آموزش 
داده شود. برای همین حداقل یک یا دوباره مراجعه برای یادگیری این 
ورزش ها لازم است. به هیچ وجه توصیه نمی شود که این ورزش ها را از 
اینترنت و اینستاگرام یا از روی نوشته و شکل یاد گرفت. آموزش ورزش 
باید حضوری باشد تا آموزش دهنده مطمئن شود که مراجعه کننده، 
آن ورزش را به شکلی صحیح یاد گرفته است. همانطور که درست انجام 
دادن ورزش می تواند مفید باشد، خطا انجام دادن آن نیز می تواند بی 

فایده و حتی مضر باشد.
این مراجعه باید به مربی ورزش باشد؟

بهتر این است که در اولین قدم شخص به یک فیزیوتراپ مراجعه 
کند تا یک ارزیابی اولیه از وضعیت عضلانی- اسکلتی اش انجام شود. 
اگر دردی دارد آن را به فیزیوتراپ گزارش دهد. در این صورت ممکن 
است فرد دو مسیر را طی کند. اگر مشکلی نداشته باشد یا مشکلش 
فابل توجه نباشد، می توان او را به یک مربی ورزش سپرد تا با رعایت یک 
سری اصول، ورزش کند. اگر هم مشکل دارد باید ابتدا توسط فیزیوتراپ 
درمان شود یا این که فیزیوتراپ او را به متخصص دیگر ارجاع دهد. پس 
از این که شخص از فاز درمان خارج شد و ثبات لازم را به دست آورد 
و کاهش درد اتفاق افتاد و خطری متوجه اش نبود، در آن صورت می 
توان او را یک فرد عادی در نظر گرفت و ورزش های باشگاهی و زیر نظر 

مربی را به او توصیه کرد.
یکی از ورزش هایی که این روزها در حال متداول شدن است 

پیاده روی است. شما این ورزش را به کارمندان توصیه می کنید؟
پیاده روی قطعا یک فعالیت ضروری است. اما مانند هر فعالیت لازم 
مفید دیگری، در صورتی که در انجام آن افراط شود می تواند مضر باشد. 
یکی از اشتباهاتی که اغلب افراد به ویژه در این چندین سال اخیر 

مرتکب می شوند لاغر شدن با پیاده روی است.
لاغر شدن با پیاده روی مستلزم ساعات طولانی راه رفتن است. این 
ساعت های زیاد پیاده روی می تواند عضلات را خسته کند و مفاصل 
را در معرض آسیب قرار دهد. به همین خاطر ما پیاده روی را اگر چه 
یک فعالیت ضروری و کاملا مفید است ولی با هدف لاغر شدن و در 

زمان های طولانی به هیچ عنوان توصیه نمی کنیم.
ممکن است سفارش کنیم یک فرد در طول روز سه تا پنج بار و هر 
بار ۱۰ تا ۲۰ دقیقه پیاده روی کند اما یک پیاده روی دو تا سه ساعته و 
مستمر و بی وقفه را اصلا توصیه نمی کنیم. این پیاده روی طولانی در 

درازمدت می تواند مفاصل زانو، مچ پا وگاهی کمر را اذیت کند.
فرد می تواند حداکثر ۲۰ دقیقه پیاده روی کند و اگر خواست آن را 
ادامه دهد بین ۱۰ تا ۲۰ دقیقه استراحت کند و دوباره ۲۰ دقیقه دیگر 
راه برود. اما برای بیشتر افراد توصیه می کنیم دو تا سه نوبت در روز مثلا 
یک بار صبح، بار دیگر غروب و بار آخر در شب یک پیاده روی ۲۰ تا 
۲5 دقیقه ای داشته باشند. درست است که پیاده روی طولانی انرژی 
مصرف می کند و چربی سوز است ولی در دراز مدت مفاصل را تحت 
فشار قرار می دهد به ویژه اگر کفش مناسب نداشته باشیم. ضمن این 
که ما در سطوح شهری که آسفالت یا سنگفرش است و شیب هم دارد 

پیاده روی می کنیم.

یک متخصص بیماری های پوست و مو دانشگاه علوم پزشکی 
شهیدبهشتی بهترین راه پیشگیری از آلودگی با شپش را رعایت 
موازین بهداشت فردی دانست و گفت: به علت سرایت پذیری بالای 
شپش، تمام افرادی خانواده ای که دچار علائم ابتلا به این موجود 

زنده هستند باید تحت مداوا قرار گیرند.
رضا رباطی افزود: شپش انگلی کوچک است که حتی با چشم 
منتقل  دیگری  فرد  به  فردی  از  راحتی  به  و  دیده  نیز  غیرمسلح 
می شود. این موجود در اماکن شلوغی مانند مدارس، مهدهای 
کودک، پادگان ها و کمپ ها به راحتی به دیگران سرایت پیدا می کند.
وی از شپش به عنوان نوعی آلودگی انگلی یاد کرد و گفت: شِپِش 
اجباری  و  دائمی  خارجی،  انگل  و  است  حشرات  از  راسته  یک 
محسوب می شود و اجباری به این معنا است که به غیر از بدن 
زندگی کند. شپش دارای  نمی توانند  جانداران در جاهای دیگر 
تخم هایی به نام رشک است که این رشک ها سفید و یا زرد رنگ 

هستند.
به گفته رباطی، حالت شوره  زدگی روی مژه ها یا به وجود آمدن 
دانه های کوچک کهیری شکل روی منطقه آلوده از علائم وجود 

شپش است.
انواع شپش

و  تنه  سر،  شپش  می شوند:  تقسیم  دسته  سه  به  ها  شپش 
هستند،  گردن  و  گوش  پشت  در  معمولا  سر  شپش های  عانه. 
سرایت پذیری سریعی دارند و در افراد عادی در صورت حضور در 
محیط های آلوده بروز می کنند اما شپش  تنه معمولا در افراد با سطح 
بهداشت خیلی کم مانند افراد بی خانمان یا در شرایط خاص بحرانی 
مانند زلزله و جنگ که امکان رعایت اصول بهداشتی نیست، بروز 
می کنند. ابتلا شپ ش  تنه، همراهی بارزی با یک سری عفونت های 
دیگر مانند تیفوس دارد.در شپش عانه نیز موهای نواحی تناسلی 
درگیر می شود که با خارش شدید همراه است که راه عمده انتقال 

شپش عانه، رابطه جنسی است.
اجساد مومیایی شپش آلود!

هر ۳ نوع شپش انتشار جهانی دارند و از زمان های بسیار قدیم 
وجود داشته اند و آنها را روی بدن اجساد مومیایی شده پیدا کرده اند؛ 

ولی غالباً در مناطق معتدل یافت می شوند.
لانه شپش ها

شپشِ سر در سر و به ویژه در نواحی بالای گوش همچنین در 

جاهایی که مو پرپشت باشد زندگی می کند. شپشِ تن در لباس های 
انسان به ویژه لباس های زیر همچنین در درز و شکاف لباس ها 
بیشتر در  و  نماید  راحتی مخفی  به  را  بتواند خود  و جاهایی که 
قسمت هایی که لباس با بدن تماس دارد، زیر و کنار ناحیهٔ کمربند، 

مچ دست و مچ پا زندگی می کند.
خزیدن روی سر

یکی از اصلی ترین راه های تشخیص این انگل دیدن شپش زنده 
یا رشک ها است. ممکن است اولین علامت ایجاد شپش، خارش 
باشد به این شکل که فرد مبتلا احساس می کند که چیزی روی 

پوست سرش در حال راه رفتن یا خزیدن است.
به گفته رباطی، شپش سر متداول ترین نوع آلودگی توسط این 
بیشتر دیده می شود، که در  انگل است که معمولا پشت گوش 
مراحل پیشرفته تر این بیماری با چشم غیرمسلح به راحتی قابل 
شناسایی است. رباطی با تاکید بر اینکه برای درمان بیماری شپش 
باید انگل زنده و رشک های آن از بین برود، افزود: اگر چنانچه تخم ها 
یا همان رشک های شپش باقی بمانند امکان دارد که بعد از چند 

هفته دوباره این بیماری ظاهر شود.

تخم ها یا رشک های شپش به شوره سر شباهت زیادی دارند با این 
تفاوت که رشک ها دارای چسبندگی زیادی هستند که به راحتی از 

ساقه موی سر جدا نمی شوند.
شپش و دمای بدن

واکنش شپش ها نسبت به دمای بدن بسیار متفاوت است. به 
عنوان مثال اگر فردی تب داشته باشد و دمای بدن حدود ۴۰ درجه 
و بالاتر باشد شپش بدن را ترک می کند و به سراغ بدن فرد دیگری 
می رود همچنین اگر فردی در اثر بیماری فوت کند به محض این که 
دمای بدن پایین بیاید شپش بدن را ترک کرده و به بدن دیگری 
می رود که این امر اهمیت زیادی در انتقال بیماری دارد. بهترین دما 

برای شپش حدود ۲۹ تا ۳۰ درجه سانتی گراد است.
رباطی گفت: نکته مهم در درمان شپش به دلیل قدرت سرایت 
پذیری بالا این است که تمام افراد خانواده در صورت داشتن علامت 
باید تحت درمان تحت نظر پزشک قرار بگیرند. درمان قطعی شپش 

باید دونوبت و به فاصله یک هفته، انجام شود.
بعد از درمان هایی که توسط پزشک تجویز می شود می توان از 
درمان های ساده تر مثل شست و شوی مو و یا آغشته کردن شانه 
به سرکه رقیق شده برای از بین بردن کامل تخم های انگل شپش 

چسبیده به ساقه های مو استفاده کرد.
استفاده خودسرانه از داروهای ضدشپش ممنوع!

رباطی با اشاره به اینکه درمان ها باید توسط پزشک متخصص 
انجام شود توضیح داد: استفاده خودسرانه از برخی داروهای ضد 
شپش می تواند حساسیت زا باشد و یا در مواردی موجب مقاوم تر 
به رعایت  بنابراین توصیه می شود ضمن توجه  انگل شود  شدن 
بهداشت فردی از درمان های خودسرانه برای از بین بردن شپش 
پرهیز شود. با توجه به اینکه انگل شپش مدت زیادی خارج از پوست 
بدن زنده نمی ماند، شست وشو و ضدعفونی کردن بیش از حد البسه 

لزومی ندارد اما رعایت بهداشت کلی محیط توصیه می شود.
راههای جلوگیری از شپش آلود شدن!

با توجه به زیست شناسی شپش، بهترین راه پیشگیری از آلودگی 
با شپش، رعایت موازین بهداشت فردی به ویژه استحمام و استفاده 
از آب گرم و صابون است. تعویض لباس های زیر، کوتاه کردن موها، 
رعایت اصول بهسازی محیط و در موقع اضطرار جوشاندن لباس ها 
در دمای بالای ۶۰ درجه سانتی گراد و ترجیحاً اتو کردن آن ها از 

راه های کاهش احتمال آلودگی به شپش است.

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده شرکت صبا ارتباط قم )بامسئولیت محدود( به شماره ثبت 4353 و شناسه ملی 10860991501
بدینوسیله از کلیه شرکاء شرکت صبا ارتباط قم با مسئولیت محدود  به شماره ثبت ۴۳5۳ دعوت به عمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی فوق 

العاده شرکت در ساعت ۰۹:۳۰ در تاریخ در۱۴۰۳/۰7/2۰محل قانونی شرکت تشکیل می شود حضور بهم رسانند 
دستور جلسه مجمع عمومی فوق العااده:

انحلال شرکت 
هیئت مدیره
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در گفت وگوی  ایمان با یک کارشناس تعلیم و تربیت مطرح شد؛

 علل موفقیت آمیز نبودن کارکرد
 آموزش و پرورش

ایمان  / گفت وگو / سید مرتضی منافی ؛وزارت آموزش و پرورش یکی از بزرگترین 
و پر جمعیت ترین دستگاه های اجرایی کشور است که وظیفه ذاتی و ماهوی آن 
پرورش نیروی انسانی متخصص و مولد برای کلیه ارکان نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران و شهروند خوب برای جامعه اسلامی است؛ ولی امروز ما شاهد کمبود 

نیروهای توانمند، کاربلد و کارآمد در عرصه تعلیم و تربیت هستیم. علت چیست؟
تجربیات و مطالعات نشان می دهد که این وزارت خانه هیچ گاه در اولویت و اولیت 
برنامه دولت ها نبوده و کم توجهی به عبارتی بی توجهی به آن باعث شده که بسیاری 
از معضلات و مشکلات در این سیستم لاینحل باقی بماند و امروز تبدیل به باتلاقی 
عمیق شده که هر کسی در آن فرو رود مرگ آن حتمی و قطعی است در همین راستا 

با رضا شاهسواری کارشناس تعلیم و تربیت گفت وگوی کوتاهی داشتیم.
وی با اشاره به  برخی از دلایل یا علل عدم موفقیت آمیز بودن کارکرد آموزش و 
پرورش اظهارداشت: یکی از این دلایل مشکلات شکلی یا ساختاری است ساختار 
آموزش و پرورش کهنه و فرسوده است که در صد سال اخیر هیچ تحولی نو، تازه و 
مدرن در آن رخ نداده و هر کسی که در این سازه و ساختار وارد شده است تنها به غبار 
روبی این مکان مقدس پرداخته و از مکنونات و مأموریت این سیستم غافل و بر سقف 

فرو ریخته ی آن چراغی آویخته است.
شاهسواری  افزود :ساختارها و نهادها به لحاظ علم جامعه شناسی به مثابه یک 
موجود زنده، نیازمند تغییرات و تحولات گسترده توأم با زمان هستند تا پاسخگوی 
نیازهای واقعی و عینی جامعه هدف خود باشند. لذا آموزش و پرورش بعنوان یک 
نهاد تعلیم و تربیت هیچ گاه پاسخگوی نیازهای مخاطبان خود ) مادی – معنوی ( 
نبوده و حتی منزلت و مکانت این نهاد نیز به باد نسیان و فراموشی سپرده شده است. 
بنابراین ساختار آموزش و پرورش نیازمند توجهی منطقی، جدی و دور از ایدئولوژی 
اندیشی توسط متخصصان و صاحب نظران می باشد. کارشناس تعلیم و تربیت اضافه 
کرد : مشکلات محتوایی دومین مشکل و معضل اساسی این سیستم عدم ارائه ی 
محتوایی مناسب و مطلوب به مخاطبین خود ) معلم ، خانواده، دانش آموز ( می 
باشد. محتوایی که در متربیان خلاقیت و فعلیت، در مربیان تحقیق و تدریس و در 
خانواده ها احساس خوبی و خوشی را ایجاد کند.  وی در پایان گفت :علی ای حال 
موتور محرکه نهاد تعلیم و تربیت مربیان و متربیان هستند تا زمانی که در ایشان انگیزه 

و انگیخته ای ایجاد نگردد راهی به دهی ختم نخواهد شد.

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم:

دفاع مقدس صحنه های بی نظیر ایثارگری 
و ولایتمدار بود

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم گفت: دفاع مقدس و هشت سال جنگ 
تحمیلی صحنه های بی نظیری را در عرصه های مختلف، ایثارگری، خداباوری و 

ولایتمداری خلق کرد.
احمد حاجی زاده عصر چهارشنبه در مراسم گرامیداشت هقته دفاع مقدس در 
جامعه المصطفی العالمیه اظهار کرد: باید قدردان نعمت انقلاب اسلامی و زندگی در 

این برهه باشیم و این انقلاب موجب احیای اسلام و برخی افراد شد.
معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم بیان کرد: دوران بعد از انقلاب اسلامی با دوران 
پیش از آن قابل قیاس نیست، چرا که پیش از آن ناهنجاری ها و برخی رفتارهای 
ناشایسته و منکرات در جامعه ترویج پیدا کرده بود. وی ادامه داد: مردم در دوران 
قبل از انقلاب اسلامی حتی از برگزاری مراسمات عزاداری و مذهبی قاصر بودند و 
برای برگزاری این شعایر باید مجوز اخذ می کردند. حاجی زاده ابراز کرد: نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران و انقلاب شکوهمند اسلامی مرهون خون شهدایی است که 
از جان و مال خود برای صیانت و حراست از وطن گذشتند.  معاون سیاسی و امنیتی 
استاندار قم تصریح کرد: دفاع مقدس و هشت سال جنگ تحمیلی صحنه های بی 
نظیری را در عرصه های مختلف، ایثارگری، خدا باوری و ولایت مداری خلق کرد. وی 
خاطرنشان کرد: شهادت همیشه در راس آرزوهای رزمندگان قرار داشت و امروز در 
شرایط حساس جهان اسلام باید بیش از پیش همچون دوران دفاع مقدس با یکدیگر 

وحدت داشته باشیم تا نزد خداوند سرافکنده نشویم.
 

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

افزایش 10 درصدی جابجایی مسافر
 با ناوگان عمومی جاده ای 

از  قم  استان  ای  جاده  ونقل  حمل  و  راهداری  کل  اداره  ونقل  حمل  معاون 
نخست  ماهه  درشش  عمومی،  ناوگان  مسافربا  جابجایی  افزایش۱۰درصدی 

سالجاری از استان قم خبرداد.
علیرضا اسدی در گفت و گویی اظهار داشت:درشش ماهه نخست سالجاری 
بیش از یک میلیون و ۱8۲ هزار نفر، از استان قم با ناوگان عمومی جابجا شده اند 
که درمقایسه با تعداد مسافر جابجا شده درمدت مشابه سال گذشته ) افزون بر یک 
میلیون و ۶۱ هزار نفر (، ۱۰ درصد رشد داشته است. اسدی با بیان اینکه جابه جایی 
این تعداد مسافر) یک میلیون و ۱8۲ هزار نفر( درشش ماهه نخست امسال درقالب 
۶8 هزار و ۳۰۰ سفر انجام شده تصریح کرد:با توجه به تعداد مسافر جابجا شده طی 
مدت مشابه سال گذشته) بیش از یک میلیون و ۶۱ هزار نفر( که درقالب ۶۶ هزار 

سفر بوده، شاهد رشد ۳.5 درصد سفرها دربازه زمان اعلامی هستیم. 
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم در بخش 
دیگری از این خبر به تعداد زائراعزامی با ناوگان عمومی طی ایام اربعین حسینی 
ع به مرزهای چهارگانه با کشور عراق درسالجاری اشاره و یادآورشد: طی بازه زمانی 
یکماهه سفرهای اربعین دراستان قم) ۱۶ مرداد لغایت ۱۶ شهریورماه ۱۴۰۳(، 
افزون بر 5۹ هزار نفر از طریق ناوگان عمومی به مرزهای اربعینی کشور اعزام و طی 

همین مدت بیش از۲۲ هزار و ۳8۰ نفر زائر نیز  به مشهد مقدس اعزام شده اند.  
علیرضا اسدی اظهار کرد:درحال حاضر، ۴۰ شرکت حمل ونقل مسافر، ۶۰۰ 
دستگاه ناوگان حمل ونقل عمومی ) اتوبوس، مینی بوس و سواری کرایه( و درمجموع 

یک هزارنفر راننده در بخش حمل ونقل مسافر استان قم به فعالیت مشغول هستند
 

رئیس اداره فرهنگی و کتاب اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد:

صادرات 200 هزار جلد  کتاب
 به خارج از کشور

رئیس اداره فرهنگی و کتاب اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استا قم گفت: 
از کشور صادر  از ۲۰۰ هزار جلد کتاب به خارج  تاکنون بیش  ابتدای امسال  از 

شده است.
روح الله کریمی ارزش ریالی کتاب های صادر شده را به مبلغ ۲۰۰ میلیارد ریال 
ذکر کرد. وی بیان کرد: مقصد کتاب های صادراتی به کشورهای عراق، پاکستان، 
بحرین، لبنان، مالزی، استرالیا، نیجریه، آلمان، انگلستان، ماداگاسکار و اوگاندا 
بوده است. وی گفت: قرآن و مفاتیح الجنان، کتاب های حوزه دین، آموزشی، زبان 
خارجه و احکام بیشترین موضوعات کتاب  ای صادراتی را به خود اختصاص داده اند.
کریمی گفت: قم ظرفیت بالایی در نشر دارد به خصوص این که این استان در نشر 
کتب دینی رتبه اول کشور را کسب کرده است. وی تعداد کل ناشران استان قم را 

یک هزار و 5۰۱ ناشر و تعداد ناشران فعال را حدود ۹۰۰ مورد عنوان نمود.

رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر  قم:

نظام مسائل زنان و خانواده واقع بینانه 
مورد توجه باشد

رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر احصاء نظام 
مسائل زنان و خانواده گفت: تأثیر زنان با توجه به نقش مادری در هدایت جامعه 
باید مورد توجه بوده و ناظر به آن به دور از سیاست کاری و با برنامه ریزی دغدغه مند، 

نسبت به احصاء نظام مسائل زنان و خانواده در سطح کلان مطالبه گری کنیم.
نرجس نیازمند با اشاره به اهمیت توجه به مسائل زنان در مدیریت کلان اظهار 
داشت: توجه به مسائل و مطالبات زنان باید از انتخاب یک فرد متخصص به مسائل 

زنان و خانواده برای معاونت امور زنان و خانواده  ریاست جمهوری آغاز می شود.
وی با درخواست از رئیس جمهور مبنی بر توجه به مسائل و مطالبات به حق زنان 
افزود: باید در مرحله نخست احصاء نظام مسائل زنان و خانواده است در دستور کار 

قرار گیرد.
رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: باید در توجه 
به مسائل خانواده و زنان به دوراز مسائل سیاسی با نگاهی باز و واقع بینانه شرایط را 

موردبررسی قرار دهیم.
وی زنان جامعه را نیمی از جمعیت فعال کشور دانست و بیان کرد: تأثیر زنان با توجه 
به نقش مادری در هدایت جامعه بیش از مردان بوده و باید به دوراز سیاست کاری و با 
برنامه ریزی دغدغه مند نسبت به زنان کارکنیم زیرا در هر اشتباه مدیریتی این قشر و 

درنتیجه جامعه آسیب جدی خواهد دید.
نیازمند تأکید کرد: در صورت التفات به مسائل این حوزه قطعاً از آسیب های 
اجتماعی در جامعه  پیشگیری شده و برای آینده روشن پیش روی کشور گام مؤثری 

می توان برداشت.
وی خطاب به رئیس جمهور منتخب مردم گفت: از رئیس جمهور منتخب  انتظار 
می رود با نگاه و رویکرد عادلانه نسبت به تخصیص بودجه لازم در جهت انتظارات 
بانوان گام  بردارد بانوان در حوزه های آموزش، آسیب های اجتماعی، ورزش و نشاط 
اجتماعی، تندرستی و سلامت و  مشاغل نیاز به ایجاد و تقویت زیرساخت های لازم 

را دارند. 
رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم با یادآوری دوباره نقش 
زنان در جامعه خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه بخش عمده ای از تربیت در انواع 
مختلف فرهنگی اجتماعی اقتصادی  و دینی در خانواده صورت می پذیرد و نقش 
عمده  آموزش ها بر عهده مادران است باید با نگاه ویژه و اولویت داری به این قشر از 

جامعه توجه کنیم.
آنان  بانوان و برآورده کردن مطالبات  پایان بیان کرد: توجه به انتظارات  وی در 

می تواند انتظارات مسئولین را از جامعه و خانواده نیز برآورده کند.

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم:

بازگشایی جایگاه سوخت ترمینال
 تا 10 روز آینده

گفت:  قم  شهرداری  شهری  مشاغل  ساماندهی  و  میادین  سازمان  مدیرعامل 
جایگاه سوخت ترمینال مسافربری شهرداری قم از یک ماه پیش در سامانه ستاد 
برای برون سپاری اعلام شده است و تا ۱۰ روز آینده شاهد بازگشایی این جایگاه 

خواهیم بود.
محسن صادقی امینی در گفت وگویی با اشاره به جایگاه های سوخت CNG در 
سطح شهر اظهار کرد: شهرداری قم از سال های گذشته با محوریت استانداری 

نسبت به راه اندازی ۱۰ جایگاه CNG در شهر قم اقدام کرده است.
وی افزود: بیشتری تعداد جایگاه های CNG تحت مالکیت و مدیریت شهرداری 
قم بوده و ازسال های گذشته با متولی گری سازمان میادین شهرداری قم در حال 

خدمت رسانی است.
تعطیلی  به  اشاره  با  شهری  مشاغل  ساماندهی  و  میادین  سازمان  مدیرعامل 
جایگاه های  بازسازی  و  تعمیرات  کرد:  تصریح  شهر  سطح  سوخت  جایگاه های 
سوخت، مناقصه و برون سپاری جایگاه باتوجه به مباحث ایمنی و سلامت شهروندان 

لازم است تا به صورت متناوب نسبت به تعمیر جایگاه های سوخت اقدام کنیم.
صادقی امینی با اشاره به تعطیلی جایگاه سوخت ترمینال مسافربری شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: این جایگاه اردیبهشت امسال برای بازسازی به مدت محدود تعطیل 
شد و پس از آن سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد که متولی گری جایگاه های 

سوخت از وظایف سازمان میادین شهرداری قم نیست و مشمول مالیات است.
وی با اشاره به اینکه طی جلساتی با مدیر کل امور شهری قول مساعدت برای حل 
این مسئله گرفته شد اضافه کرد: جایگاه سوخت ترمینال مسافر بری شهرداری قم از 
یک ماه پیش در سامانه ستاد جهت برون سپاری اعلام شده و تا ۱۰ روز آینده با برون 

سپاری این جایگاه شاهد بازگشایی این جایگاه خواهیم بود.
مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری گفت: جایگاه سوخت 
بوستان علوی نیز راه اندازی شده است و امیدواریم با حل مسائل مالیاتی با محوریت 

استانداری شاهد استمرار فعالیت و خدمات رسانی به شهروندان باشیم.
 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

آغازساخت قطعه دوم جاده قدیم
 قم- تهران 

مدیرکل راه و شهرسازی قم از آغاز ساخت قطعه دوم جاده قدیم قم- تهران به طول 
حدود ۱8 کیلومتر خبر داد.

 حسین زنجیرانی فراهانی درگفت وگویی اظهار کرد: ارتقا جاده قدیم قم- تهران 
به بزرگراه چهارخطه در سه قطعه عمرانی در دست احداث است که قطعه اول ان از 
پلیس راه تا شهرک شکوهیه به طول ۱۰ کیلومتر، قطعه دوم از کیلومتر حدود ۱۰ تا 
۳8 و قطعه سوم از کیلومتر ۳۹ تا ۶۰ و انتهای حوزه استحفاظی قم را شامل می شود.
وی افزود: در سنوات گذشته قطعه اول تا شهرک صنعتی شکوهیه به بهره برداری 
محور  این  در  شده  انجام  اقدامات  آخرین  خصوص  در  زنجیرانی  رسیده است. 
بزرگراهی توضیح داد: احداث قطعه دوم از کیلومتر ۹.5 محدوده شهرک شکوهیه تا 
کیلومتر ۲۷ محدوده پادگان منظریه به طول ۱8 کیلومتر هم اکنون در حال احداث 
راه و ابنیه و غیره است. وی به جزییات عملیات عمرانی اشاره کرد و گفت: هم اکنون 
از کیلومتر ۲۰ الی ۲۷ عملیات اجرای آسفالت در حال انجام است و در ماه های آتی 

این بخش از قطعه دوم به بهره برداری می رسد و زیر بار ترافیک می رود.
وی گفت: از کیلومتر ۱۳ الی ۲۰ به طول ۶ کیلومتر در قطعه دوم بزرگراه قدیم قم- 

تهران نیز طی ماه های آینده آسفالت ریزی می شود.
زنجیرانی گفت: مطالعات و تهیه نقشه توپوگرافی قطعه سوم این بزرگراه از کیلومتر 
۳8 تا انتهای محدوده قم )کیلومتر ۶۰( توسط مشاور پروژه در حال تهیه است. وی 
خاطر نشان کرد: در طول سال های اخیر این اداره کل اقدامات خوبی در راستای 
ارتقا زیرساخت های حمل و نقلی و ساخت شبکه بزرگراهی و تقاطع های غیرهمسطح 
انجام داده است که می توان به احداث بزرگراه قم- جعفریه، بزرگراه قم- نیزار، بزرگراه 

قم- کهک و تقاطع غیرهمسطح شهدای جبهه مقاومت ورجان اشاره کرد.

با حضور مسئولان استانی و کشوری ؛
کتابخانه عمومی امام سجاد علیه السلام 

افتتاح شد
کتابخانه عمومی امام سجاد )ع( با زیربنای ۳۰۰ مترمربعی در خیابان فراشاهی 

استان قم افتتاح شد.
به گزارش ایمان ،کتابخانه عمومی امام سجاد )ع( پیش از ظهر پنجشنبه با حضور 

مسئولان استانی و کشور در بلوار ۱5 خرداد، خیابان فراشاهی افتتاح شد.
زیربنای این کتابخانه ۳۰۰ متر مربع بوده و در حال حاضر 88۰۰ نسخه کتاب در 

موضوعات مختلف در کتابخانه عمومی امام سجاد )ع( وجود دارد. 
با اقدام واقف خیراندیش مؤسسه دارالعرفان و اختصاص  افتتاح این کتابخانه 
فضایی از این مؤسسه فرهنگی به کتابخانه عمومی، همزمان با بازگشایی مدارس، 

در اختیار عموم مردم قرار گرفت.

سومین جشن مهر سینمای ایران در قم با تجلیل از سینماگران فعال استان 
برگزار شد.

به گزارش ندای قم ، سومین جشن سینمای مهر ایران در قم شامگاه پنجشنبه 
و  سینماگران  قم،  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  حضور  با  مهرماه  پنجم 

هنرمندان استان در پردیس سینمایی بازار شهر برگزار شد.
در ابتدای این مراسم بعد از تلاوت آیات قرآن کریم و پخش سرود جمهوری 
اسلامی، امیرعلی عموزاده مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم به مهمانان حاضر 
در مراسم خیرمقدم گفت و سالروز ورود تاریخی حضرت معصومه)س( به قم را 

گرامی داشت.
او در سخنان خود با بیان اینکه فلاسفه با مطالعه و اهل عرفان با ریاضت به دنبال 
کشف حقیقت هستند، گفت: گروه دیگری نیز هستند که هم با قدم و برهان و هم 

با شهود و عرفان می خواهند به حقیقت برسند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با تأکید بر اینکه هنر سینما به دنبال کشف 
حقیقت است، عنوان کرد: اهل سینما باید به خود ببالند که علاوه بر خود، دیگران 

را نیز به مسیر کشف حقیقت، هدایت و راهنمایی می کنند.
عموزاده ادامه داد: بدون اغراق باید گفت هیچ صنعتی و هنری دقیق تر از 
سینما پیدا نمی شود که تجلی غالب هنرها از جمله هنرهای نمایشی، تجسمی 

و موسیقی باشد.
وی در پایان سخنان خود با قدردانی از تلاش های سینماگران استان قم در یک 
سال اخیر، گفت: یکی از اهداف اصلی جشن مهر سینما، تقویت انس و الفت 
میان هنرمندان و سینماگران است و خوشحالیم که برای سومین سال متوالی 

توفیق داشتیم میزبان فعالان سینمای استان باشیم.
در ادامه دو نماهنگ با موضوع گرامیداشت ایام روز قم و سالروز ورود حضرت 
معصومه)س( و ادای احترام به جان باختگان معدن طبس و کلیپی از تلاش  

سینماگران استان در تولید آثار سینمایی پخش شد.
*معرفی منتخبان سومین جشن مهر سینمای ایران در قم

در بخش فیلمنامه و کارگردانی فیلم بلند سینمایی از »علی ثقفی« فیلمساز 
جوان استان قم که در سال گذشته با فیلم »پرویزخان« در جشنواره فجر حضور 
داشت و فیلمش در ۹ بخش جشنواره نامزد دریافت سیمرغ شد و دیپلم افتخار 

بهترین فیملنامه جشنواره را کسب کرد، تجلیل شد.
در بخش کارگردانی فیلم کوتاه از »مهدی امینی« کارگردان فیلم داستانی »ایار« 
که در سی وپنجمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان اصفهان 

موفق به دریافت جایزه ویژه هیئت داوران شد، تجلیل شد.
همچنین در این بخش، »علی دارایی« کارگردان فیلم داستانی »آرامگاه« که 
جوایز متعدد جشنواره های داخلی و خارجی را کسب کرد، از سوی مدیرکل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تقدیر شد.
در بخش مستند از »علی فراهانی صدر« کارگردان مستند »قوی دل« که سال 
گذشته سیمرغ بلورین بهترین کارگردانی مستند بلند را از جشنواره فجر کسب 

کرد، تجلیل شد.
همچنین در این بخش، »جلال یقموری« برای ساخت مستند »پرده آخر« و 

»باغچه آیوسف« و موفقیت در جشنواره های داخلی مورد تقدیر مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان قم قرار گرفت.

در بخش انیمیشن از »سعید سروش« )گایینی( کارگردان انیمیشن »داوود و 
جالوت« برای موفقیت در سیزدهمین جشنواره بین المللی پویانمایی تهران تجلیل 

شد.
در این بخش، »میلاد محمدی« کارگردان بخش انیمیشن فیلم سینمایی »باغ 
کیانوش« در جشنواره فجر و کارگردان انیمیشن »پیچ تاریخی« که در جشنواره  
»فیلم ۱۰۰« به عنوان بهترین انیمیشن جشنواره شناخته شد، مورد تقدیر مدیرکل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم قرار گرفت.
همچنین »محبوبه کلایی« کارگردان انیمیشن »دیوار چهارم« و انیماتور برگزیده 
و فعال استان که در جشنواره های متعدد داخلی و خارجی خوش درخشیده و 
سال گذشته موفق به کسب تندیس ملی دومین دوره جشن مهر سینمای ایران 

شد، به صورت ویژه تقدیر شد.
»مهدی رکنی« هنرمند قمی سینما، تئاتر و تلویزیون در بخش »بازیگری«، 
»جلال رحیمی بیدهندی« در بخش »فیلمبرداری« و »اکبر لطفی« در بخش 
»دستاوردهای فنی سینمایی« از دیگر منتخبان سومین جشن مهر سینمای ایران 

در استان قم بودند.
همچنین در این رویداد از »سعید نجاتی« به عنوان »مدرس سینما«، »لیلا 
قطبی نیا« به عنوان »منشی صحنه« و »سید محسن موسوی نژاد« مدیر مؤسسه 

پویانمایی سفیر در بخش »مؤسسات فیلمسازی« تجلیل صورت گرفت.
در بخش دیگری از این رویداد، »مجتبی رضایی« به عنوان »مدیر سینما« و 

»جواد اسحاقی« در بخش »توسعه زیرساخت های سینمایی« تجلیل شدند.
تقدیر از »عباس صالح مدرسه ای« به عنوان سینماگر پیشکسوت و »مصطفی 

فرجی« به عنوان سینماگر ایثارگر استان از دیگر بخش های این رویداد بود.
در پایان این مراسم، »علی ثقفی« فیلمساز جوان استان قم به عنوان سینماگر 
منتخب استان قم برای تجلیل در جشن ملی مهر سینمای ایران در تهران معرفی 
شد. خاطرنشان می شود از سوی اداره امور شعب بانک ملی استان قم نیز هدایایی 

به رسم یادبود به سینماگران برگزیده اهدا شد.

سومین جشن مهر سینمای ایران در قم برگزار شد 

تجلیل از سینماگران برگزیده استان قم

استاندار قم گفت: لازم است بیش از اینها نسبت 
آن  مشارکتی  نوع  از  خصوص  به  وقف  برکات  به 

اطلاع رسانی و ویژگی های آن برای مردم تبیین شود.
سید محمد آقامیری امروز در آیین افتتاح پروژه های 
عمرانی آستان مقدس چهار امامزادگان روستای فردو 
برگزار  وقف  هفته  مناسبت  به  که  کهک  شهرستان 
شد، گفت: وقف یکی از موضوعات مهمی است که 
تصمیم گیری راجع به آن در دنیاست ولی پرونده  آن 

بسته نشده و به آخرت هم تسری می یابد.
بماند  برایمان  چیزی  می خواهیم  اگر  افزود:  وی 
بهترین  برسد،  ما  به  آن  مبرات  و  خیرات  دائما  که 
راهکار وقف است، به عبارتی این سنت حسنه نبوی، 

سرمایه گذاری بلندمدت و دائمی برای انسان هاست.
استاندار قم با بیان اینکه یک فکر و ایده خوب هم 
می تواند ثمره ای این چنینی داشته باشد گفت: لازم 
است بیش از اینها به مسئله وقف بپردازیم، در جهاد 
را در  تبیین وقف  و  ترویج  بیشتر  باید خیلی  تبیین 

دستور کار قرار داد.
وی با اشاره به وقف مشارکتی عنوان کرد: حتی یک 
آجر با نیت وقف، ثوابی دائمی برای واقف به ارمغان 
می آورد، یک نیت خیر هم این چنین است و ثمره آن 

به آدمی می رسد.
آقامیری گفت: پیامبر اکرم)ص( در سفر معراج از 
خداوند خواستند وظایف امتش را آسان بگیرد، یکی 
از آنها این بوده که ثواب کار خیر برای مسلمانان ده 
برابر حساب شده و حتی نیت آن کار خیر هم ثواب 

خواهد داشت.
استاندار قم خاطرنشان کرد: بر این اساس کسانی 

دل  در  نیتی  چنین  ولی  ندارند  مالی  توانایی  که 
آنهاست، در ثواب وقف شریک هستند.

محاسبات  با  خداوند  محاسبات  داد:  ادامه  وی 
انسان ها متفاوت است، مثال بارز آن به دست آوردن 
ثروت است که در بر اساس محاسبه مادی، باید به 
جمع آوری مال و منال پرداخت ولی بر اساس محاسبه 
الهی، باید انفاق را در پیش گرفت و اموالی که هست را 

بین همنوعان تقسیم کرد.
این مسائل  از جمله  آقامیری تصریح کرد: وقف، 
است که آدمی به ظاهر اموالش را در اختیار دیگران 
می گذارد ولی در حقیقت ده برابر آن به خودش باز 
می گردد؛ گاهی هم انسان می تواند عمر و تخصصش 

را وقف کند و چنین ثوابی ببرد.
استاندار قم افزود: اداره کل اوقاف باید خیلی بیشتر 
از اینها در مورد فواید و برکات وقف اطلاع رسانی کند و 
به این ترتیب موضوع وقف را به طور کامل در جامعه 
تبیین کند. وی گفت: عشق واقعی و الهی می تواند 
آدمی را به جایگاهی برساند که از اموال خود بگذرد و 

آن را برای سود جامعه و کمک به دیگران وقف کند.
لزوم انجام اقدامات زیرساختی و علمی 

در حوزه وقف
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم  نیز در آیین 
گفت: همانطور که خیرین استان نشان داده اند با 
و  زیرساختی  اقدامات  می توان  تعقل  و  دوراندیشی 

علمی در حوزه وقف انجام داد.
حجت الاسلام عباس اسکندری گفت: سیر تکاملی 
بشر نشان می دهد انسان ها از نظر فکر و تعقل، در هر 
دوره و زمانی یک پله بالاتر می آیند و این مسئله در 

مورد معنویت و نزدیکی به خداوند هم صدق می کند.
حیطه  از  خارج  که  مستکبرانی  داد:  ادامه  وی 
انسانیت عمل می کنند، مصداق این حقیقت نیستند 
اما توده های مردم چه مسلمان و چه غیرمسلمان، در 

همین مسیر در حال تکامل هستند.
برخی  در  که  اتفاقاتی  کرد:  عنوان  اسکندری 
اروپا رخ داده و صدای فریاد  دانشگاه های آمریکا و 
شده،  بلند  صهیونیسم  علیه  اساتید  و  دانشجویان 
تغییر  را  جهان  آینده  که  است  کسانی  به  مربوط 
قم  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل  می دهند. 
تصریح کرد: در دوره ظهور، مردمان مغرب زمین زودتر 

از شرق به منجی عالم بشریت می پیوندند.
وی با اشاره به تلاش های حاج حسن زاهدی مطلق 
برای توسعه موقوفات گفت: اینگونه نبوده که او صرفا 
یک کار روتین و تکراری انجام دهد بلکه با تعقل به 
دنبال کاری اساسی و زیرساختی است؛ همه اموری 
که توسط او انجام شده بر اساس اصول علمی و فنی 
بوده و کاملا حساب شده هستند، به عبارتی هیچ 

وقت به خاطر هزینه، از پروژه کم نگذاشته است.
وقت  هیچ  زاهدی  حسن  حاج  گفت:  اسکندری 
گرفتار خستگی و نا امیدی نشده و با تلاشی وافر، 
کاری کرده است کارستان که اینک شاهد بهره برداری 

از آن هستیم.
به گزارش تسنیم، پروژه های عمرانی آستان مقدس 
استاندار  حضور  با  فردو،  روستای  امامزادگان  چهار 
این  رسیدند.  بهره برداری  به  قم  اوقاف  مدیرکل  و 
پروژه های عمرانی با اعتبار مجموع ۱۹۰ میلیارد ریال 

و به همت خیر زاهدی به بهره برداری رسیده اند.

استاندار قم:
"وقف مشارکتی" در جامعه تبیین و ترویج شود

طی آیینی با حضور شخصیت های کشوری و لشکری و همچنین طلاب حوزه علمیه قم، 
از طلاب تبلیغی دوران دفاع مقدس در قم تجلیل به عمل آمد.

براساس این گزارش ،یادواره مبلغان مجاهد در قم روز پنجشنبه با حضور مبلغان عرصه 
تبلیغ و جهاد در دوران دفاع مقدس در سالن همایش های دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 

علمیه قم برگزار شد.
حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در بخشی از 
این آیین  بیان کرد: طی دوران دفاع مقدس امکانات و تجهیزات نظامی و فناوری ایران قابل 
مقایسه با رژیم بعث و حمایت های گسترده بلوک غرب و شرق نبود اما برغم این رزمندگان ما 
با غیرت و اخلاص خود جنگ را اراده کرده و نگذاشتند یک وجب از خاک کشور به دست 
بیگانگان بیفتد.  نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، گفت: وجود اسرایی از ۲۳ 
کشور که نشان از حمایت و پشتیبانی گسترده کشورهای اسلامی و غربی از رژیم بعث بود، 

رزمندگان ما فقط از نظر بعد ایمانی و اخلاص از نیروهای متخاصم، برتری داشتند.
ذوالنوری، تاثیر عوامل معنوی دینی را عامل پیروزی ایران در جنگ هشت ساله یاد کرد و 
ادامه داد: در این بین مبلغان و روحانیون حاضر در جبهه ها، بیشترین نقش را در تقویت بعد 
معنوی رزمندگان داشتند. وی با بیان اینکه رزمندگان ما در راه اجرای فرامین امام راحل به 
راحتی از جان خود می گذشتند، تصریح کرد: پیروزی ما در عملیات های مختلف در قالب 

برخی استانداردهای متداول جنگی و نظامی قابل تبیین و توصیف نیست. نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی، افزود: روحانیت نقش مهمی در مدیریت و فرماندهی جنگ 
هشت ساله از سطوح بالا تا لایه های میانی و پایینی، محورهای تبلیغی و همچنین نیروهای 

عملیاتی و خدماتی داشتند.
مشارکت ۵۰  درصدی طلاب طی دوران دفاع مقدس

معاون فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم نیز در ادامه طی سخنانی 
بیان کرد: برگزاری  یادواره شهدا مصداقی از ذکر خداوند متعال و بزرگداشت شعائر الهی 
است. حجت الاسلام سعید روستاآزاد ادامه داد: برگزاری چنین مراسم هایی سبب رشد 

معنوی افراد و تقویت وطن دوستی و روحیه ولایت مداری در بین عموم مردم می شود.
وی خاطرنشان کرد: حدود ۱۴۰ هزار نفر از روحانیون حوزه علمیه قم در دفاع مقدس 
حضور داشتند که ۴ هزار نفر از آنها به فیض شهادت رسیدند که بالغ بر ۱۲ درصد مجموع 

طلاب حوزه علمیه در دوران دفاع مقدس بود.
ابراز کرد: طی دوران دفاع مقدس افزون بر 5۰ درصد از طلاب حوزه های  روستاآزاد 

علمیه، مشارکت موثر و مستمری در جبهه های حق علیه باطل داشتند.
وی تصریح کرد: هم اینک  ۲ گروه تخصصی در حوزه فرهنگ ایثار و شهادت با حضور 

یادگاران دفاع مقدس در دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم فعال است.

با حضور شخصیت های کشوری و لشکری؛

پیشکسوتان تبلیغ  و جهاد در قم تجلیل شدند

مادر شهیدان زین الدین با اشاره به اینکه امروز کشور 
نیازمند خدمت خالصانه است گفت: امام راحل انقلاب 
اسلامی را با وحدت به مسیر پیروزی رساند، همه با هم 
وحدت کنند و در کنار یکدیگر پرچم انقلاب را حفظ نمایند.

حاجیه خانم اسلام دوست روز چهارشنبه در دیدار روح 
اله امرالهی رئیس شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر از 
خودگذشتگی برای حفظ انقلاب و اسلام اظهار کرد: هر 
گونه غفلت کشور و انقلاب را به چاه می اندازد ، امروز کشور 

نیاز به خدمت خالصانه دارد.

وی افزود: این انقلاب به راحتی به دست نیامده ، آرامش 
و عزت امروز را مدیون خون شهدا هستیم و باید در مسیر 

شهدا و همگام با آنان حرکت کنیم.
بین  وحدت  لزوم  به  اشاره  با  زین الدین  شهیدان  مادر 
امروز  اختلافات  اینکه  و  شهر  اسلامی  شورای  اعضای 
مدیریت شهری زیبنده انقلاب و شهر قم نیست، گفت: 
مهم ترین تأکید امام راحل وحدت در جامعه اسلامی بوده 
و در شورای اسلامی شهر نیز باید اعضا اختلاف ها را کنار 

گذاشته و از خودگذشتگی کنند.

گفت:  زین الدین  مهدی  زندگی شهید  یادآوری  با  وی 
مهدی از امکانات رفاهی مناسبی برخوردار بود؛ اما برای 
انقلاب از این امکانات گذشت و فرصت تحصیل و پیشرفت 
شخصی خود در رشته پزشکی را فدای مردم، انقلاب و 

امام)ره( کرد.
حاجیه خانم اسلام دوست اظهار داشت: نسل جوان و 
مسئولان باید از خودگذشتگی شهدا برای انقلاب، مردم و 
کشور آگاه باشند و با تمام قوا برای پیشرفت و عزت کشور و 

انقلاب تلاش کنند.

مادر شهیدان زین الدین:
 امروز کشور نیازمند خدمت خالصانه است
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استاندار قم: 

حل مشکلات تولید کنندگان در دستور 
کار مدیران قرار گیرد

استاندار قم با تاکید برنقش واحدهای تولیدی در کمک به اقتصاد کشور، 
گفت: حل مشکلات واحدهای صنعتی و تولید کنندگان استان باید در دستور 

کار مدیران قرار گیرد.
سید محمد آقامیری استاندار قم در دوازدهمین جلسه ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید استان در سالن امام جواد)ع( قم با تاکید بر لزوم برگزاری منظم و 
به هنگام این ستاد، افزود: تولید کنندگان در مسیر تولید و کمک به اقتصاد 
کشور، نقشی بسزا دارند و باید در راستای حل مشکلات تولید و با دید حمایت 

گر، اقدام شود.
وی با بیان اهمیت رعایت قانون در تمام مصوبات، افزود: هر گونه مصوبه 
در راستای کمک به امر تولید، تنها با در نظر گرفتن چارچوب های قانونی در 

جلسه مطرح شده و مورد بررسی قرار گیرد.
وی ادامه داد: بکارگیری نیروی انسانی و اشتغال زایی یکی از موارد مهم 
در واح های تولیدی است، که در راستای اجرای مصوبات رفع موانع و ارائه 

تسهیلات رونق تولید باید به این موضوع دقت شده و راستی آزمایی شود.
گفتنی است، رسیدگی به درخواست های واحدهای تولیدی در بخش های 
مختلف، اعم از صنعتی، کشاورزی و سایر بخش ها، در راستای تسهیل و رفع 

موانع تولید، از جمله مواردی است که در این جلسه مورد بررسی قرار گرفت.

منان رئیسی تاکید کرد:

اجرای الگوی کشت؛ راهکار کنترل 
محدودیت منابع

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: با تولید محصولات 
کشاورزی بر اساس الگوی کشت و آمایش می توانیم در کنار بحث امنیت 

غذایی منابع محدود را کنترل و افزایش بهره وری را رقم بزنیم.
محمد منان رئیسی در حاشیه آیین آغاز سال زراعی ۱۴۰۴-۱۴۰۳ که 
امروز 5 مهرماه با حضور حجت الاسلام روانبخش نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی، محمدرضا حاجی رضا رئیس سازمان و جمعی از مدیران 
و کشاورزان پیشرو در مزرعه امینی برگزار شد، در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: یکی از مهم ترین مسائل در حوزه امنیت غذایی توجه جدی به الگوی 
کشت و آمایش است. وی با اشاره به اینکه جمعیت کشور رو به افزایش است 
و در آستانه ثبت رسمی جمعیت ۹۰ میلیونی قرار داریم، گفت: افزایش بهره 
وری در عرصه کشاورزی نیازمند حرکت به سمت روش های نوین و دانش 
بنیان و مکانیزاسیون است. منان رئیسی اظهار کرد: محدودیت منابع آبی و 
کاهش سفره های زیر زمینی چالش هایی را ایجاد می کند که مهم ترین آن 
مسئله فرونشست زمین است. وی تاکید کرد: در برخی مناطق از جمله 
دشت جعفریه قم تقریبا سالیانه نزدیک به ۲۷  تا ۳۰ سانتی متر فرونشست 
زمین داریم. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: با تولید 
محصولات کشاورزی بر اساس الگوی کشت و آمایش می توانیم در کنار بحث 

امنیت غذایی منابع محدود را کنترل و افزایش بهره وری را رقم بزنیم.
وی در پایان گفت: امیدواریم برای تامین محصولات استراتژی و پایه هیچگاه 

محتاج نباشیم و سال زراعی جدید برای همه کشاورزان پر خیر و برکت باشد.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم خبرداد:

جذب۵۷۶ میلیارد تومان پروژه
 تملک دارایی 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم گفت: با عملکرد خوب این استان 
5۷۶ میلیارد تومان پروژه تملک دارایی های      سرمایه ای توسط دستگاه های 

اجرایی جذب شد.
جواد شاکر آرانی در گفت وگویی با اشاره به پایان شهریورماه و پایان سال 
مالی سال ۱۴۰۲، خاطرنشان کرد: پیگیری های مجموعه مدیریت استان و 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی اعتبارات این بخش طی سال ۱۴۰۲، بصورت 

۱۰۰ درصدی از سوی دستگاه های اجرایی هزینه و جذب شده است.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم اظهار کرد: سال ۱۴۰۱ 
میزان جذب اعتبارات ۹۹.8 درصد بوده که امسال این رقم با رشد نسبی 
و  بهینه  هزینه کرد  کرد:  ابراز  وی  است.  رسیده  درصدی   ۱۰۰ جذب  به 
در  مدنظر  مهم  موارد  از  یکی  تاثیرگذار  عمرانی  پروژه های  اولویت بندی 
دستگاه های اجرایی است و مدیران باید طی سال جاری اهتمام ویژه ای در 
جذب این اعتبارات داشته باشند. وی با بیان اینکه مدیریت مالی و نظارت 
مدیران استانی بر هزینه کرد اعتبارات تملک دارایی و سرمایه ای بسیار مهم 
است، گفت: این اعتبارات در صورت عدم جذب توسط دستگاه های اجرایی 
عودت داده می شود، بنابراین دستگاه های اجرایی باید همه ساله جذب این 

اعتبارات را در اولویت اقدام های خود قرار دهند.

روانبخش نماینده قم مطرح کرد:
انتقاد از کاهش سهمیه سوخت کشاورزان

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به کاهش ۳۲ درصدی 
سوخت مورد نیاز کشاورزان تصریح کرد: کشاورز بدون گازوئیل نمی تواند از 
تراکتور استفاده کند؛ بنابراین باید به جای کاهش سهمیه سوخت کشاورزان 
جلوی قاچاق این سوخت گرفته شود. حجت الاسلام روانبخش نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی در حاشیه آیین آغاز سال زراعی ۱۴۰۳-۱۴۰۴ 
که امروز 5 مهرماه با حضور محمدرضا حاجی رضا رئیس سازمان و جمعی 
از مدیران و کشاورزان پیشرو در مزرعه امینی برگزار شد، در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: خداوند رزق و روزی ما را در زمین قرار داده است و ما نیز باید بر 

اساس نیاز جمعیت و با فکر و ایده جدید رزق خود را برداشت کنیم.

در گفت وگو با یک کارشناس اقتصادی مطرح شد؛

 پیش بینی تورم در نیمه ی دوم سال

هر چند روند تورمی کشور کاهنده است اما یک کارشناس حوزه پولی 
معتقد است کسری بودجه و نحوه مدیریت آن می تواند زمینه جهش های 

تورمی را دوباره فراهم کند.
به گزارش ایمان ،مرکز آمار ایران در گزارشی نرخ تورم مصرف کنندگان 
ایرانی در پایان نیمه اول سال را ۳۴.۲ درصد برآورد کرد. این نرخ بیش از هر 
چیزی بیانگر تداوم روند کاهنده ای است که تقریبا از ابتدای ۱۴۰۳ آغاز شده 
بود. این مهم درکنار کاهش چشمگیر انتظارات تورمی این ایده را به میان 
آورده که اقتصاد ایران پس از سه سال تورم بیش از ۴۰ درصدی که از سر 
گذرانده، تا چه اندازه ممکن است سال را با تورمی در کانال ۲۰ تا ۳۰ درصدی 

خاتمه دهد.
ایران که از دیرباز با تورمی فزاینده دست به گریبان بوده، پیش از سال ۹۷ 
با تورم نیم قرنی متوسط ۲۰ درصدی برای هر سال مواجه بود. از سال ۹۷ با 
خروج ایالات متحده از توافق برجام  تورم چنان بالا رفت که در کانال ۳۰ تا 
۴۰ درصد قرار گرفت. با روی کار آمدن ابراهیم رییسی و اجرای جراحی های 

اقتصادی چون حذف ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی و تحمیل شوک به کشور، 
تورم در سه سال گذشته هرگز به نرخی کمتر از ۴۰ درصد نرسید.

حجت الله فرزانی، کارشناس اقتصادی درباره روند کاهنده نرخ تورم در 
سال جاری به خبرآنلاین گفت:» این روند کاهنده البته نویدبخش است اما 
نباید این تصور را به وجود آورد که در ادامه سال هم لزوما ادامه خواهد یافت. 
به ویژه در نیمه دوم سال که به طور عادی دولتهای ایران تمام تلاششان رفع 
کسری بودجه خواهد بود و از اظهارات مسئولان فعلی هم می توانیم بفهمیم 

که کسری بودجه برای سال جاری چالشی اساسی است.«
او درباره مسیری که بانک مرکزی و تصمیم گیران اقتصادی در پیش خواهند 
گرفت ابراز نگرانی کرد و افزود:» بنابراین در ادامه سال به احتمال زیاد بانک 
مرکزی مسیر دو سال گذشته خویش، یعنی کنترل نقدینگی از سمت شبکه 
بانکی را با جدیت ادامه می دهد و همزمان تلاش می کند بازار ارز را هم به نفع 
موفقی کنترل کند. اما این نگرانی وجود دارد که در نیمه دوم سال، دولت 
برای جبران کسری بودجه به اقداماتی چون استقراض از منابع بانکی دست 

بزند. پرواضح است که این اقدام به رشته کردن لااقل بخشی از پنبه ها منجر 
خواهد شد و به افزایش تورم کمک می کند.«

این کارشناس بانکی با اشاره به برخی اظهارات رییس سازمان برنامه اشاره 
کرد و گفت:» به همین دلیل من فکر می کنم اگر روند اقتصادی کشور تا پایان 
۱۴۰۳ به نحوی پیش رفت که تورم در همین کانال فعلی )۳۰ تا ۴۰ درصدی( 
هم باقی بماند، باید آن را به عنوان یک دستاورد در نظر بگیریم. زیرا امسال، 
سالی دشوار و خاص است. سالی که در همان ابتدای سال وقایع درونی و 
بیرونی فراوانی برای ایران به وجود آمد که خود به خود ریسک اقتصادمان را 

هم بیشتر کرد.«
فرزانی درباره شانس کاهش تورم و رسیدن آن به کانال ۲۰ تا ۳۰ درصدی 
تا پایان سال تصریح کرد:»  چنین چیزی در صورتی محقق می شود که علاوه 
بر سیاست انقباضی پولی، در زمینه بودجه ای نیز از راههای غیرتورمی برای 
مدیریت کسری استفاده شود، زمینه ورود تورم به کانال مورد بحث وجود دارد. 
چنین چیزی نیازمند یک هماهنگی سطح بالا میان ارکان اقتصادی دولت 
)بانک مرکزی سیاستگذار پولیِ، سازمان برنامه سیاستگذار بودجه ای، وزارت 
اقتصاد سیاستگذار مالی و وزارت صمت سیاستگذار بازرگانی( شکل گرفته 
است. زیرا بدون هماهنگی میان این چهار بخش، چنین موفقیتهایی حاصل 

نخواهد شد.«
وی با اشاره به ماندن فرزین در سمت رییس کل بانک مرکزی با وجود تغییر 
دولت و حضور همتی به عنوان وزیر اقتصاد گفت:» به باور من این نکته 
مثبتی بود. به ویژه آنکه به نظر می رسد ثبات بخشی رویکرد اصلی دولت 
چهاردهم در حوزه اقتصادی است و همانطور که مستحضرید آقای فرزین 
هم از دو سال پیش که رییس کل بانک مرکزی شدند همین رویکرد را چه در 
زمینه نقدینگی و چه در حوزه مدیریت بازار ارز در پیش گرفتند. فعلا به نظر 
می رسد طرفین از این همکاری راضی هستند.« فرزانی در پاسخ به سوالی 
مبنی بر نقش سیاستهای انقباضی در کاهش نرخ رشد اقتصادی و رسیدن 
آن به ۳.۲ درصد گفت:» این درست است که سیاستهای انقباضی با ایجاد 
تنگنای اعتباری، کاهش حجم پول و همچنین سخت گیری در زمینه تامین 
سرمایه در گردش واحدها، به کاهش رشد اقتصادی دامن می زند ولی این 
نباید ما را نگران کند. اکنون اولویت کشور کنترل نرخ تورم است زیرا با این 
اقدام ثبات بیشتری شکل می گیرد و زمینه برای رشد اقتصادی پایدار و با 
کیفیت هم به وجود می آید.« این کارشناس حوزه پولی هشدار داد:» نباید 
تصور شود که اگر سیاستهای انبساطی در پیش بگیریم لزوما همه منابع به 
دست تولیدکنندگان می رسند. مثلا فکر کنیم اگر ذخیره قانونی بانکها که 
در دو سال گذشته از ۱۰ درصد به ۱۳ تا ۱۴ درصد رسیده را اگر دوباره به ۱۰ 
درصد کاهش دهیم، همه این منابع نصیب تولید می شود. چنین تصوری 
خام است. ضمن اینکه صنایع کشورمان امروز نیازمند سرمایه گذاری های 

اساسی برای اورهال یا تعمیرات جدی هستند.«

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم:

سرشماری کشاورزی در روستاها خانه به خانه انجام می شود

گفت:  قم  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  رییس 
سرشماری کشاورزی سال ۱۴۰۳ در شهر قم بر اساس 
فهرست داده های موجود و در مناطق روستایی استان 
از  لازم  اطلاعات  کسب  برای  خانه به خانه  صورت  به 

بهره برداران بخش کشاورزی انجام می شود.
جلسه  در  پنجشنبه  روز  آرانی  شاکر  جواد  محمد 
جاری  سال  کشاورزی  عمومی  سرشماری  هماهنگی 
عمومی  سرشماری  انجام  کرد:  بیان  قم  استانداری  در 
کشاورزی یکی از فعالیت هایی است که بر اساس قانون 
توسط مرکز آمار ایران انجام می شود، در قم استاندار رییس 
ستاد هماهنگی سرشماری و رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی قائم مقام رییس ستاد و مدیر اجرای سرشماری 
است و بر همین اساس هماهنگی های لازم برای انجام 

سرشماری به بهترین نحو در حال انجام است.
وی افزود: ماموران مرکز آمار در این سرشماری به صورت 
خانه به خانه به منازل روستائیان مراجعه می کنند و در 
صورتی که فعالیت ساکنان آن خانه با لحاظ شرایط لازم 
جز موارد مورد توجه در سرشماری باشد، اطلاعات آنان به 

عنوان بهره بردار بخش کشاورزی ثبت خواهد شد.

برای اجرای  آغاز روند آموزش ماموران  به  با اشاره  وی 
سرشماری از هفته آینده، ادامه داد: اجرای سرشماری از 
۱۲ آبان ماه به مدت یک ماه آغاز می شود اما اگر به زمان 
بیشتری برای انجام کار نیاز بود،  این زمان بیشتر خواهد 

شد.
وی ادامه داد: مهمترین هدف ما از انجام این سرشماری 
حوزه  در  صحیح  و  دقیق  آمار  به  رسیدن  قم  استان  در 
فعالیت های کشاورزی و ارائه این اطلاعات به مسئولان 
برای گرفتن بهترین تصمیم ها در این حوزه مهم اقتصادی 

است.
در  گفت:  قم  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  رییس 
مجموع ۲۷ حوزه آمارگیری در شهرستان های استان قم 
در زمینه اجرای سرشماری عمومی کشاورزی سال ۱۴۰۳ 

فعالیت خواهند کرد.
وی با اشاره به اهمیت انجام سرشماری برای برنامه ریزی 

محصولات  کیفی  و  کمی  ارتقا  منظور  به  بهتر  هرچه 
کشاورزی و تامین امنیت غذایی مردم، افزود: در همین 
رابطه نیاز است که مراجعان در هنگام پاسخ به سئوالات 
نهایت صداقت و همکاری را با ماموران سرشماری داشته 

باشند.
وی با بیان اینکه اطلاعات بهره برداران بخش کشاورزی 
به کار در  در سرشماری  پیش رو برای سرعت بخشیدن 
تبلت ماموران ثبت می شود، ادامه داد:  این اطلاعات به 
صورت کاملا محرمانه توسط مرکز آمار ایران حفظ خواهد 
شد و هیچ گونه نگرانی برای مراجعان در این خصوص 

وجود ندارد.
شاکر گفت: مردم قم همواره در سرشماری ها همکاری 
خوبی با ماموران داشته اند و امیدواریم شاهد تداوم این 
نیز  سال جاری  کشاورزی  عمومی  سرشماری  در  روند 

باشیم.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۲۶۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۳۰مربوط 
به تقاضای آقای علیرضا دشتی فرزند علی در ششدانگ یک باب انباری به مساحت ۳۹۰/۰۱ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲۱۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی 

سزاوار احدی از ورثه حسینعلی سزاوار)م الف ۱۷۹۴۷۹۲( 
۲- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۳۳۲مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۳۴مربوط 
به تقاضای آقای محمد رمضانی نژاد فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۱۴/۰۷ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰5۳۰ و ۱۱۱۹5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۲۶۶۷۱ مورخ ۱۳۹۹/۰۳/۲۲ دفترخانه ۳۹ قم )م الف ۱۷۹۴۷۹۲( 
۳- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۴۴۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰58مربوط 
به تقاضای خانم آمنه رضائی خندانی فرزند قاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۷۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱5۶۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۴5۰۴۲ 

مورخ ۱۴۰۱/۰۹/۱۲ دفترخانه ۶۴ قم )م الف ۱۷۹۴۷۹۲( 
۴- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۷85مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳5۳مربوط 
به تقاضای آقای رضا نعمتی فرزند اسداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳5۱ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲۰۱/۱۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمد شیرزاد سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۳ صفحه ۳۱۴ )م الف ۱۷۹۴۷۹۲( 
5- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۴۹۱مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷5۳ مربوط 
به تقاضای آقای مهدی رحمتی احمد آبادی فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 5۷/۳۳ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰5۲۹/۴/۲۴۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی شماره ۱۴۰۳۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۱۷۴۳ )م الف ۱۷۹۴۷۹۲(
۶- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷88۶مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۲8مربوط 
به تقاضای آقای مصطفی ذاکری هرندی فرزند محمدتقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۱۲۴/۹۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۷۰۱/۴۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از روح اله جعفری سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۲۷ صفحه ۳۲5 خریداری به 

موجب سند رسمی شماره ۱۱۲۹۹ مورخ ۱۳۷۰/۱۲/۱۷ دفترخانه ۲۱ قم )م الف ۱۷۹۴۷۹۲(
۷- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۲۶۲مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۰8مربوط 
به تقاضای خانم مریم خدامی فرزند اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 5۴/۴8 مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۶5۴۷۰ 

مورخ ۱۴۰۳/۰۱/۰8 دفترخانه ۷ قم )م الف ۱۷۹۴۷۹۶(
8- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۲5۲مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۴۰مربوط 
به تقاضای آقای ابوالفضل نفری فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۴۴/5۰ 
مترمربع پلاک باقیمانده شماره ۱/5۹5 اصلی)۴۷5۶ / 5۹5 / ۱ اصلی( واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا کیالی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۲ 
صفحه ۲5 خریداری به موجب سند رسمی شماره ۲۱۲۹۱ مورخ ۱۳5۶/۰5/۰8 دفترخانه ۲۰ قم )م الف 

)۱۷۹۴۷۹۶
۹- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳5۶۷مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱88مربوط 
به تقاضای خانم اعظم جوشقانیان فرزند محمد در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ ۶۱ مترمربع پلاک شماره ۹۴۳۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم ۱- سند رسمی شماره ۱۹۹۰۶ مورخ ۱۳۹۴/۰۳/۱۱ دفترخانه 55 قم به انضمام سهم الارث از مرحوم 
محمدرضا خودکار قمی به موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۳۰۲۳۹۰۰۰۰۶۴۴8۴8 مورخ ۱۴۰۳/۰۳/۰۶ 
شعبه ۴۰ حقوقی شورای حل اختلاف قم ۳- مبایعه نامه عادی نسبت به سهم الارث از سایر ورثه مرحوم محمد 
رضا خودکار قمی به نام های مجید و علی محمد و نجمه و زهرا همگی خودکار قمی فرزندان متوفی و علی 

محمد خودکار قمی پدر و زهرا بستانی کرمانشاهی مادر متوفی)م الف ۱۷۹۴۷۹۶(
۱۰- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳5۶5مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱8۷مربوط 
به تقاضای آقای مجید خودکار قمی فرزند محمدرضا در دودانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ ۶۱ مترمربع پلاک شماره ۹۴۳۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم  

سند رسمی شماره ۱۹۹۰۶ مورخ ۱۳۹۴/۰۳/۱۱ دفترخانه 55 قم )م الف ۱۷۹۴۷۹۶(
۱۱- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۷۰5مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۰۶مربوط 
به تقاضای آقای مجید خودکار قمی فرزند محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱5۰/۷۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱5۶۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۴۳۹8۹ مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰5 دفترخانه 55 قم )م الف ۱۷۹۴۷۹۶(
۱۲- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۲8مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۱۳۳مربوط 
به تقاضای آقای محمود محمودی  فرزند محمدحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲8۶/۱۰ 
مترمربع پلاک شماره ۴8۱۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از وراث مرتضی و وجیهه بنی رضی نسبت به ۲۶۰/۱۰ سهم و به موجب اظهارنامه شماره ۱۶۰8 مورخ 
۱۳۴5/۰۲/۲۱ ثبت قم ۲- سند رسمی شماره ۷۹۳۳۲ مورخ ۱۳۷۹/۰5/۲۰ دفترخانه ۱۶ قم نسبت به ۲۶ 

مترمربع)م الف ۱۷۹۴۷۹۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۳/۰7/۰7
نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰7/22
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



 شنبه-7 مهر ماه 1403-    سال بیست  وهفتم -   شماره 66042
ورزشی

ابتکار روزنامه ایمان در حمایت از کهن کسوتان فوتبال قم؛

هر هفته  معرفی وآشنایی با زندگی
 یک پیشکسوت

 رضا ملکی. زمزمه شروع مسابقات پیش کسوتان می آید بار دیگر چمن 
سبز استادیوم شهید حیدریان گام های عاشقان قدیمی توپ ک گرد را تجربه 

می کند 
بار دیگر آهنگ نفسهای گرم عزیزان کهن کسوت  در جدال دیدنی با هم 
حس خواهد شد گذر به خاطرات با شکوه گذشته و نگارش آن برای پاس 
داشت بیش از نیم قرن افتخار آفرینی به ابتکار روزنامه وزین ایمان می تواند 
تا حدودی لبخند رضایت را بر لبان این عزیزان جاری سازد .  قصدمان این 
است که با هماهنگی مدیران تیم های پیشکسوتان هر هفته گذری به حومه 
خاطرات آنان داشته باشیم و با چاپ عکسهای قدیمی  خاطرات به یاد ماندنی 
گذشته را مرور کنیم  نوشتن احوالات گدشته و فعلی این عزیزان افتخاری 
است برای اینجانب که در کنار این بزرگان سالها زندگی کرده ام.  و اگر قلمم 
برای آنان بروی کاغذ می رود  بیانگر آن است که احترام  و نگاه به این عزیزان 
در دستور کار باشد تا جوانان بدانند چه گوهرهای  ارزشمندی بار فوتبال را در 
گدشته به دوش کشیده اند  امید واریم با هماهنگی مدیران عزیز بتوانیم هر 

هفته  برای این بزرگواران بنویسیم تا حق مطلب را برای آنان ادا کرده باشیم .

 در مجموعه ورزشی نخلستان قم برگزار شد ؛

مسابقات آمادگی جسمانی پیشکسوتان 
مسابقات آمادگی جسمانی ویژه پیشکسوتان استان قم روزپنجشنبه در 

مجموعه ورزشی نخلستان قم برگزار شد.
به گزارش ایمان ، دومین دوره مسابقات آمادگی جسمانی در رده سنی 

پیشکسوتان امروز در مجموعه ورزشی نخلستان قم برگزار شد.
در این مسابقات ۶۴ ورزشکار در ۷ رده سنی ۳5 تا ۶۴ سال با هم به رقابت 
پرداختند. هر ورزشکار با گذراندن ۷ مانع در مدت میانگین دو دقیقه، به رقابت 

با دیگر ورزشکاران پرداخت.
پس از پایان این مسابقات نتایج به شرح زیر اعلام شد:

رده سنی اول  ۳5 الی ۳۹ سال: مجتبی فاضلی ،حمیدرضا نظیفی ،مهدی 
وصالی فاضل 

،حامد  برجیسیان  :محمدصالح  ۴۴سال  الی   ۴۰ دوم  سنی  رده 
میرزایی،محسن اسدی

رده سنی سوم ۴5الی ۴۹سال :رسول دامیاد،علی بیگلری ،روح الله زارعی 
رده سنی چهارم 5۰ الی 5۴ سال :عباس چیانه ،داودکنشلو ،علی یگانه فعال
محسنی  ،عباس  شمس  :داود  سال   5۹ 55الی  پنجم  سنی  رده 

مجد،سیدکاظم حسینی مقدم
رده سنی ششم ۶۰ الی ۶۴ سال :محمد حیدری ،امیرآزاددانا ،ابوالقاسم مدنی

رده سنی هفتم ۶5+ زمانعلی صادق منش

در هفته اول  لیگ برتر بدمینتون زنان ایران؛

شکست خانگی نماینده قم 
در لیگ برتر بدمینتون

تیم فرهمند قم به عنوان نماینده استان در لیگ برتر بدمینتون بانوان مقابل 
حریف خود در خانه شکست خورد.

به گزارش ایمان، مسابقه فرهمند قم و درخشان زنجان در هفته اول فصل 
۱۴۰۳ لیگ برتر بدمینتون زنان ایران شامگاه پنجشنبه در تالار فرهمندموحد 

قم برگزار شد و در پایان تیم میهمان با نتیجه سه بر ۲ به برتری رسید.
بر این اساس، نتایج انفرادی و دوبل این مسابقه به شرح زیر است:

انفرادی اول:مبینا ندایی )قم( ۲ .ثنا حسنلو )زنجان( صفرانفرادی دوم:هسا 
یوسفی )قم( صفر.آیدا عنایتی )زنجان( ۲

،آیسان شوریده،  )قم( ۲  یکرنگ خانی  مانیا  افشاری،  اول:نرگس  دوبل 
نسترن کرمی )زنجان( ۱

دوبل دوم :ملینا ندایی، مهان تشکری )قم( صفرآیدا عنایتی، فاطمه مقدم 
)زنجان( ۲

انفرادی سوم:نرگس افشاری )قم( ۱ .نسترن کرمی )زنجان( ۲

با برداشتن گذرنامه و خاموش کردن تلفن همراه؛

بانوی وزنه بردار ایرانی در اسپانیا ناپدید شد
ملی پوش وزنه برداری زنان ایران هتل محل اقامت تیم ملی در اسپانیا را ترک 

کرد.
فاطمه کشاورز ملی پوش دسته ۷۱ کیلوگرم وزنه برداری جوانان ایران، هتل 
محل اقامت تیم ملی در لئون اسپانیا را ترک کرده و تلفن همراهش خاموش 
است. مسئولان کاروان ایران پیگیر امور هستند و مراتب به پلیس اسپانیا هم 
گزارش داده شده است.گفته می شود وی همزمان با رقابت دیگر ملی پوشان 
رو تخته رقابت های جهانی به بهانه سردرد محل مسابقات را ترک کرده است و 

گذرنامه خود را از اتاق مربی بانوان برداشته و از هتل خارج شده است.

وحید شمسایی: 

جام برای ما به پایان رسید و حرفی برای 
گفتن نیست

سرمربی تیم ملی فوتسال ایران پس از شکست برابر مراکش در مرحله یک 
هشتم نهایی جام جهانی ضمن عذرخواهی از مردم گفت: جام برای ما به 

پایان رسید و امیدوارم هرکس استحقاق آن را دارد به جام برسد.
تیم ملی فوتسال ایران در مرحله یک هشتم نهایی رقابت های جام جهانی 
۲۰۲۴ فوتسال با نتیجه ۴ بر ۳ برابر مراکش مغلوب شد و از دور رقابت ها کنار 
رفت. وحید شمسایی سرمربی تیم ملی فوتسال ایران پس از این شکست 
گفت: در این بازی دو نیمه متفاوت داشتیم. نیمه اول خیلی بد بود ولی نیمه 

دوم عملکرد خوبی داشتیم. اما وقتی گل نزنیم این اتفاق می افتد.

و آبی های  به بدترین شکل ممکن آغاز شده  فصل جدید برای استقلال 
پایتخت پس از شکست در دربی وارد یک بحران بزرگ شده اند. بحرانی که باعث 
شد جواد نکونام هم از هدایت استقلال استعفا بدهد و این تیم زودتر از انتظار به 
تعویض مربی فکر کند. البته هنوز با استعفای نکونام موافقت نشده ولی بسیار 
بعید است این سرمربی آینده ای در جمع آبی ها داشته باشد. حواشی اخیر 
استقلال از مدت ها قبل آغاز شده بود و پس از دیدار با پرسپولیس و شکست 

مقابل این تیم، به اوج خودش رسیده است.
استقلال و بدترین شروع ۵ فصل اخیر

برد، ۲  برتر یک  لیگ  در فصل جدید  ابتدایی خود  دیدار  در 5  استقلال 
تساوی و ۲ شکست را تجربه کرده و با کسب 5 امتیاز در رده دهم جدول قرار 
دارد. آبی های پایتخت در این 5 بازی موفق به زدن ۶ گل شده اند ولی ۷ گل 
خورده اند و پس از نساجی و چادرملو اردکان صاحب سومین خط دفاعی 
ضعیف لیگ برتر هستند. این اتفاق درحالی رخ داده که استقلال فصل گذشته 
در ۳۰ بازی تنها ۱5 گل خورد و بهترین خط دفاعی لیگ برتر را داشت. در این 
فصل هم اسکلت خط دفاعی استقلال تا حد زیادی حفظ شده ولی این تیم 

در بحث دفاعی اصلا شرایط خوبی ندارد و در گلزنی هم وضعیتش بهبود پیدا 
نکرده است.

جواد نکونام فصل گذشته با تیمی که معتقد بود تقویت نشده عملکرد به 
مراتب بهتری داشت و در 5 بازی اول توانست ۱۲ امتیاز کسب کند و تیمش 
فقط یک گل دریافت کرد. این مقایسه نشان می دهد که استقلال اصلا شرایط 

خوبی ندارد و آبی ها نسبت به فصل گذشته افت چشمگیری داشته اند.
تجمع هواداران پس از شکست در دربی

هواداران استقلال که از مدت ها قبل منتقد وضعیت تیم شان بودند، پس 
از شکست در دربی دوباره مقابل ساختمان باشگاه تجمع کردند و خواستار 
تغییرات شدند. آن ها پس از باخت مقابل استقلال خوزستان هم تجمع کرده 
بودند ولی این بار تعداد معترضان بیشتر از گذشته بود و شعارهایشان علیه ارکان 
باشگاه هم تندتر بود. بخش عمده ای از هواداران استقلال خواستار جدایی 
جواد نکونام و حضور یک سرمربی خارجی به جای او هستند و حتی گزینه های 
داخلی هم چندان مورد توجه آن ها قرار ندارند. با این حال جدایی نکونام تنها 
خواسته هواداران استقلال نبود؛ آن ها به شدت از عملکرد احمد شهریاری و 

فرشید سمیعی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل باشگاه عصبانی هستند و 
معتقدند این ۲ نفر هم به اندازه کادر فنی در بحران فعلی نقش دارند. 

نکونام استعفا داد، هولدینگ قبول نکرد!
بخش زیادی از منتقدان جواد نکونام بر این باور بودند که این سرمربی با توجه 
به مبلغ قراردادش استعفا نمی دهد و قصد دارد تا زمان اخراج در استقلال بماند 
ولی او پس از اعتراض شدید هواداران استعفای خود را به احمد شهریاری اعلام 
کرد و تصمیم به جدایی گرفت. اعلام استعفا به شهریاری به جای سمیعی 
نشان می دهد نکونام اصلا دل خوشی از مدیرعامل استقلال ندارد و نقش او در 
وضعیت فعلی را پررنگ می داند. نکونام شب گذشته نامه ای خطاب به هواداران 
استقلال منتشر کرد و ضمن عذرخواهی بابت نتایج کسب شده، در خصوص 

دلایل ناکامی اش هم توضیحاتی داد.
در شرایطی که تصور می شد اعضای هیات مدیره باشگاه استقلال با توجه به 
شرایط این تیم منتظر استعفای نکونام هستند تا بدون پرداخت غرامت پروژه 
تغییر مربی را جلو ببرند ولی ساعتی پس از انتشار نامه خداحافظی اعلام شد 
که باشگاه فعلا با جدایی نکونام مخالف است و او باید طبق قرارداد به کارش 
ادامه دهد. این تصمیم با توجه به نزدیکی دیدار با السد و زمان کم برای بررسی 
جدایی نکونام و حضور سرمربی جدید گرفته شده است. تصمیمی که با توجه 
به اتفاقات فیفادی قبلی و مذاکره مدیران استقلال با چند گزینه داخلی و 

خارجی کاملا غیرمنتظره بود.
ماجرای جدایی نکونام پیچیده تر از قبل شد

مخالفت هیات مدیره استقلال با جدایی جواد نکونام باعث تعجب هواداران 
این تیم شد و حالا شرایط نیمکت این تیم مبهم تر از گذشته شده است. تصمیم 
مدیران استقلال از این جهت غیرقابل پیش بینی بود که آن ها پس از شکست 
مقابل استقلال خوزستان و زمانی که آبی ها هنوز وارد بحران نشده بودند، با 
چند گزینه داخلی و خارجی مذاکره کردند و در اوج شایعات هرگز حاضر به 
اعلام حمایت از سرمربی خود نشدند. با این حال پس از شکست در دربی و 
شدیدتر شدن انتقادات، شهریاری و سمیعی در چرخشی عجیب تبدیل به 
حامیان نکونام شدند و با استعفای او هم مخالفت کردند. البته مدل مخالفت 

مدیران استقلال با استعفای نکونام هم در نوع خود منحصر به فرد است.
 این باشگاه گرچه اعلام کرده با استعفای نکونام مخالف است ولی ادامه ذکر 
شده که این مخالفت تنها تا بازی با السد اعتبار دارد و پس از بازی قرار است 
بحث استعفای نکونام مورد بررسی قرار بگیرد. این شاید اولین مخالفت موقت 
با استعفای یک سرمربی باشد. اغلب تیم ها در چنین شرایطی سراغ انتخاب 
مربی موقت یا همکاری با یکی از دستیاران سرمربی می روند ولی باشگاه 
استقلال ترجیح داد فعلا با نکونام ادامه دهد.  در چنین شرایطی موضع جواد 
نکونام نسبت به مخالفت با استعفایش اهمیت زیادی دارد و باید دید او تا چه 
اندازه در بحث جدایی جدی است. نکونام که حتی نامه خداحافظی اش را هم 
منتشر کرده، ولی روز جمعه در تمرینات استقلال حضور یافت و به شایعات 

مربوط به پایان همکاری وی با استقلال پایان داد.

نکونام استعفا داد، هولدینگ قبول نکرد!

روزهای پرتلاطم استقلال؛ این تیم با آرامش غریبه است!

 کاپیتان اسبق تیم ملی فوتسال کشورمان گفت: متاسفانه حذف شدیم اما مراکش تیمی نبود که بخواهد ما را شکست 
دهد.

محمد کشاورز  درباره شکست تیم ملی فوتسال کشورمان مقابل مراکش در یک هشتم نهایی جام جهانی ۲۰۲۴ 
و حذف از این رقابت ها، اظهار داشت: قبل از هر چیز به کادرفنی تیم ملی و بازیکنان خسته نباشید می گویم. آن ها 
تلاششان را کردند و ما هم دلمان نمی خواست حذف شویم اما این اتفاق رخ داد. زمانی که تیم ملی جام را شروع کرد، 
خیلی امیدوار شدم چرا که تیم ما با کارهای تیمی و تاکتیکی توانست دروازه ونزوئلا را باز کند و به معنای واقعی تیم بودیم 
و کمتر کار انفرادی می دیدیم اما متاسفانه مقابل مراکش تیم همیشگی نبودیم و دوباره رو به کار انفرادی آوردیم و با 
دریبل می خواستیم مشکل را حل کنیم اما همین هم یک مشکل به ما اضافه کرد. وی افزود: در نیمه اول گل های خیلی 
بدی خوردیم که به نظر من تیم های بزرگ نباید از این گل ها بخورند. در نیمه دوم شرایط بهتر شد اما دیگر دیر شده بود. 
متاسفانه بازی را واگذار کردیم و به شخصه فکر نمی کردم اینجای جام، خداحافظی کنیم. تیم مراکش تیم خوبی بود و 
نباید از حق بگذریم اما تیمی نبود که ما را حذف کند. می توانستیم با شرایط بهتر در نیمه اول بازی را بهتر پیش ببریم 
اما فوتسال روی خوبش را به ما نشان نداد. سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند در خصوص کیفیت مسابقات جام جهانی 
نیز گفت: به نظر من کیفیت مسابقات خوب بوده است اما باور کنید وقتی بازی ها را دیدم، بیشتر به کیفیت لیگ ایران 
و بازیکنان خودمان پی بردم و از این موضوع خوشحال شدم. این رقابت ها بالاخره بالاترین سطح فوتسال است و همه تا 
دندان مسلح می آیند. چیزی که برای من جذابیت داشت، سرعت بازی، کارهای دفاعی پیشرفته و ضربات ایستگاهی 
بود. مردم عادی از این مسابقات لذت بردند و برای ما هم آموزش خوبی بود و توانست به دانش ما اضافه کند. کشاورز 
همچنین در پاسخ به این پرسش که چه تیمی لیاقت قهرمانی جام جهانی ۲۰۲۴ ازبکستان را دارد، گفت: تیم ملی 
پرتغال را خیلی پسندیدم. آرژانتین و برزیل هم کیفیت بالایی داشتند. این تیم ها ثبات بسیار خوب و شخصیت قهرمانی 

دارند. البته در فوتسال نمی توان به راحتی پیش بینی کرد و هزاران اتفاق عجیب در آن رخ می دهد.

پیشکسوت استقلال به انتقاد از عملکرد مدیریت این تیم پرداخت.
براساس این گزارش ،چهارشنبه شب در چارچوب هفته ششم لیگ برتر 
فوتبال با نتیجه یک بر صفر مقابل پرسپولیس شکست خورد تا هواداران 

این تیم به شدت نسبت به جواد نکونام موضع گیری منفی کنند.
ستار همدانی در گفت وگویی در ارزیابی فنی از عملکرد استقلال در 

داربی اظهار کرد: این بازی نماد فوتبال کشور محسوب می شود و با توجه به ظرفیت و بازیکنان برجسته دوتیم انتظار 
می رفت بازی بهتر از این از آب در می آمد، ولی به هر صورت این اتفاق نیفتاد.

او با بیان اینکه استقلال در داربی بی برنامه بود، گفت: استقلال با توجه به مشکلاتی که اخیراً با آن ها روبه رو بوده، 
اعتماد به نفس نداشت و کاملًا مشخص بود که ذهن تیم آرام نیست.

پیشکسوت استقلال ادامه داد: با این وجود پرسپولیس با توجه به آرامشی که داشت می توانست بهتر از این بازی کند 
و اگر استقلال در وضعیت بهتری بود می توانست به راحتی برنده بازی شود.

او ضمن انتقاد از مدیران استقلال گفت: انتظار داشتیم مدیرانی که آمدند تصمیمات درست و جدی بگیرند و 
مشکلات مدیریتی که بیش از یک دهه است گریبان استقلال را گرفته حل شوند.

همدانی گفت: متاسفانه مدیران استقلال متوجه نشده اند که این تیم یک سرمایه ملی است و برند برجسته استقلال 
قابل انکار نیست. تصمیمات مدیریت بر زندگی روزمره و سلامتی هواداران تاثیر می گذارد اما مدیران در این مدت نشان 

دادند که منفعت خود را به هواداران ترجیح می دهند.
پیشکسوت استقلال گفت: در مجموع انتظار داشتیم که استقلال فصل را با کمال آرامش آغاز کند اما خیلی زود وارد 
حاشیه شد و همین موضوع مشکلات را چندین برابر کرد. وضعیتی ایجاد شده که کار برای مدیران آینده هم دشوار 

خواهد بود و امیدوارم در نهایت با یک تصمیم خوب آب رفته به جوب برگردد.

کشاورز: مراکش تیمی نبود که ما را ببرد

 فکر نمی کردم در یک هشتم حذف شویم
ستار همدانی :

مدیران استقلال منفعت خود را به هواداران ترجیح می دهند

آگهی مزایده اموال غیر منقول) نوبت اول(
در پرونده فوق شش دانگ پلاک ثبتي فرعي از ۱۳۳ اصلي بخش 5 کهک قم با مشخصات ذیل الذکر که توسط 
کارشناس محترم دادگستری ارزیابی شده است در روز پنج شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۹ ساعت ۰8:۳۰ الي 
۰۹:۰۰ صبح )اداری( در دادگستری شهرستان کهک به آدرس استان قم شهرستان کهک زیرزمین ساختمان 

دادگستری شهرستان کهک دفتر اجرای احکام مدنی از طریق مزایده حضوری به فروش میرسد.
قرار کارشناسی

پس از ابلاغ کارشناسی با حضور در دفتر دادگاه و مطالعه پرونده، ضمن هماهنگی قبلی در مورخ ۱۴۰۳/۰۴/۱۲
شمسی به اتفاق آقاي علی بابائي عازم محل مورد نظر شدیم و محل مورد نظر واقع در قم، شهرستان کهك جاده 
آسفالته کمربندي کهك بلوار ولی عصر سمت چپ اراضي پلاك ثبتي ۱۴5 فرعی از ۱۳۳ اصلی بخش 5 قم کهک 
شدیم در آنجا آقای بابایی توضیحات کامل و مبسوطی دادند و با ارائه مدارك و اسناد و محدوده متنازع فیه ارائه 

کردند و برداشتهای لازم صحرایی انجام گرفت که بطور خلاصه بشرح ذیل میباشد.
این محدوده در حال حاضر بصورت زمین مزروعی و فاقد منبع آبی است که سطح آن تسطیح و دارای شخم و 
شیار قدیمی است و فاقد هرگونه تاسیسات آبی و ساختمان میباشد و اطراف آن محصور است در قسمت جنوب 
ملك آقاي عباس ملکی با پایه دیوار سنگچین با ملات سیمان به ارتفاع حدود 8۰ سانتی متر و عرض حدود ۳۰ 
سانتیمتر و از سمت شمال با ملك ورثه حاج حسین ملکی با همین پایه دیوار سنگچین و از سمت تقریبا غربی در 
مجاورت بلوار کمربندی و از سمت تقریبا شرقی با ملك ورثه حاج علی حاج اسماعیلی که بوسیله پایه سنگچین 
که روی آن فنس میباشد محصور شده است . ) پیوست (  با توجه به سند تک برگ که ارائه گردید و تطبیق داده 
شد که مشخصات آن، پلاک فرعی ۱۴5 از اصلی ۱۳۳، بخش 5 کهك ، شناسه یکتا ۱۴۰۱ ه ۲۹۹5۷۱ ، و 
شماره شناسه ملی جغرافیایی املاک و مستغلات )جام( ۴8۷۷8۲۳8۰5۲5۷۳۹ ، به مساحت ۱5۰۹/5۷متر 
مربع که میزان سهام ۱۴۶۹/۶۱ سهم مشاع از 5۷/۱5۰۹ سهم ششدانگ )۲۳۳/۶5 سهم مشاع از ۲۴۰ سهم 

ششدانگ( که در سند تک برگ به شماره سریال ۲۹۹5۷۱ می باشد .
با توجه به نامه شماره ۳5۲۶۲/۱۱۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۹/۱۴۰۲۶ اداره کل راه و شهرسازی استان قم ، پلاك 
فوق را خارج محدوده ) داخل حریم ( و در پهنه کشاورزی اعلام کرده است و همچنین نامه شهرداری کهک به 
شماره ۴۹۹۰/۲۶/۲5۰ مورخ ۱۴۰۲/۰8/۱۳ پلاك فوق را بر اساس طرح تفضیلی مصوب شهرستان کهك 
خارج از محدوده شهر و داخل حریم است و فاقد طرح میباشد و همچنین با توجه به نامه شماره ۳5۳/۰۱ مورخ 

۱۴۰۱/۰۹/۲۲ جهاد کشاورزي کاربري کشاورزی اعلام شده است .

ت( نظریه کارشناسی در مورد ارزش ملک:
با عنایت به موارد فوق و مطالعه پرونده و اسناد ارائه شده توسط طرفین پرونده و در پرونده قضایی و معاینه 
محل و بررسي هاي میداني و صحرایی و در نظر گرفتن کلیه عوامل موثر و ذي مدخل نظریه در خصوص ارزیابی 
و قیمت گذاری به نرخ روز با توجه به اینکه این اراضي مشاعي، خارج از محدوده شهر و داخل در حریم و 
فاقد آب و با کاربری کشاورزی و بدون توافق با شهرداری و دارای سند رسمي تك برگي قیمت هر متر مربع آن 
5۷۰۰۰۰۰۰ ریال معادل پنج میلیون و هفتصد هزار تومان برآورد و تعیین می گردد که با توجه به مساحت کل 
پلاك طبق سند رسمي ۱5۰۹/5۷ متر مربع )یکهزارو پانصدونه متر و پنجاه و هفت سانتیمتر مربع( است مبلغ 
8۶/۰۴5/۴۹۰/۰۰۰ ریال معادل هشت میلیارد و ششصد و چهار میلیون و پانصد و چهل و نه هزار تومان برآورد 

و تعیین میگردد .
)۱  سهم آقاي علي بابائي طبق سند که مساحت آن ۱۴۶۹/۶۱ متر مربع )یک هزار و چهار صد و شصت و نه 
مترو شصت و یک سانتیمتر مربع( است که ارزش سهم ایشان مبلغ 8۳/۷۶۷/۷۷۰/۰۰۰ ریال معادل هشت 

میلیارد و سیصد و هفتاد و شش میلیون و هفتصد و هفتاد و هفت هزار تومان برآورد و تعیین میگردد . 
 )۲ ما بقي سهام طبق سند به مساحت۹۶/۳۹ متر مربع )سي ونه مترو نود و شش سانتیمتر مربع( است که 
ارزش آن مبلغ ۲/۲۷۷/۷۲۰/۰۰۰ ریال معادل دویست و بیست و هفت میلیون و هفتصد و هفتاد و دو هزار تومان 

برآورد و تعیین میگردد .
در پایان یک نسخه کروکی که بر روي تصویر ماهواره ائی پیاده شده است ضمیمه پرونده می باشد. لازم به ذکر 
است که کل پلاک ثبتی فوق الذکر با قیمت پایه 8۶/۰۴5/۴۹۰/۰۰۰ ریال به مزایده گذاشته و بفروش مي رسد.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک فوق الذکر را دارند میتوانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک 
یا املاک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی برای هر 
یک از املاک مذکور شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد. ضمنا ده درصد از مبلغ 
پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 
درج می گردد. لازم بذکر است که شرکت کنندگان در مزایده با ارائه کارت ملی و یکی از کارتهاي بانکي عضو شتاب 
حداقل به میزان ۱۰ درصد از قیمت پایه کارشناسی موجودی داشته باشند و پس از برنده شدن و خریداری ملک 

به میزان ۱۰ درصد از مبلغ پیشنهادی خود را نقدا به حساب سپرده دادگستری واریز نماید.
دادورز اجرای احکام شعبه اجرای احکام مدنی شهرستان کهک استان قم
رضا حاجی اسماعیلی

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای ابوالفضل دهقان با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام 
داشته سند مالکیت تک برگی ششدانگ پلاک ۴۲۹/ 55 اصلی واقع 
در بخش جعفرآباد بشماره سریال ... در صفحه... دفتر...ذیل ثبت ....
بنام ابوالفضل دهقان ثبت و صادره و تسلیم شده که سند مالکیت در 
اثرجابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. /)م الف ۱۷۳۳8( 
محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد شهرستان جعفر آباد
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کارشناس حوزه روابط بین الملل گفت: همیشه مبنای اتهامات آمریکا و اروپا 
علیه ما دروغ بوده است. آن قدر دروغ می گویند و آن را بزرگ می کنند تا افکار 

عمومی بپذیرد.
رضا میرابیان کارشناس مسائل بین الملل در گفت وگویی با اشاره به روابط 
کنونی ایران و اروپا در خصوص چگونگی تعمیق و گسترش این روابط اظهار 
کرد: مسئله اروپا در دولت های قبلی هم با ارسال پیام هایی مطرح شده است. 
ما به عنوان یک کشور باید در چهارچوب یک رابطه متعادل و منطقی عمل 
کنیم و از طرف مقابل نباید روابط یک جانبه باشد که اروپایی ها مطالبی را 
تحمیل کنند. این موضوعات در چهارچوب حسن نیت بیان شده و در آینده 
هم مورد توجه قرار خواهد گرفت. معمولا این مطالب در سخنرانی ها روسای 

جهمور کشورمان در سازمان ملل و با حضور همه کشورها مطرح می شود.
 تحریم های اخیر آمریکا و اروپا جنبه صوری دارد

وی با اشاره به نقش  تحریم ها در روابط ایران و غرب و تبعات استمرار آن ها، 
تصریح کرد: خود آمریکایی ها بیان می کنند که این تحریم ها تأثیرگذار نبوده 

و جنبه شکلی و صوری دارند، حال چه برسد به تحریم های اروپایی که قدرت 
چندانی  هم ندارد. در حقیقت آقایان می خواهند این پیام را به افکار عمومی 
دهند که ما می خواهیم در موضع قدرت مذاکره کنیم. دلیل دیگری ندارد، 
این تحریم ها تاثیری نخواهد داشت و بیشتر جنبه شکلی و صوری دارد. با این 
تحریم ها به گونه ای از سوی اروپا اعلام می شود که ما در موضع ضعف نیستیم.

غربی ها آنقدر دروغ می گویند تا افکار عمومی آن را بپذیرد
این کارشناس سیاست بین الملل در رابطه با ادعای ه اروپا یی ها نسبت به جنگ 
اوکراین و اتهام فروش تسلیحات در جریان این جنگ و ارتباط ما با روس ها، 
گفت:  ما رسما اعلام کردیم، اینکه طرف مقابل بخواهد بر این اتهام اصرار 
کند، به ما ربطی ندارد. مواضع رسمی خود را اعلام کرده ایم که به هیچ عنوان 
سلاحی به اوکراین ارسال نکرده ایم. این اظهارات بدون استناد مطرح می شود 
و خیلی حرف ها را بی خود می زنند. همیشه مبنای اتهامات آمریکا و اروپا علیه 
ما دروغ بوده است. آن قدر دروغ می گویند و آن را بزرگ می کنند تا افکار عمومی 
بپذیرد. در خصوص ارتباط ما با روسیه باید گفت  که ما اتحاد استراتژیک با روسیه 

نداریم. یک توافق نامه ای با روسیه داریم که هنوز هم امضای نهایی ندارد و در آن 
روسیه به عنوان یک شریک استراتژیک برای ما مطرح شده است.

موضع رسمی کشور ما نشان می دهد ما به دنبال جنگ نیستیم
میرابیان در پاسخ به این سوال که آیا می توان با همکاری اروپا منطقه را به 
سوی امنیتی پایدار سوق داد، بیان کرد: این نکته را باید در نظر داشته باشیم 
که پس از خروج آمریکا از برجام شاهد بودیم که در طول سه سال هیچ کاری 
از دست اروپایی ها برنیامد. اروپایی ها عملا در سایه آمریکا حرکت می کنند و 
توان زیادی خارج از اراده آمریکایی ها ندارند. کشور ما به عنوان یک موضع 
کلی این را بیان می کند که ما نه به دنبال جنگ هستیم و نه اصرار به تداوم آن 
خواهیم داشت. در اصل ما به دنبال برقراری صلح و امنیت در منطقه هستیم. 
آن ها ادعا می کنند که جمهوری اسلامی ایران به جنگ دامن می زند در حالی 
که ما می خواهیم این ادعا را رد کنیم. در حقیقت این اسرائیل است که بر 
ادامه جنگ پا فشاری می کند البته بستگی دارد که طرف مقابل تا چه میزان 

این را بپذیرد. 

میرابیان کارشناس حوزه روابط بین الملل:

اگر قرار بر توافق باشد باید با ساختار جدیدی وارد مذاکرات شویم

یک عضو کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس :

رئیس جمهور پیام صلح را به گوش جهان رساند

عضو کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس 
عمومی  مجمع  در  رئیس جمهور  نطق  اسلامی  شورای 
سازمان ملل را رساندن پیام صلح به گوش جهانیان عنوان 
کرد و گفت: حتی آمریکا نیز به نطق رئیس جمهور واکنش 

مثبتی نشان داد.
سخنان  درباره  گفت وگویی  در  شهریاری  محمدمهدی 
مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در مجمع عمومی سازمان 
ملل گفت: رئیس جمهور در مجمع عمومی سازمان ملل 

نطق بسیاری خوبی ایراد کرد و به درستی موضوع تعامل 
سازنده جمهوری اسلامی با جهان را به گوش همه کشورها 
رساند و بر موضوع تعاملات بین المللی سازنده همراه با 

احترام متقابل بین کشورها تاکید کرد.
وی افزود: کشورهای حاضر در مجمع عمومی سازمان 
ملل به ویژه آمریکا نیز به نطق دکتر پزشکیان واکنش مثبتی 

نشان دادند و رسانه های آمریکایی نیز به آن اشاره کردند.
مواضع پزشکیان درباره فلسطین و لبنان حساب 

شده و دقیق بود
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی درباره گفتمان صلح و توقف فوری خشونت 
که رئیس جمهور در سخنان خود در مجمع عمومی سازمان 
ملل به آن اشاره کرد، گفت: رئیس جمهور بسیار دقیق و 
حساب شده به موضوع وحشیگری رژیم صهیونیستی در 
منطقه به خصوص علیه مردم فلسطین و لبنان اشاره کرد، 
مبنی براینکه جامعه جهانی باید با انجام اقداماتی فوری، 
پیش از آنکه صهونیست ها تمام منطقه را به آتش بکشند، 
درباره  شهریاری  کنند.  متوقف  را  رژیم  این  جنایت های 

پیشنهاد رئیس جمهور مبنی بر اینکه تمام مردم فلسطین 
آینده خود را با برگزاری همه پرسی تعیین کنند، یادآور شد: 
باید همه کشورها به سمت منطقه متحد و قوی حرکت 
کنند که این موضع نیز در سخنان رئیس جمهور مشهود 
بود. البته همانطور که رئیس جمهور به آن اشاره کرد، ایران 
خواهان صلح است و با هیچ کشوری به دنبال دعوا نیست. 
بلکه صلح و امنیت پایدار را برای تمام کشورهای جهان 
دنبال می کند.  وی درباره دیدارهایی که رئیس جمهور در 
نیویورک با مقامات سایر کشورها انجام داد، تصریح کرد: 
این دیدارها می تواند اثرات اقتصادی مهمی برای کشور به 
همراه داشته و قیمت دلار و ارز به ثبات برسد که در چند 
ماه گذشته چنین بوده و در نهایت نتیجه آن بهبود سرمایه 

گذاری در کشور است.
نگاه مثبت نمایندگان مجلس به مواضع 

رئیس جمهور در نیویورک
نماینده مردم بجنورد در مجلس، تیم همراه رئیس جمهور 
را بسیار حرفه ای توصیف کرد و گفت: امیدواریم اقدامات 
مثبت تیم همراه رئیس جمهور در دیدار با مقامات سایر 

کشورها به کاهش فشار تحریمی علیه جمهوری اسلامی 
رئیس جمهور  اینکه  بیان  با  شهریاری  شود.  منجر  ایران 
در سخنان خود در مجمع عمومی سازمان ملل، به تغییر 
سیاست های اروپا و آمریکا در قبال ایران تاکید کرد، افزود: 
دولت  که  کرد  اشاره  موضوع  این  به  نیز  پزشکیان  دکتر 
چهاردهم سیاست تغییر را در برنامه خود لحاظ کرده است 
و امیدوار است کشورهای غربی نیز به این شرایط توجه 
ویژه نشان دهند. وی با بیان اینکه آمریکا در شرایط فعلی 
به دنبال تشدید بحران با جمهوری اسلامی نیست، گفت: 
آمریکایی ها هم می توانند خواهان ارتباطات بیشتری با 
جمهوری اسلامی شوند و در قالب فضای بین المللی و 
برجام، رویکرد جدیدی را در تعامل با ایران به وجود بیاورند.
نماینده مردم بجنورد در مجلس خاطرنشان کرد: قاطبه 
نمایندگان در فضای جلسه علنی مجلس به سخنان رئیس 
جمهور در مجمع عمومی سازمان ملل نگاه مثبتی داشتند 
و امیدواریم کشورهای جهان به خصوص کشورهای غربی 
برای ایجاد جهانی بهتر، از گذشته درس بگیرند و در تعامل 

با جمهوری اسلامی حسن نیت خود را نشان دهند.

ایمان از مواضع ضدصهیونیستی پزشکیان در سازمان ملل گزارش می دهد؛

پیام صلح، صدای مظلوم

 رئیس جمهوری اسلامی ایران بامداد چهارشنبه ۴ مهر، سخنرانی 
خود در مجمع عمومی سازمان ملل متحد را ایراد کرد، سخنانی که بر 

محور صلح طلبی و مسئله فلسطین استوار است.
براساس این گزارش ، هرساله یکی از مهم ترین تریبون های کشورها 
برای بیان مواضع بین المللی خود، نشست مجمع عمومی سازمان ملل 

متحد و دیدارها، برنامه ها و رایزنی های حاشیه ای این نشست است.
نگاهی کوتاه به تحولات جهان در طی ده سال گذشته، نشانگر تشدید 
تنش ها، مشکلات، درگیری ها و به طور خاص جنایات جنگی و نقض 

حقوق بشر است.
گرچه در ابتدای هزاره سوم میلادی، بسیاری از مفتکران غربی این 
هزاره و قرن ۲۰۰۰ را پایان تاریخ و منازعات آن دانسته و دوره تاریخی 
با وقوع  و پیشرفت معرفی می کردند ولی  ثبات  را دوره صلح،  جدید 
جنگ های خانمان سوز آمریکا در عراق و افغانستان و تشدید منازعات در 

جهان، این آرزو به سرعت نقش بر آب شد.
در سویی دیگر نیز، پس از فروپاشی اتحاد جماهیر شوروی، آمریکا خود 
را یگانه رهبر و هژمون جهان به شمار می آورد و از نظم نوین جهانی و 
نظم بین المللی لیبرال سخت سخن به میان می آورد. پس از سه دهه، 
متفکران آمریکایی از جمله جان جی مرشایمر نظریه پرداز شهیر روابط 
بین الملل، پروژه نظم بین المللی لیبرال را شکست خورده دانسته و از 

افول قدرت، جایگاه و نفوذ ایالات متحده آمریکا سخن گفت.
اکنون در ۲۴ امین سال قرن جدید، دنیا بیش از هرچیز در اوج تنش، 
خشونت و جنایات جنگی قرار گرفته است، نشست هفتادو نهم مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد در سپتامبر ۲۰۲۴ در سایه یک سال جنگ 
ظالمانه رژیم صهیونیستی علیه مردم مظلوم غزه قرار گرفته و دنیا بیش 
از هر زمان دیگری نیازمند اجماع برای افسار زدن بر جنایتکاری همچون 

رژیم صهیونیستی است.
اجماع جهانی برای توقف جنایت

»اجماع جهانی برای توقف جنایت« اصلی ترین و اساسی ترین کلید 
واژه و نیاز فعلی جهان، در دورانی است که تنش ها روز افزون شده و 

جهان آبستن هر واقعه و حادثه جدیدی است.
وادارسازی صهونیست ها به توقف جنایت در قبال مردم منطقه غرب 
آسیا در فلسطین، لبنان، سوریه و...، علاوه بر این که امروز به مهم ترین 
نماد انسانیت و اخلاق مداری در روابط بین الملل بدل گشته است، مهم 
ترین قدمی است که برای حفظ ثبات نظام بین الملل، اعتبار حقوق 
بین الملل و جلوگیری از حرکت جهان به سمت جنگ جهانی دیگری 

ضروری است.
این موضوع که شاید به پرتکرار ترین دغدغه نشست هفتاد و نهم مجمع 
عمومی بدل گردد، بیش از همه موضوعات در سخنان رئیس جمهوری 

اسلامی ایران برجسته گشت.
مسعود پزشکیان رئیس جمهور ایران در سخنرانی خود با سوال از 
سران کشورهای حامی رژیم صهیونیستی و انتقاد از استانداردهای 
دوگانه آنان، کذب بودن حقوق بشر ادعایی آنان را آشکار ساخت و اطلاق 
دفاع مشروع به جنایات صهیونیست ها و تروریسم به مردمانی که به مقابله 

با اشغالگران یهودی صهیونیست برخواسته اند را مورد سوال قرار داد.
وی همچنین ایران را حامی جنبش های آزادی بخش و مردمی خواند 
و جهان را به توقف فوری خشونت های رژیم صهیونیستی در لبنان و 

فلسطین فراخواند.
پزشکیان همچنین با ریشه یابی جنایات صهیونیست ها، بیش از هرچیز 
شکست این رژیم در غزه را عامل و علت اصلی جنون اسرائیل معرفی 

کرد.
رئیس جمهور کشورمان پس از ریشه یابی، با معرفی راهکار مشخص 
به جهان یعنی بازگرداندن حق تعیین سرنوشت مردم فلسطین، مواضع 
و مدل  نقد وضعیت فعلی محدود نساخته  به  تنها  را  و سخنان خود 

مشخصی را برای سران جهان معرفی کرد.
پزشکیان در این زمینه عنوان داشت: ما معتقدیم با چنین سازوکاری 
از این طریق است که مسلمان،  پایدار رسید تنها  میتوان به صلحی 
یهودی و مسیحی می توانند در سرزمینی واحد و در آرامش و به دور از 

نژاد پرستی و آپارتاید در کنار هم زندگی کنند.
کودکان لبنانی چشم انتظار وجدان جهانی

حمله تروریستی رژیم صهیونیستی به وسیله پیغامگیرها)پیجر( و 
حملات چند روز گذشته این رژیم به جنوب لبنان، آغازگر دور جدیدی 
از تروریسم سازمان یافته اسرائیل بر علیه لبنان شد، غربی ها به عنوان 
مهم ترین حامیان این رژیم، باید این نکته را دریابند که گرچه با فشار 
رسانه ای سعی در ساکت کردن و عدم ایجاد موج های وجدان های 
بشری بر علیه اسرائیل دارند ولی صلح طلبی، نفرت از تروریسم و نفرت 
از کسانی که چشمان خود را در برابر جنون بی پایان نتانیاهو و اسرائیل 
بسته اند،از موقعیتی که فکر آن را هم نخواهند کرد، شعله ور خواهد 

شد.
غرب با حمایت از ماشین جنگی اسرائیل گرچه به دنبال موفقیت در 
کوتاه مدت برای حفظ این رژیم هستند ولی آینده تاریخ و پیروزی بلند 

مدت را به مستضعفین و آزادگان جهان خواهند باخت.
فورا  باید  جهانی  جامعه  گفت:  جمهور  رئیس  نیز  زمینه  همین  در 
خشونت را متوقف کند و هرچه زودتر آتش بسی دائمی بر قرار گردد و 
وحشیگری دیوانه وار اسرائیل در لبنان - پیش از آنکه منطقه و جهان را به 

آتش بکشاند متوقف شود. 
رژیم اسرائیل در غزه شکست خورده است و با جنایت و وحشیگری 
ناپذیری  شکست  افسانه  نمی تواند  جنگ  گسترش  برای  تلاش  و 
خود را بازسازی کند طبیعی است که جنایات کور و تروریستی چند 
روز گذشته و تجاوز گسترده علیه لبنان که هزاران انسان بیگناه را به 
خاک و خون کشیده است بی پاسخ نمی ماند و مسئولیت عواقب آن 
با دولت هایی است که در برابر تلاش های بین المللی برای پایان دادن 
به این فاجعه وحشتناک می ایستند و هنوز نام خود را مدافع حقوق 

بشر می گذارند.
سخنان نهمین رئیس جمهور ایران در مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد و تمرکز ویژه پزشکیان به برموضوع غزه و لبنان به خوبی تداوم 
و جاودانگی آرمان فلسطین و ظلم ستیزی تاریخی ایرانیان را به جهان 
جلوه گر ساخت. اصل و سیاستی که هیچگاه دچار خدشه نخواهد شد و 

مخرج مشترک دولت های ایران است.

حمید رضا آصفی :

طرح پزشکیان با عنوان »منطقه قوی« منطقی و مورد نیاز جهان است
پیمان های  سمت  به  جهان  امروز  گفت:  فرانسه  در  ایران  پیشین  سفیر 
منطقه ای کوچک و بزرگ در حال حرکت است که خیلی از این پیمان ها 
با یکدیگر همپوشانی هم دارند، پیشنهاد آقای رئیس جمهور برای ایجاد 

منطقه ای قوی بسیار منطقی و نیاز منطقه و جهان است. 
حمیدرضا آصفی سخنگوی پیشین وزارت امور خارجه در گفت وگویی در 
خصوص تاکید رئیس جمهور بر اهمیت و ضرورت اتحاد میان کشورهای 
منطقه به منظور تشکیل منطقه قوی در سخنرانی شب گذشته )سه شنبه( 
در مجمع عمومی سازمان ملل، اظهارداشت: سفر آقای پزشکیان به نیویورک 
سفری مهم در مقطع زمانی مهم به حساب می آید و با توجه به اینکه اولین سفر 
آقای رئیس جمهور به سازمان ملل است، کشورهای مختلف و افکار عمومی در 
جهان مشتاق به شنیدن اظهارات و مواضع وی بودند تا ببینند که دولت جدید 

ایران چه رویکردی دارد.
وی گفت: در سخنرانی آقای پزشکیان در صحن سازمان ملل دیدیم که آنجا 
که لازم بود به افشاگری و رسوا کردن رژیم صهیونیستی بپردازد پرداخته شد و 
آنجایی که لازم بود آمادگی جمهوری اسلامی ایران جهت گفتگوها برای رفع 
تحریم ها و البته ایجاد منطقه ای قوی و همکاری میان کشورهای منطقه اشاره 

شود، مورد تاکید قرار گرفت.
کردند  ارائه  در سخنرانی خود  پزشکیان  آقای  که  طرحی  افزود:  آصفی 
موضوعی جدی و نیازِ نه تنها جهان بلکه منطقه است چرا که امروز شاهد این 
هستیم که جهان به سمت پیمان های منطقه ای متعدد کوچک و بزرگ در 
حال حرکت است که خیلی از این پیمان ها با یکدیگر همپوشانی هم دارند. 

پیشنهاد آقای رئیس جمهور بسیار منطقی بود و نیاز منطقه و جهان است.
سفیر پیشین ایران در فرانسه تصریح کرد: جهت اجرایی کردن این طرح 
ابتدا لازم است ما گفتگوهای  نیازهایی لازم است، یعنی  الزامات و پیش 

دوجانبه را با همسایگان و کشورهای منطقه به شدت ادامه دهیم. یکی از 
اولویت های جدی سیاست خارجی در دولت گذشته ارتباط با همسایگان بود 

که خوشبختانه همان اولویت ها در دولت آقای پزشکیان نیز ادامه دارد.
وی بیان کرد: اجرایی شدن این طرح به نفع صلح، ثبات و امنیت در منطقه 

و جهان است و منجر به توسعه اقتصادی نیز خواهد شد. از آنجایی که آقای 
پزشکیان در گفت وگو با کشورهای منطقه و همسایه جدی است و نمونه بارز آن 
سفری است که آقای رئیس جمهور به عراق و منطقه اقلیم کردستان داشتند، 
انتظاری که من دارم این هست که گفت وگوهای دو جانبه در منطقه به سرعت 

و با جدیت دنبال شود.
آصفی تصریح کرد: رژیم صهیونیستی دچار توهم شده است چرا که آنها 
سال ۲۰۰۶ و در جنگ ۳۳ روزه نتوانستند از پس حزب الله لبنان برآیند، الان 
که حزب الله به مراتب قوی تر شده و شرایط رژیم صهیونیستی چه در منطقه و 
چه در جهان مشکل تر شده است، اگرچه که باید گفت این جنایات با حمایت 

کامل آمریکا و برخی کشورهای اروپایی در حال انجام است.
سفیر پیشین ایران در امارات ادامه داد: اجماع جهانی برای ایجاد آتش بس، 
توقف خشونت و جنگ در جهان در میان افکار عمومی و ملت های دنیا همین 
الان هم وجود دارد و نمونه آنها را هم در دیوان بین المللی دادگستری شاهد 
بودیم که چگونه علیه رژیم صهیونیستی رای صادر شد، ولی اگر انتظار ما این 
هست که این اجماع جهت توقف جنایات رژیم صهیونیستی در میان دولت ها و 
به خصوص آمریکا، انگلیس و برخی دیگر از این دست کشورها صورت بگیرد، 

چنین چیزی عملی نخواهد بود.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در این چهارچوب ما باید به دنبال این باشیم 
که یک ائتلاف و همگرایی میان کشورهای منطقه، اسلامی و کشورهای عربی 
ایجاد کنیم که این نیز کار سختی است ولی با پیگیری، با پشتکار، با استفاده از 
دیپلماسی عمومی و با استفاده از رسانه ها و نخبگان سیاسی دنیا در عرصه های 
مختلف عملیاتی است، با پیگیری، با پشتکار، با استفاده از دیپلماسی عمومی 
و با استفاده از رسانه ها و نخبگان سیاسی دنیا در عرصه های مختلف، به اعتقاد 

من باید از این منظر و از این نقطه شروع کرد و به نتیجه رسید.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور در 
مجمع عمومی سازمان ملل مواضع متین، درست و صحیح 
صهیونیستی  رژیم  درباره  او  اظهارات  گفت:  کرد،  اتخاذ 

جدی و قوی بود.
سفر  بازتاب  درباره  گفت وگویی  در  بادامچیان  اسدالله 
دکتر مسعود پزشکیان به نیویورک، گفت: رئیس جمهور 
در سازمان ملل نسبت به رژیم صهیونیستی و غیرقانونی و 
جعلی بودن این رژیم مواضع بسیار رسمی، جدی و قوی 

داشت.
هیچ گاه طرفدار جنگ و نزاع در منطقه نبوده ایم

وی درباره سخنان رئیس جمهور در نیویورک مبنی بر اینکه 
خواهان صلح و امنیت جهانی هستیم، افزود: این موضع 
بسیار روشن است که ما هیچ وقت طرفدار جنگ نیستیم، 
زیرا مبانی هیچ کدام از انبیاء جنگ نبوده بلکه منطبق براین 
اساس بوده که مطالب حق را بیان و انسان ها را آگاه کنند 
زیرا شیاطین، سلطه طلبان، زورگویان و ستمگران دنیا مقابل 
مواضع آنها می ایستادند، در نتیجه جنگ درمی گرفت و آنها 
آغازگر جنگ بودند. دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با بیان 
اینکه ما بعد از پیروزی انقلاب اسلامی هیچگاه دنبال جنگ 
نبودیم و آنها جنگ هشت ساله را با حمایت از صدام بر ما 
تحمیل کردند، یادآور شد: کاملا روشن است که ما طرفدار 
صلح و امنیت هستیم، اسلام هم همین را می خواهد و 
پیغمبر ما نیز رحمت الله عالمین است. بادامچیان با اشاره به 
بخش دیگری از سخنان رئیس جمهور مبنی بر اینکه جامعه 
جهانی باید خشونت را متوقف کند و آتش بس باید برقرار 
شود، گفت: رئیس جمهور در زمینه توقف آتش بس، سخنان 
و عبارت بسیار خوبی را بیان کرد زیرا مردم در آن منطقه در 

شرایط بسیار اسفناکی دارند و لازم است که جامعه جهانی 
این کار را انجام دهد.

آمریکا نمی تواند ما را از پای درآورد 
و یا به سازش وادارد

وی به تحریم های آمریکا علیه ایران اشاره کرد و افزود: 
آمریکا تصور کرد با تحریم می تواند ما را از پای درآورد و یا به 
سازش وادارد، در حالی که نه تنها ایران اسلامی به سازش و 
تسلیم و بده  بستان های سیاسی نرسید بلکه خیلی استوار 
در برابر تحریم ها ایستادگی کرد و بحمدالله اکنون اقتصاد 
ما به لحاظ زیربنایی محکم است و مشکلات کشور را هم 
طی دو، سه سال حل خواهیم کرد. عضو جبهه پیروان 
اینکه ما  آنچه مهم است  تاکید کرد:  امام و رهبری  خط 
در طول این سال ها توانستیم هم صادرات غیرنفتی و هم 
را  نفت مان  اینکه  همین  و  باشیم  داشته  فراوانی  واردات 
بفروشیم و هم با پیمان های جهانی ارتباط ویژه برقرار کنیم. 
بادامچیان با اشاره به انتخابات ریاست جمهوری پیش رو در 
ایالات متحده، بیان کرد: جالب بود که می گفتند ایران در 
انتخابات آمریکا دخالت می کند در حالی که سابق بر این 
و بعد از کودتای ۲8 مرداد تا انقلاب اسلامی همه چیز ما 
وزیر،  مجلس،  نماینده  می کردند؛  تعیین  آمریکایی ها  را 
نخست وزیر اما اکنون کار به جایی رسیده که می گویند 

ایران در انتخابات ما اثر می گذارد.
وی خاطرنشان کرد: البته تاثیر ما در آمریکا این است که 
دانشجو و دانشگاهی و حتی افراد مختلف در این کشور 
به اختیار خودشان علیه رژیم صهیونیستی موضع گیری 
بر  را  می کنند  استفاده  ما  رهبر  که  چفیه ای  و  می کنند 

گردنشان می اندازند و این موضوع حائز اهمیتی است.

اقتدار و قدرتمان را در دنیا حفظ کرده ایم
و  اقتدار  ما  شد:  یادآور  اسلامی  موتلفه  حزب  دبیرکل 
اگر  هم  این  از  بعد  کرده ایم،  حفظ  دنیا  در  را  قدرتمان 
بخواهیم و لازم بدانیم با همین اقتدار و استقلال حرکت 
هزینه  معظم مان  رهبری  فرموده  به  زیرا  کرد  خواهیم 
مقاومت کمتر از هزینه سازش است. بادامچیان با اشاره به 
بخش دیگری از نطق رئیس جمهور در سازمان ملل مبنی 
بر اینکه به تجربه آموخته ایم که تنها می توانیم به مردم و 
توانمندی های بومی خود متکی باشیم و ما مصمم به تامین 
و تضمین امنیت خود هستیم نه ایجاد ناامنی برای دیگران، 
سخن رئیس جمهور در این ارتباط را بسیار متین، درست 
و کاملا صحیح توصیف کرد. وی افزود: ما طی سال های 
بزرگمان،  اتکای ملت  به  انقلاب اسلامی همیشه  از  بعد 
آگاهی مسئولان خود، تدابیر رهبر معظم انقلاب و عنایات 
خداوند و ائمه معصومین و مساله حق محوری و اینکه حق 
همواره پیروز است، پیروزی های فراوانی به دست آوردیم. 
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی خاطرنشان کرد: در جنگ 
تحمیلی با دشمن بعث عراق، همه دنیا بر سر ما ریختند 
و حتی برای تهدید هواپیمای مسافربری ما را سرنگون و 
شلمچه عراق را شیمیایی کردند، اما در عین حال ملت ما 
محکم و استوار ایستاد و به یاری خداوند توانستیم پیروز 
شویم و خاک کشورمان را حفظ کنیم و آزاده های ما به کشور 
بازگردند. بادامچیان در بخش دیگری از مصاحبه خود با 
اشاره به سخنان رئیس جمهور در نیویورک مبنی بر اینکه 
با زیر سوال بردن امنیت منطقه و تحریم ما، می گویند ایران 
امنیت منطقه را به هم می زند، اظهار کرد: این موضوع کاملا 
روشن است زیرا گروه داعش هستند که عملیات تروریستی 

انجام می دهند. سازمان منافقین هم تحت حمایت آمریکا، 
فرانسه و غرب است. وی در ارزیابی خود از سخنان رئیس 
جمهور مبنی بر اینکه همه مردم فلسطین و آن هایی که 
همه پرسی  در  باید  شده اند  خانه هایشان  تَرک  به  مجبور 
سراسری شرکت و آینده خودشان را تعیین کنند، گفت: 
اکنون بسیاری از مردم رژیم غاصب صهیونیستی با نتانیاهو 

دعوا می کنند و البته او نیز آنها را سرکوب می کند.
انفجار پیجرها در لبنان اعتبار کالاهای غربی را 

از بین برد
در  را  غرب  دموکراسی  اسلامی،  موتلفه  حزب  دبیرکل 
انتخابات این کشور و در سازمان ملل و  مسئله آمریکا و 
حقوق بشر و همچنین در حمایت از رژیم صهیونیستی و 
سایر مسائل بر باد رفته خواند و افزود: دیگر حقوق بشری 
وجود ندارد؛ به اعتقاد من دموکراسی غرب مُرده و یا در 
حال مرگ است. بادامچیان با اعتقاد به این موضوع که 
ملت های اسلامی و آزادی خواهان جهان اکنون در وضعیت 
به جنایات وحشت بار رژیم  بسیار خاصی قرار گرفته اند، 
صهیونیستی،در لبنان)انفجار پیجرها( اشاره کرد و افزود: 
دنیای سرمایه داری موقعیت اش وابسته به تجارت و خرید 
و فروش است، این ها با این اقدام اعتبار کل کالاهای غربی 
از بین بردند. وی خاطرنشان کرد: اگر امکان ساخت  را 
هیچ کس  دیگر  شود  فراهم  کشور  در  همراه  تلفن های 
تلفن های همراه وارداتی را خریداری نخواهد کرد. از این 
رو بهترین راه این است که صنعتگران و دستگاه های کشور 
وسایل گوناگونی که از غرب وارد می شود، معادل ایرانی  آن را 
تولید کنند، زیرا اکنون مردم دیگر به تلفن های همراه غربی 

اطمینانی ندارند چه برسد به پیجر.  

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی :

مواضع پزشکیان در نیویورک قوی بود
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اعزامی های آبان و آذر ماه عجله کنند
 مشاور عالی فرمانده قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیروهای مسلح اظهار داشت: برابر ضوابط ابلاغی، 
سربازان ماهری که قبل از اعزام به خدمت در سامانه سخا ثبت نام کنند از مشوق هایی همچون یک ماه کسر خدمت، 
انتخاب سازمان محل خدمت، بخشش اضافه خدمت، یک ماه مرخصی تشویقی، اعطای یک درجه بالاتر، تعویق 
اعزام، استفاده به عنوان مربی و کمک مربی برخوردار می شوند.سردار موسی کمالی بیان اینکه در این طرح مشمولان 
به ۴ دسته تقسیم می شوند گفت: این ۴ دسته شامل، گروه پزشکی و پیرا پزشکی، فارغ التحصیلان مقاطع مختلف 
دانشگاه ها، فارغ التحصیلان دیپلم هنرستان فنی و کاردانش و دارندگان گواهینامه مهارتی 8۰ ساعت به بالا هستند.
سردار کمالی بیان کرد: مشمولان اعزامی آبان و آذر برای برخورداری این مشوق ها می توانند در سامانه سخا ثبت نام 

کنند مهلت ثبت نام مشمولان اعزامی آبان تا ۱۰ مهر و آذر تا 5 آبان  است.

شیر ۲0 درصد گران تر شد
 وزیر جهاد کشاورزی، گفت: قیمت جدید شیر ۱8 هزار تومان به ازای هر کیلوگرم شیر خام تحویلی درب دامداری ها 
به فروش می رسد.غلامرضا نوری با اشاره به ابلاغیه محمدرضا عارف مبنی بر افزایش ۲۰ درصدی قیمت شیر نسبت 
به سال گذشته، قیمت جدید شیر را ۱8 هزار تومان اعلام کرد.وی گفت: برابر ابلاغیه ای که دو روز قبل از سوی معاون 
اول رئیس جمهور صادر شد، قیمت تعیین شده برای شیر با ۲۰ درصد افزایش نسبت به سال گذشته مورد تصویب قرار 

گرفته و همان زمان ابلاغ شده است.

قدیمی ترین محکوم به اعدام جهان تبرئه شد!
خبرگزاری فرانسه:حکم تبرئه »ایوائو هاکامادا« توسط دادگاه منطقه ای شیزوئوکا ژاپن صادر شد.این پیرمرد ژاپنی در 
سال ۱۹۶8 به اتهام قتل رئیس یک شرکت، همسر و دو فرزند نوجوان خانواده ای محکوم شد.ایوائو هاکامادا، که برای 
این شرکت به عنوان کارمند کار می کرد، به ظن قتل خانواده، آتش زدن خانه آنها و سرقت ۲۰۰۰۰۰ ین )۹۷۳ پوند( 

پول نقد دستگیر شد.او در طول ۴۶ سال انتظار اعدام خود بی گناه بود. 

1100 لوح هخامنشی از آمریکا به ایران بازگشت
همزمان با بازگشت رئیس جمهور از سفر به نیویورک به ایران، ششمین محموله از الواح هخامنشی شامل ۱۱۰۰ لوح 
عیلامی به کشور بازگردانده می شود.وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اطلاع داد: این سوغاتی رئیس  
جمهوری نتیجه رایزنی های فشرده وزارت امور خارجه، وزارت میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی و معاونت 

حقوقی رئیس  جمهوری با موسسه شرق شناسی شیکاگو است که اکنون محموله جدیدی از آن به ایران بازمی گردد.

گروسی: به نسخه به روزشده برجام نیاز داریم
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی: در گذشته توافق معروف برجام وجود داشت که فقط اسم آن باقی مانده 
است.ایران از نظر فناوری و تولید مواد هسته ای پیشرفت چشمگیری داشته است.ما باید به یک نسخه به روز شده 
از توافق قبلی یا چیزی متفاوت از آن دست یابیم.برای جلوگیری از بحران هسته ای در خاورمیانه، باید برای موفقیت 

مذاکرات هسته ای تلاش کرد.

رئیس جمهور به قطر می رود
مسعود پزشکیان، رئیس جمهور به منظور شرکت در نشست سران مجمع گفتگوی همکاری آسیا به قطر سفر می کند.
نشست سران کشورهای عضو مجمع گفتگوی همکاری آسیا در روزهای نهم و دهم مهرماه ۱۴۰۳ در دوحه قطر برگزار 
شود و بر اساس برنامه ریزی انجام شده مسعود پزشکیان، رئیس جمهور برای شرکت در این نشست به دوحه سفر 

می کند.

تأثیر قطعیِ معدل از کنکور حذف نخواهد شد
سوزنچی خطاب به سخنگوی دولت نوشت: شورای عالی انقلاب فرهنگی اصلاحاتی در مصوبهٔ کنکور خواهد داشت، 
اما تأثیر قطعیِ معدل حذف نخواهد شد. تجربهٔ دوساله نشان داده که عدالت آموزشی با این مصوبه افزایش یافته است.
سخنگوی دولت پیش تر گفته بود مصوبهٔ کنکور در جلسات آتیِ شورای عالی انقلاب فرهنگی بررسی و بازبینی خواهد 

شد.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبرداد:

نجات گرفتاران در آسانسور، پرتعدادترین ماموریت 
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به حجم تماس ها بر اساس 
موضوعات گفت: در راستای کاهش مشکلات آسانسورها با اداره برق و مدیران ساختمان ها مکاتبه ای 

شد تا ساختمان ها به ژنراتور و سیستم های امنیتی مجهز شوند.
علی زندیه در گفت وگویی با اشاره به حجم تماس های مزاحم یا غیرضروری به آتش نشانی قم اظهار 
کرد: به صورت میانگین روزانه ۱۰۰۰ تماس با سازمان آتش نشانی شهر قم گرفته می شود که ۹5 درصد 
تماس ها مربوط به تلفن های غیرضروری، مشاوره و مزاحمت های تلفنی است. وی افزود: تقاضا داریم که 
شهروندان برای دریافت مشاوره های طولانی با شماره ۱۲5 تماس برقرار نکنند، زیرا شماره تماس ضروری 
است و با شماره تلفن های واحدهای آتش نشانی مناطق تماس بگیرند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهر قم با اشاره به تعداد حریق و حوادث در سال گذشته تصریح کرد: ۱۰ هزار تماس در 
سال گذشته با سازمان آتش نشانی قم گرفته شده که ۱۷۰۰ مورد مربوط به حریق ،۲۷۰۰ مورد حادثه و 
شش هزار تماس نیز در راستای ارائه خدمات ایمنی و ایمن سازی از قبیل گیر کردن در آسانسور و نشتی 
بنزین در سطح شهر قم بوده است. زندیه بیشترین آمار حریق و حوادث قم را مربوط به اماکن تجاری و 
صنعتی دانست و تاکید کرد: بیشترین آمار حریق مربوط به مراکز صنعتی، بیشترین آمار حوادث مربوط 
به تصادفات و بیشترین آمار در حوزه ایمنی مربوط به گرفتاران در آسانسور است. وی نوسانات برق را 
عامل اصلی گیر کردن در آسانسور اعلام کرد و گفت: در راستای کاهش مشکلات آسانسورها با اداره 
برق و مدیران ساختمان ها مکاتبه ای شد تا ساختمان ها به ژنراتور و سیستم های امنیتی مجهز شوند تا 
در صورت قطعی برق کابین آسانسور در سطح طبقه قرار گیرد و در آسانسور باز شود. مدیرعامل سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر قم افزود: آسانسورهای قدیمی در ساختمان های قدیمی مشمول این 

شرایط نمی شود و به محض نوسان برق این مشکلاتی در آسانسورها رخ می دهد.

با رضایت اولیای دم ؛

هشت محکوم به قصاص از اعدام نجات یافتند
مدیر ستاد دیه قم گفت: سال گذشته و نیمه نخست امسال با رضایت اولیای دم، هشت محکوم به 

قصاص نفس در این استان از پای چوبه دار نجات یافتند.
رضا مرادی پور افزود: سال گذشته ۶ مورد و امسال نیز ۲ مورد بخشش صورت گرفت که هر ۲ مورد 
اخیر در ایام ولادت حضرت رسول اکرم )ص( و امام صادق )ع( و با مساعدت دادستان و همکاری انجمن 
حمایت زندانیان استان انجام شد.  وی اضافه کرد: کمیته صلح و سازش ستاد دیه با هدف اخذ رضایت 
محکومین به قصاص در سال ۱۳۹۷ تشکیل شد که از زمان راه اندازی تاکنون، 5۷ مورد اخذ رضایت 
محکومان به قصاص صورت گرفته است. عضو کمیته صلح و سازش بیان کرد: این کمیته متشکل از 
مدیر ستاد دیه، معاون دادستان، دادیار شعبه اول اجرای احکام کیفری و مددکار زندان می باشد که با 
حمایت های ویژه و رهنمودهای دادستان دادسرای عمومی و انقلاب، حجت الاسلام والمسلمین غریب 
فعالیت می کند.  وی گفت: اسامی زندانیان محکوم به قصاص که اخلاق و رفتارشان مورد تایید مسوولان 
زندان و از عملکرد گذشته خود پشیمان باشند در این کمیته مطرح می شود. مرادی پور تصریح کرد: 
کمیته صلح و سازش فقط از باب اصلاح ذات البین، با تشکیل جلسات متعدد با اولیای دم پرونده های 
محکومین به قصاص، پیگیر اخذ رضایت می باشد. وی تاکید کرد: کمیته، پیگیر مصالحه بوده و با توجه 

به اساسنامه ستاد دیه، به این قبیل از محکومان هیچ گونه کمک مالی نمی کند.
 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد:

آزادی 12  زندانی جرایم غیر عمد از محل 
موقوفات آزاد 

مراسم آزادی ۱۲ نفر از زندانیان جرایم غیر عمد قم از محل عواید موقوفات، عصر چهارشنبه در زندان 
مرکزی استان برگزار شد. در این مراسم ، مدیرکل اوقاف و امور خیریه قم گفت: این برنامه در قالب طرح 
قرار دوازدهم و با اعتباری ۲ میلیارد ریالی و از محل عواید موقوفه شیخان صورت گرفت. حجت الاسلام 
و المسلمین عباس اسکندری افزود: طی یک سال گذشته ۳۷ نفر از زندانیان جرایم غیر عمد در استان 
قم از محل عواید موقوفات آزاد شدند. وی اظهار کرد: مجموعه مبلغ اختصاص یافته برای این کار، هشت 

میلیارد و ۳۰۰ میلیون ریال بوده است.
 

سخنگوی آتش نشانی قم خبر داد؛

انفجار منزل مسکونی در خیابان هفت تیر 
سخنگوی آتش نشانی قم از انفجار منزل مسکونی در خیابان هفت تیر با یک مصدوم خبر داد.

سیدمحمدجواد سجادی با اشاره به وقوع حادثه انفجار یک باب منزل مسکونی اظهار داشت: پنجشنبه 
شب ساعت ۲۰ انفجار منزل مسکونی در خیابان ۷ تیر به مرکز فرماندهی آتش نشانی گزارش شد.  وی 
با بیان اینکه بلافاصله ۳ دستگاه خودروهای اطفای حریق و نجات آتش نشانی به محل حادثه اعزام شد، 

افزود:خودروهای آتش نشانی با کمتر از سه دقیقه به محل حادثه رسیدند و مشغول عملیات شدند.

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر

طرح احیای خانه تاریخی توکلی
 تهیه می شود

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر با اشاره به 
تملک خانه تاریخی توکلی گفت: طرح احیای این خانه تاریخی تهیه 

می شود تا به عنوان یک موزه آئینی مورد استفاده قرار گیرد.
علیرضا خاکی در گفت وگویی با بیان اینکه طرح های در دست بررسی 
و اقدام اطراف حرم مطهر و همچنین قبرستان نو در حوزه بلافصل حرم 
تعریف می شوند، اظهار کرد: میدان مطهری در یک لایه عقب تر کارهایش 
انجام شده و شرایط بسیار بهتری نسبت به گذشته پیدا کرده است که در 

حال سیاست گذاری برای بخش های بعدی این میدان هستیم.
وی با اشاره به اینکه پروژه های هسته مرکزی قم به دو دسته پیرامون 
حرم و مؤثر بر حرم مطهر تقسیم می شوند، افزود: از جمله پروژه های مؤثر 

و بیرونی می توان به چهل اختران اشاره کرد.
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر خاطرنشان 
کرد: ساخت پارکینگ در محله چهل اختران و تملک املاک باقی مانده 
برای توسعه صحن از جمله اقداماتی بود که صورت گرفت، در کنار این 

یک معبر از این محله به سمت محله نوبهار اجرایی خواهد شد.
خاکی با اشاره به نتیجه رسیدن تملک خانه تاریخی توکلی در این 
محدوده گفت: سازمان بهسازی در حال طراحی برای مرمت این خانه 

است تا به عنوان یک موزه آئینی در اختیار شهر قرار گیرد.
تعریف  و  قم  شهر  تاریخی  فرهنگی  محور  بهسازی  به  اشاره  با  وی 
اثرات بهسازی محور در  این محور اظهار کرد:  المان های هویتی در 
افزایش تعلق ساکنان و بهبود منظر شهری در این محدوده قابل مشاهده 

است.
 مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر با اشاره به 
اجرای پروژه کف سازی محور سلطان محمد شریف گفت: همچنین 
کوچه ۶ بلوار بهار در دستور کار است تا از این کوچه تا خیابان ارم به یک 

پیاده راه تبدیل شود.

معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری های وزارت کشور:
تحولات اتوبوسرانی قم قابل تقدیر است

معاون امور شهرداری های سازمان شهرداری ها و دهیاری های وزارت 
کشور گفت: تحولات شهر قم در حوزه حمل ونقل عمومی و اتوبوسرانی 

موجب ارتقای رضایتمندی شهروندان شده و قابل تقدیر است.
سید سجاد انوشه در بازدید از سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم و آشنا 
شدن با تحولات این سازمان در حوزه ارائه خدمت به شهروندان، اظهار 
کرد: تحولات اخیر شهر قم در حوزه حمل ونقل شهری و اتفاقات جدید 

سازمان اتوبوسرانی قم قابل تقدیر است.
وی با بیان اینکه در شهرداری قم و بخش حمل ونقل همگانی این 
شهر اقدامات بسیار خوبی انجام شده است، افزود: این اتفاقات نشان از 

رضایتمندی شهروندان دارد.
معاون امور شهرداری های سازمان شهرداری ها و دهیاری های وزارت 
کشور با اشاره به تحولات رخ داده در سازمان اتوبوسرانی قم خاطرنشان 
کرد: از جمله این اقدامات رصد اتوبوس ها از راه دور و نظارت به صورت 
هوشمند با استفاده از ابزارهای روز است که قدم ارزشمندی محسوب 

می شود و توانسته است نیروی انسانی را چابک کند.
انوشه تاکید کرد: با این کار ناظران سازمان اتوبوسرانی قم می توانند 
پوشش بسیار حرفه ای بر نظارت های خود داشته باشند و این الگوی 

خوبی برای دیگر کلان شهرهای کشور است.

مدیرعامل سازمان زیباسازی، نوسازی و بهسازی اطراف حرم مطهر :

آغاز تهیه طرح جامع هسته مرکزی 
شهر قم

مدیرعامل سازمان زیباسازی، نوسازی و بهسازی اطراف حرم حضرت 
معصومه)س(گفت: در راستای ساماندهی یکپارچه سیما و منظر شهری 
پیرامون حرم مطهر، مطالعات طرح جامع هسته مرکزی شهر در دستور 

کار شهرداری قم قرار گرفته است.
علیرضا خاکی در گفت وگویی با اشاره به اجرای پروژه های عمرانی در 
هسته مرکزی شهر اظهار کرد: مطالعات طرح جامع هسته مرکزی شهر 

در حال انجام است.
وی با بیان اینکه پروژه های متعددی با رویکردهای مختلف شهرسازی، 
شهری  مدیریت  کار  دستور  در  قبل  سال های  از  ترافیکی  و  معماری 
بوده است، افزود: در راستای ساماندهی یکپارچه سیما و منظر شهری 
پیرامون حرم مطهر، مطالعات طرح جامع هسته مرکزی شهر در دستور 
کار شهرداری قم و سازمان زیباسازی، نوسازی و بهسازی اطراف حرم 

حضرت معصومه )س( قرار گرفته است.
مدیرعامل سازمان زیباسازی، نوسازی و بهسازی اطراف حرم حضرت 
ظرفیت های  و  نواقص  مشکلات،  کرد:  خاطرنشان  )س(  معصومه 

محیطی و فضایی پیرامون حرم شناسایی شده است.

مدیرعامل شرکت سکاف مطرح کرد

آغاز مرحله جدید اجرایی در پروژه 
بسط شرقی حرم مطهر

مدیرعامل شرکت سکاف از آغاز تخلیه میلگرد ها طی دو روز آینده به 
منظور اجرای پروژه بسط شرقی حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( 

خبرداد.
غلامحسین صالحی در گفت و گویی اظهار داشت: در جلسه روز 
دوم مهرماه با حضور شهردار محترم جناب آقای دکتر سقائیان نژاد و 
همکارانشان و همچنین  شرکت سکاف در خصوص روند پروژه بسط 
شرقی حرم مطهر صحبت هایی شد. برخی خواسته ها در خصوص 

عملیات اجرایی و تکمیل طراحی برای پروانه بیان گردید.
وی افزود: همچنین مراحل کار توضیح داده شد تا چنانچه درجهت 
بهتر شدن عملیات اجرایی مسأله ای وجود دارد ابراز شود و برای نهایی 

شدن کار و اخذ پروانه لحاظ گردد.
مدیرعامل شرکت سکاف ادامه داد: ظرف دو روز آینده تخلیه میلگردها 
اتفاق میفتد تا کار حفاری شمع ها برای دیواره های کناری آغاز  شود و 
بتوان سرعتی به پروژه داد و روند کار به خوبی پیش برود، به هرحال این 

پروژه در کشور به عنوان یک پروژه شاخص محسوب می شود.
صالحی تصریح کرد: در جلسه بیان شد که اگر از جهت شرکت یکسری 
کارها عقب افتاده به منظور رفع معارض و انجام تعاملات بود که به خوبی 
پیش رفت و برنامه هدف در برهه زمانی ۶ ماه به ۶ ماه ارائه می شود، 
همچنین جلسه مشترکی با توجه به شروع شدن کار از امروز چهارم 
مهرماه به صورت ماهیانه برگزار می شود تا کارها در این مسیر به خوبی 

پیش برود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم 
گفت: کلیات طرح جامع مدیریت پسماند شهر 
قم تصویب می شود، اما طرح تفصیلی آن باید هر 

سریعتر با کمک مشاوران ارائه شود. 
مدیریت  کارگروه  جلسه  در  متقیان  مهدی 
جامع  طرح  اینکه  بیان  با  قم  استان  پسماند 
مدیریت پسماند شهر قم باید متناسب با شرایط 
و اقتضائات شهر بروزرسانی شود، خاطرنشان 
ام القرای جهان  اعتقاد داریم که قم  اگر   کرد: 
اسلام است، باید دارای شرایط زیست محیطی 

مناسبی باشد و نباید صنایع آلاینده در این استان 
پذیرش شوند.

وی با اشاره به وضعیت نابسامان پسماندهای 
صنعتی در استان قم و رهاکردن و آتش زدن آنها 
توسط متخلفان، گفت: متأسفانه ما در برخی 
اول  رتبه  در  کفش  صنعت  همچون  حوزه ها 
قرار داریم، اما در مدیریت پسماندهای آن آخر 

هستیم و ضعیف عمل می کنیم. 
استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
و  صنعتی  فعالان  برای  باید  کرد:  تأکید  قم 

تولیدکنندگان جلساتی برگزار شود و آنها نسبت 
و  خود  پسماندهای  مدیریت  عدم  خطرات  به 
برخورد قاطعانه با متخلفان زیست محیطی کاملا 
مدیریت  وضعیت  پایان  در  وی  شوند.   توجیه 
پسماندهای خانگی و کشاورزی در روستاها و 
آتش زدن آنها را بسیار نامناسب و آلاینده دانست 
و گفت: راهکارهای ساماندهی و مدیریت صحیح 
پسماندها در روستاها باید ظرف مدت یک ماه 
پسماند  مدیریت  کارگروه  به  فرمانداران  توسط 

استان ارائه شود. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

طرح تفصیلی مدیریت پسماند شهر قم ارائه شود 

بیچاره طبیعت!

نماینده آیت الله العظمی سیستانی در ایران در دیدار شهردار قم : 

قم می تواند الگوی شهرهای اسلامی باشد
نماینده مرجعیت عالی قدر شیعه حضرت آیت الله العظمی سیستانی در 
ایران گفت: شهر قم با پیشینه ای غنی در علوم دینی و مذهبی ظرفیت های 
زیادی برای تبدیل شدن به پایتخت فرهنگی جهان اسلام را دارد و می تواند 

الگویی برای سایر جوامع اسلامی باشد.
حجت الاسلام والمسلمین سید جواد شهرستانی صبح روزچهارشنبه  در 
دیدار با شهردار قم نگرانی عمیق خود را از وضعیت کنونی لبنان و حملات 
رژیم صهیونیستی به این کشور ابراز کرد و با اشاره به اهمیت حفظ وحدت 
و مقاومت در برابر ظلم، اظهار کرد: جامعه اسلامی نباید نسبت به اینگونه 

تجاوزات بی تفاوت بماند.
وی با تاکید بر لزوم حمایت از مردم مظلوم لبنان و غزه افزود: جامعه جهانی و 

کشورهای اسلامی وظیفه دارند در برابر این جنایات سکوت نکنند.
نماینده مرجعیت عالی قدر شیعه حضرت آیت الله العظمی سیستانی در 
ایران با اشاره به شرایط وخیم انسانی در غزه، این حملات را به شدت محکوم 
کرد و ادامه داد: لازم است تا کشورهای اسلامی مواضع جدی خود را نسبت 
به این حملات مشخص کنند، لازم است از مردم مظلوم غزه و تلاش برای 

پایان دادن به این وضعیت ناعادلانه به صورت همه جانبه حمایت شود.
رسانه ای  تبلیغات  خصوص  در  شهرستانی  والمسلمین  حجت الاسلام 
دشمن اضافه کرد: این تبلیغات به صورت گسترده و در جهت خلاف واقع 
در جریان بوده و لازم است تا نسبت به اهمیت روشنگری و آگاهی بخشی به 
جامعه هوشیار باشیم. وی عنوان کرد: شهر قم با برخورداری از پیشینه ای 
برجسته  عالمان  پرورش  مرکز  عنوان  به  و  و مذهبی  دینی  علوم  در  غنی 
اسلامی، ظرفیت های فراوانی برای تبدیل شدن به پایتخت فرهنگی جهان 
اسلام را دارد. نماینده مرجعیت عالی قدر شیعه حضرت آیت الله العظمی 
سیستانی در ایران با اشاره به ادامه دار بودن تلاش مدیران شهری برای تبدیل 
شهر قم به پایتخت فرهنگی جهان اسلام تاکید کرد: با توسعه زیرساخت های 
فرهنگی، گسترش مراکز علمی و مذهبی و تقویت فعالیت های بین المللی، 
قم می تواند جایگاه خود را به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام تثبیت کند 

و الگویی برای سایر جوامع اسلامی باشد.
شهردار قم:

قم ظرفیت تبدیل شدن به پایتخت فرهنگی جهان اسلام را دارد
شهردار قم نیز در این دیدار  با اشاره به اینکه سال ۲۰۲۷ قرار است شهری از 
ایران پایتخت فرهنگی جهان اسلام شود گفت: شهر قم ظرفیت مطلوبی در 

این خصوص دارد که نیازمند پیگیری متولیان استانی است.
سیدمرتضی سقائیان نژاداظهار کرد: انسجام در بخش مدیران شهری بسیار 
مطلوب است و میتوان ادعا کرد شهرداری قم تنها ارگانی ست که درگیر 

حواشی پیرامونی نبوده و نسبت به این موضوعات بی توجه است.
وی افزود: بر اساس گزارش شش ماهه سال جاری، در بخش منابع مالی و 
بودجه، ۱۳5 درصد تحقق کل اتفاق افتاده است. شهردار قم با اشاره به روز 
قم و سالروز ورود حضرت معصومه )س( به قم، تصریح کرد: در تعابیر داریم که 
قم و برخی شهرهای دیگر خورشید شهر هستند؛ به طوری که مسائل مختلف 
شهری تحت درخشش دو قطب معنوی شهر، یعنی حرم مطهر و مسجد 
جمکران است. سقائیان نژاد ادامه داد: وجود حوزه های علمیه و تحصیل 
دانشجویان از سراسر جهان، سابقه تاریخی هفت هزار ساله، فعالیت 8۰۰ 
موسسه پژوهشی و میزبانی از ۲۲ هزار زائر در سال از ویژگی های مهم این 
شهر است. وی اضافه کرد: از سه سال گذشته اقدامات خوبی در حوزه معرفی 

روز قم انجام شده و شهرداری در برگزاری برنامه های روز قم تنها بوده است.
شهردار قم با اشاره به تصویب روز ملی قم در شورای عالی انقلاب فرهنگی 
عنوان کرد: این روز از سال آینده به صورت رسمی وارد تقویم رسمی کشور 
خواهد شد. سقائیان نژاد گفت: سال ۲۰۲۷ قرار است شهری از ایران پایتخت 
فرهنگی جهان اسلام شود و ما در تلاش هستیم تا سال ۲۰۲۷، قم به مدت 

۱۰ سال به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی شود.
وی افزود: شهر قم ظرفیت مطلوبی برای تبدیل شدن به پایتخت فرهنگی 

جهان اسلام دارد و این نیازمند پیگیر متولیان استانی است.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم بر اهمیت نهادینه سازی فرهنگ مصرف 
بهینه انرژی تاکید کرد و گفت: آگاه سازی مردم نسبت به لزوم صرفه جویی و 

نکات مرتبط با آن در دستور کار شرکت قرار دارد.
مرتضی خوش لهجه در گفت وگویی اظهار کرد: شرکت گاز استان قم 
از ابتدای سال جاری تاکنون به صورت منظم و هفتگی اقدام به برگزاری 
جلسات مدیریت بحران سوخت کرده است. مدیرعامل شرکت گاز استان 
قم با بیان اینکه این جلسات با حضور نمایندگان صنایع، اصناف و ادارات 
از  هدف  کرد:  تصریح  می شود،  برگزار  استان  مختلف  دستگاه های  و 
برگزاری این جلسات، هماهنگی هرچه بیشتر و ارائه راهکارهای عملی و 
مناسب برای مقابله با بحران ناترازی سوخت است. خوش لهجه بهره گیری 

از تجربیات دو سال اخیر را از جمله نکات کلیدی مقابله با بحران ناترازی 
سوخت عنوان کرد و افزود: با توجه به تدابیر و اقدامات اتخاذ شده در رابطه 
با پایداری شبکه گازرسانی استان، امیدواریم که فصل سرد امسال را نیز 
بدون بروز مشکل پشت سر بگذاریم. وی بر اهمیت نهادینه سازی فرهنگ 
مصرف بهینه انرژی تاکید کرد و گفت: آگاه سازی مردم نسبت به لزوم 
صرفه جویی و نکات مرتبط با آن در دستور کار شرکت قرار دارد. خوش لهجه 
اضافه کرد: در صورتی که افراد یک جامعه نسبت به تبعات یک مشکل آگاه 
باشند و با خادمان خود در دستگاه های دولتی و اجرایی احساس همدلی 
کنند، نسبت به سیاست های در نظر گرفته شده از سوی مقامات و نهادهای 

بالادستی نیز همراهی بیشتری خواهند داشت.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم تاکید کرد:

نهادینه سازی فرهنگ مصرف بهینه انرژی

طرح : محمدعلی رجبی

گفت:  معصومه)س(  حضرت  حرم  تولیت 
در  به خصوص  قم  در  معماری  و  ساخت وساز 
اطراف حرم مطهر باید با این آستان مقدس و 

قداست شهر قم تناسب داشته باشد.
آیت الله سید محمد سعیدی امروز 5 مهرماه 
آستانه  در  خادمان  خوانی  خطبه  آیین  در 
شهر  به  معصومه)س(  حضرت  ورود  سالروز 
مقدس قم که با حضور سردار فدوی جانشین 
فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی برگزار 
شد، انتخاب شهر مقدس قم توسط حضرت 
گفت:  و  دانست  هدفمند  را  معصومه)س( 

قم  برای  شوق انگیزی  و  مهم  تعابیر  ائمه)ع( 
و  صلوات  فرمودند  امیرالمؤمنین)ع(  و  دارند 

رحمت خداوند بر اهل قم باد.
از  باید  قم  مقدس  شهر  اینکه  بیان  با  وی   
همه نظر بهترین باشد، افزود: ساخت وساز و 
معماری در قم به خصوص در اطراف حرم مطهر 
باید با این آستان مقدس و قداست شهر قم 

تناسب داشته باشد.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه 
و  کارآمدترین  بهترین،  باید  قم  شهر  شورای 
منسجم ترین شورای شهر در میان شهرهای 

کشور باشد، گفت: مردم و به ویژه زنان و دختران 
شهر مقدس قم باید مؤمنانه ترین و عفیفانه ترین 
جلوه از جلوه های دختر موسی بن جعفر)س( 

را داشته باشند.
باید  قم  مسئولان  و  بازار  اینکه  بیان  با  وی 
بهترین باشند، ادامه داد: خادمان حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( باید خوش اخلاق ترین، 
مؤدب ترین و متواضع ترین رفتار را با مردم به ویژه 
و  باشند  داشته  ملکوتی  آستان  این  زائران  با 
مراسمی که در حرم مطهر برگزار می شود از نظر 
اعلام، شکل و محتوا متناسب با حضرت باشد.

تولیت حرم حضرت معصومه)س(:

معماری قم با قداست شهر تناسب داشته باشد


